
اهداء ۱۱۴۰ دستگاه لوازم خانگی و ۸۰۰ تخته فرش به سیل زدگان دی ماه سال ۱۴۰۰ 
شهرستان های رودبار جنوب، قلعه گنج و منوجان استان کرمان

انتصابات جدید در استانداری کرمان

 بیش از ۱۷۰ خانوار در رفسنجان تا پایان امسال صاحب مسکن مهر می شوند

به گزارش روابط عمومی اداره کل مدیریت 
بحران استان کرمان، سعیدی در پایان مراسم 
اهدای لوازم خانگی در شهرستان های سیل 
زده جنوبی استان اظهار داشت: در پی دو 
نوبت سیل در مناطق جنوبی استان کرمان 
در دی ماه سال ۱۴۰۰ و براساس تعهد بنیاد 
مستضعفان، ابتدا حدود ۹ میلیارد تومان از 

سوی این بنیاد در اختیار کمیته امداد استان 
قرار گرفت و نسبت به تهیه دام جایگزین دام 
های تلف شده افراد تحت پوشش این نهاد و 
خرید و توزیع لوازم خانگی در شهرستان های 
رودبارجنوب، قلعه گنج و منوجان بین آنها 

اقدام شد.
 در مرحله دوم نیز تامین کالاهای خانگی سایر 

سیل زدگان این سه شهرستان پیگیری شد 
که در مجموع تعداد ۶۲۰ دستگاه یخچال، 
۳۷دستگاه اجاق گاز، ۴۰۹ دستگاه تلویزبون، 
۷۴دستگاه آبگرمکن و ۸۰۰ تخته فرش با 
حضور معاون بنیاد علوی طی آیین های 
جداگانه ای در ۳ شهرستان جنوبی به سیل 

زدگان اهدا گردید.

ر کرمان،  ندا کار استا ز سوی فدا طی احکامی ا
نداری کرمان صورت  نتصاب جدید در استا ۴ ا

گرفت.
ز سوی محمد مهدی  حکامی ا ح و ا لوا  طی ا
به  ده  ا ز بیگ  علی  کرمان  ر  ندا ستا ا ر  کا فدا
و  مدیریت  توسعه  ونت  معا سرپرست  ن  عنوا

ن  عنوا به  مهدی طبرسی  ری،  ندا ستا ا بع  منا
، حسن تاجیک شیر  ر ندا ستا ه ا سرپرست حوز
به عنوان مدیر هسته گزینش استانداری کرمان 
و مجتبی اسدی زاده  به عنوان مشاور استاندار 
و سرپرست اداره کل روابط عمومی استانداری 
حمیده  زحمات  ز  ا همچنین  شدند.  معرفی 

مد بهشتی فر و عباس  عظی، رضا اشک، حا ا و
ر این سمت  ز این عهده دا تقی زاده  که پیش ا
نی شد. نداری کرمان بودند، قدردا  ها در استا
ر  کا فدا محمدمهدی  سوی  ز  ا حکمی  طی   
ن  عنوا به  یعقوبی  علی  کرمان،  ر  ندا ستا ا

سرپرست فرمانداری سیرجان منصوب شد.

مدیرعامل شرکت تعاونی گسترش مسکن مهر در 
رفسنجان گفت: با نگاه مثبت دولت سیزدهم به مسکن 
مهر، بیش از ۱۷۰ خانوار در رفسنجان تا پایان امسال 

صاحب مسکن مهر خواهند شد.
به گزارش خبرنگار ایرنا، محمدحسین جلالی در بازدید 
از روند تکمیل خانه ها در پروژه مسکن مهر به خبرنگاران 
اظهار کرد: در سال ۸۶ شرکت تعاونی گسترش مسکن 
مهر در رفسنجان به ثبت رسید و متقاضیان زیادی جهت 
ساخت مسکن های مهر ثبت نام کردند و آورده شخصی 

خود را تحویل شرکت دادند.
وی افزود: در فاز نخست ۲۳۰ مسکن در سال ۸۸ با 
حضور رئیس جمهور وقت دولت نهم افتتاح و کلید 
خانه ها تحویل مردم شد؛ در فاز دوّم که شروع به 
ساخت کردیم، قرار بود ۲۶۱ واحد مسکن مهر احداث 
و تحویل مردم شود. جلالی بیان کرد: از این تعداد 
۷۶ واحد ساخته و طی ۵ سال قبل به متقاضیان 
واگذار شد؛ امّا به دلیل تغییر در کابینه دولت 
های یازدهم و دوازدهم، مشکلاتی در روند ساخت 
 منازل نه تنها در رفسنجان که در سراسر کشور برای

مسکن مهر به وجود آمد. وی تصریح کرد: مسدود شدن 
حساب شرکت های مسکن مهر در سراسر کشور،  
عدم حمایت های دولت وقت از لحاظ سرمایه گذاری 
نقدی به پروژه های مسکن مهر و افزایش تورم و 
 افزایش قیمت مصالح ساختمانی، افزایش دستمزد
و نرخ کارگر و امتیاز انرِژی های آب، برق و گاز از جمله 
دلایل نزولی شدن روند تکمیل و ساخت مسکن های 
مهر به شمار می آیند. جلالی افزود: در ساخت مسکن 
های مهر در رفسنجان سطح کیفیت مصالح ساختمانی 
و مقاوم  سازی در اولویت کار قرار دارد، از بهترین طراحان 
کشور کمک گرفته می شود. وی خاطرنشان کرد: به 

کارگیری بهترین مصالح ساختمانی، تهیه میلگرد از 
کارخانه ذوب آهن اصفهان، انجام آزمایش خاک توسط 
شرکت های تحت قرارداد وزارت راه و شهرسازی، 
 کیفیت سازه های فلزی و غیره از جمله موارد مهمی
است که در ساخت مسکن های مهر در رفسنجان 
رعایت می شود. جلالی عنوان کرد: در سال های 
ابتدایی، تعاونی مسکن مهر گسترش در رفسنجان 
مهر،  اوّل مسکن  فاز  احداث  دلیل  به  درکشور 
محوطه سازی زیبا و مقاوم سازی رتبه برتر  کشور 
 را به دست آورد امّا وقتی دولت عوض شد تکمیل
واحدها عملا میسر نشد و حالت تعطیلی را به خود گرفت.

وی با اشاره به اینکه ساخت مسکن مهر در کشور در دولت 
های نهم و دهم مورد حمایت دولت قرار می گرفت و هر 
هفته کارگروه رفع موانع مسکن مهر در رفسنجان برگزار 
 می شد تصریح کرد: نگه دولت دهم به توسعه و گسترش

مسکن مهر بود و علاوه بر حمایت، مشکلات در 
حوزه دارایی، بیمه و غیره توسط تمام مسئولان رفع 
می شد. مدیر عامل تعاونی مسکن مهر گسترش در 
رفسنجان ادامه داد: در دولت قبل نگاه به مسکن 

مهر منفی بود، روند پرداخت پول از سوی دولت 
متفاوت  کشور  در  مهر  های  مسکن  به حساب 
 و سختگیرانه بود و طی ۸ سال گذشته از این
افتادیم. وی گفت: خوشبختانه در  لحاظ عقب 
ردولت سیزدهم نگاه دولت به مسکن مهر مثبت 
است و مسئولان شرکت های مسکن مهر در کشور 
راهکارهای خود را جهت تکمیل واحدهای مسکن 
مهر، به دولت تقدیم کردند. جلالی با اشاره به اینکه 
مسئولان در دولت فعلی متحد و همدل در راستای 
رفع مشکلات حوزه مسکن مهر گام های مثبت و 
قوی برداشتند افزود: امسال امیدوار هستیم با تزریق 
 منابع مالی به میزان ۵۰ میلیارد ریال از منابع دولتی که

درخواست آن را به دولت تقدیم کردیم؛ به تکمیل مسکن 
مهر در رفسنجان، کمک شود و بیش از ۱۷۰ واحد تکمیل 

و تا پایان سال جاری منازل تحویل مردم شود.
وی ادامه داد: ۷۲ واحد در فاز دوّم در مرحله سفید کاری  
هستند که با تزریق نقدینگی، تا دو ماه آینده به متقاضیان 
واگذار می شوند و بالای ۱۰۰ واحد دیگر هم که در مرحله 
نازک کاری قرار دارند تا پایان امسال تکمیل خواهند شد.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 سرپرست اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان کرمان 

۱۰ هزارکارآفرین شناسنامه دار 
 در استان  وجود دارد

2

تولید هر مترمکعب آب  
 در کرمان ۱۴هزار تومان

 رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان اعلام کرد:

صدها شرکت منابع استان کرمان 
 را به تاراج می برند

محسن روحی مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
 اسلامی کرمان شد

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حکمی، محسن روحی 
را به عنوان مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان 

کرمان منصوب کرد. به گزارش پایگاه اطلاع رســانی دولت به نقــل از وزارت فرهنگ و 
 ارشاد اسلامی، در متن حکم محمدمهدی اسماعیلی خطاب به محسن روحی آمده است:

»جناب آقای دکتر محسن روحی نظر به شایستگی، تجارب ارزشمند و روحیه انقلابی و 
دینی جناب عالی، به موجب این حکم به عنوان »مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 

کرمان « منصوب می شوید.

مدیرکل استاندارد استان کرمان از تعلیق دو پروانه کاربرد 
علامت اســتاندارد اجباری و ابطال یک پرونده خبر داد. 

اسماعیل عاقلی،اعلام کرد:پروانه کاربرد علامت استاندارد اجباری بلوک سقفی پلی استایرن 
واحد تولیدی عباس رحیم آبادی به دلیل عدم حضور مدیر کنترل کیفیت و غیبت های مکرر 
در زمان تولید و همچنین عدم توجه به تذکرات بازرسی و اخطار تعلیق شد. مدیر کل استاندارد   
استان کرمان افزود:همچنین پروانه کاربرد علامت استاندارد اجباری بلوک سقفی پلی استایرن 
واحد تولیدی ایمان لاهوتی به دلیل عدم حضور مدیر کنترل کیفیت و غیبت های مکرر در زمان 

تولید و همچنین عدم توجه به تذکرات بازرسی و اخطار تعلیق شد. 

رئیس مجمع نمایندگان اســتان کرمان عدم دسترسی به منابع 
مالی کافی را یکی از مشکلات استان برشمرد و خطاب به استاندار 

گفت: هر شرکتی که قصد فعالیت در کرمان دارد، باید از همان ابتدا حساب های بانکی 
خود را به استان منتقل کند و از این طریق درآمدهای مالیاتی او را به استان بیاوریم. 

دو تعلیق و یک ابطال پروانه 
کاربرد علامت استاندارد اجباری 

 در کرمان صادر شد
رنا

س:   ب
عک

بازدید دادستان مرکز استان و 
 شهردارکرمان از پاساژستاره

وضعیت پاساژ ستاره  
تا ۴۸ساعت آینده 

 اعلام می شود
مرضیه قاضی زاده   /   
روز گذشته دادستان و 

شهردار کرمان به همراه رییس سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان،سرپرست ســازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری، شهردار منطقه پنج کرمان 
و تعدادی از مدیران شهری و استانی، به دلیل به وجود 
آمدن تعدادی شکاف در سازه مجتمع تجاری »ستاره 
کرمان« و بیم خطرســاز بودن این ساختمان برای 
شــهروندان، از این مجتمع بازدید کردند دادستان 
کرمان در این بازدید با اشــاره به دغدغۀ شهروندان 
درخصوص سازه این مجتمع گفت: امروز با مسئولان 
متولی و کارشناسان به این مجتمع آمدیم تا از نزدیک 
ساختمان را بررســی کنیم و نظرات کارشناسان را 

بشنویم. 

انتصابات جدید در 
استانداری کرمان

طی احکامی از سوی فداکار استاندار کرمان، 
۴ انتصاب جدید در استانداری کرمان 

صورت گرفت.

نمایشگاه مبل کهنوج 
دچار حریق شد

نمایشــگاه مبلمان کهنوج دچار حریق شد که 
 با حضور آتش نشــاني کهنوج آتش مهار شــد.
در حادثه آتش ســوزي که در نیمه شــب شنبه 
۷ خرداد در نمایشــگاه مبلمان کهنوج روي داد 
چند غرفه دچار حریق شدند که با حضور تیم هاي 
عملیاتي اطفــاء حریق آتش نشــاني کهنوج، از 

گســترش آتش بــه ســایر غرفه ها 
جلوگیري و آتش مهار شد.

صفحه ۸
را بخوانید 

صفحه 2 را 
بخوانید
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ادامه مطلب را در
 صفحه ۸  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه2 بخوانید 

 بازگشت پته به اصالت قدیم خود بازگشت پته به اصالت قدیم خود

سرپرسـت اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان کرمان نیز در این مراسـم گفت: حدود ۱۰ هزار کارآفرین 
تومــانشناسنامه دار در اسـتان کرمان وجود دارد که باید به آن ها توجه ویژه شود.  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه  خــرداد   ۰۹ دوشــنبه        ۱۲۴۰ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

از هر ۱۰ شاغل کرمان، ۴ نفر کشاورزند
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مسئول عملیات حج شرکت فرودگاه ها خبر داد:
نخستین اعزام حجاج از فرودگاه های 

تهران، کرمان و تبریز
مسئول عملیات حج شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران از آغاز 
اعزام ۳۹ هزار و ۶۲۰ زائر خانه خدا از ۱۶ فرودگاه کشور به سرزمین 
وحی از تاریخ ۲۲ خرداد ماه امسال خبر داد. غلامرضا رستمیان مسئول 
عملیات حج شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران در گفت وگو با 
خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، درباره جزییات اعزام 
حجاج به سرزمین وحی در سال ۱۴۰۱، بیان کرد: اکنون ۱۶ فرودگاه 
به صورت قطعی در خصوص اعزام زائران به عربستان انتخاب شده است 
و اعزام از فرودگاه همدان در دست بررسی است و در روزهای آینده 
تعیین تکلیف و اعلام خواهد شد. وی با اشاره به فرودگاه های اعزام 
کننده حجاج گفت: فرودگاه های امام خمینی)ره(، اهواز، ساری، یزد، 
کرمان، اردبیل، تبریز، مشهد، اصفهان، زاهدان، بندرعباس، بیرجند، 
ارومیه، بوشهر، گرگان و شیراز آماده اعزام و پذیرش زائران خانه خدا 
به عربستان هستند.  مسئول عملیات حج شرکت فرودگاه ها و ناوبری 
هوایی ایران بیان کرد: نخستین پروازهای زائرین از تاریخ ۲۲ خرداد 
ماه از شــهرهای تهران و کرمان و تبریز به عربستان برقرار می شود. 
رستمیان در مورد بازگشت حجاج به کشــور گفت :در طی ۱۷ روز 
از تاریخ ۲۳ تیر مــاه ۱۴۰۱ تا هفتم مرداد ماه به بازگشــت حجاج 
اختصاص خواهد داشت. مسئول عملیات حج و مشاور مدیرعامل در 
امور اجرایی شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران  خاطر نشان کرد 
: کلیه پروازهای حج سال ۱۴۰۱ توسط شرکت هواپیمایی جمهوری 
اسلامی )ایران ایر( انجام خواهد شد. وی در پایان افزود :فرودگاه های 
امام خمینی )ره(، مشهد، اصفهان، اهواز، یزد، گرگان و تبریز بیشترین 

تعداد پرواز و اعزام و پذیرش زائر را عهده دار هستند.

مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان:
مطالبات خیران مدرسه ساز در استان 

کرمان با جدیت پیگیری می شود
مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان در حاشیه بازدید از مدارس 
تخریبی شهرستان های فاریاب، کهنوج و منوجان با بیان اینکه مدرسه 
سازی مهمترین و اثربخش ترین کار خیر است، گفت: مطالبات خیران 

مدرسه ساز استان کرمان با جدیت پیگیری می شود.
به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و پرورش استان 
کرمان، رضا رضایی گفت: مدرسه سازی اقدامی ماندگار در راستای جنگ 
با نادانی، بزرگترین فقر بشریت است که آثار و برکات آن برای همیشه 

تاریخ در زندگی دنیوی و اخروی خیر مشهود خواهد بود.
وی با بیان اینکه از چهار ماه گذشته تا کنون خیران عملیات ساخت 
۲۲ مدرسه را در استان آغاز کرده اند، گفت: خوشبختانه تعامل سازنده 
ای بین آموزش و پرورش استان و نوسازی مدارس استان وجود دارد و 
خیران نیز به سمت مدرسه سازی در مناطق مختلف استان مراجعه 

کرده اند.
رضایی گفت: در صــورت پرداخت ۵۰ درصد از هزینه ســاخت یک 
مدرسه توسط خیر، دولت موظف به پرداخت مابقی آن است و بر اساس 
پیگیری های انجام شده، تمامی پروژه های نیمه ساز نیمه تمام خیرین 

استان تا پایان سال جاری به بهره برداری می رسند.
مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان به اشاره به کمبود، تخریبی 
و نیاز به بهسازی و مقاوم سازی  تعدادی از مدارس در مناطق مختلف 
استان خاطرنشان کرد: از ظرفیت خیران در امر مدرسه سازی و مدرسه 

یاری استقبال می کنیم.
رضایی با بیان اینکه پیگیر مطالبات خیران مدرسه ساز در استان هستیم، 
گفت: به ادارات آموزش و پرورش شهرستان ها و مناطق استان تاکید 
کرده ایم بدون هماهنگی خیران و تحت هر شرایطی تغییر نام مدارس 

خیر ساز غیر قانونی بوده و با متخلفان برخورد جدی می شود.
وی با اشــاره به اقدامات ماندگار خیر خیر اندیش حسین عباسلو در 
استان بیان کرد: بر اساس بازدید وی از مدارس جنوبی استان، این خیر 
خیر اندیش مدارس » مولانا « را در هفت شهر جنوبی استان احداث 

خواهد کرد.

یـک کارشـناس صنایع دسـتی گفـت: چنـد 
سـالی اسـت کـه وزارت میـراث فرهنگـی، 
گردشـگری و صنایع دسـتی نسـبت به تمامی 
صنایع دسـتی همچون پته دوزی اقبال خاصی 
نشـان می دهـد. هنرمنـدان در کرمـان تمایل 
دارنـد کـه پتـه و پتـه دوزی بـه آن اصالـت 
قدیـم خـود بازگـردد. ایـن روزهـا از رنگ های 
شـیمیایی اسـتفاده نمی کننـد و طرح هایـی 
را بـه کار می برنـد کـه بازآفرینـی طرح هـای 
قدیمی باشـند. امیدواریم اتفاقـات خوبی برای 

هنـر پتـه دوزی در راه باشـد.
مسـتقل  رشـته های  از  یکـی  پتـه دوزی 
سـوزن دوزی اسـت کـه یکـی از دوخت هـای 
سـنتی ایران و دوخت اصیـل کرمان به شـمار 
می آیـد. در فرهنـگ لغـت دهخـدا معنـی 
لغـوی پـت یـا پتـه کـه در کرمـان بـه آن پتُ 
نیـز می گوینـد بـه معنـای کُرکـی اسـت کـه 
از شـانه زدن مـوی بـز بـر روی شـانه بـه جـا 

. نـد می ما
الهـام صمدی مقـدم در گفت وگـو بـا ایسـنا به 
معرفی هنر پتـه دوزی و تاریخچـه آن پرداخت 
و اظهار کـرد: ما بـرای تعریـف هنر پتـه دوزی 
در ابتدا باید بـه معرفی سـوزن دوزی بپردازیم. 
سـوزن دوزی هنـر نقش آفرینـی روی سـطح 
پارچـه بـه وسـیله سـوزن و یا قـلاب اسـت. ما 
حدود ۱۱۵ رشته مسـتقل سوزن دوزی و ۱۲۰ 
نـوع دوخـت داریـم. کاربـرد ایـن هنر بیشـتر 
بـه زمـان گذشـته بـاز می گـردد هـر چنـد تا 
حـدودی در زندگـی روزمـره امـروزی در حال 

جا بـاز کردن اسـت.
از  قدیـم  زمان هـای  در  داد:  ادامـه  وی 
سـوزن دوزی بیشـتر در راسـتای آرایـش و 
تزئیـن لباس هـای درباریان اسـتفاده می شـد. 
لبـاس خشایارشـاه و همسـرش از نمونه هـای 
بارز اسـتفاده از ایـن هنـر بودند.همچنین نوع 
سـوزن دوزی هویتـی بـرای افـراد بـه شـمار 
می آمـد. افـراد بـر اسـاس سـوزن دوزی روی 
لبـاس یـک فـرد بـه مـرد یـا زن بـودن او پـی 

. نـد د می بر
 همچنیـن قـوم، طایفـه، محـل زندگـی او و 
اعتقـادات مذهبـی از ایـن راه تشـخیص داده 
می شـد. البتـه گفته می شـود کـه از ایـن هنر 
گاهـی بـرای طلسـم نیـز اسـتفاده می شـده 

اسـت.
این کارشـناس صنایع دسـتی افزود: پته دوزی 

یکی از همان ۱۱۵ رشـته مستقل سوزن دوزی 
اسـت کـه یکـی از دوخت های سـنتی ایـران و 
دوخـت اصیـل کرمـان بـه شـمار می آیـد. در 
فرهنـگ لغت دهخـدا معنـی لغوی پت یـا پته 
کـه در کرمـان بـه آن پـُت نیـز می گوینـد بـه 
معنـای کُرکی اسـت که از شـانه زدن مـوی بز 
بـر روی شـانه بـه جـا می ماند. نـخ پتـه دوزی 
از همیـن کرک هـا تهیـه می شـود که امـروزه 

قیمـت بالایـی دارند.
عـدم تمایـل بـه ساده پوشـی سـبب 

شـد تـا هنـر پتـه دوزی رونـق گیرد
وی در خصـوص اینکـه چـرا در زمان هـای 
قدیـم مـردم از پتـه دوزی اسـتفاده می کردند، 
تشـریح کـرد: در گذشـته شـال هایی کـه در 
مناطقـی چـون کشـمیر، اصفهـان، کرمـان و 
یزد بافته می شـد دارای ارزش بالایـی  بودند و 
تولیدکننده تمایل نداشـت تا به شـکلی سـاده 
دوخته شـوند. بـه مرور زمـان سـاکنان کرمان 
بـر آن شـدند تـا بـر روی شـال ها دوخت هایی 
بزنند و این موضـوع مقدمات تولیـد پته دوزی 

را فراهـم آورد.
مـورد  در  کارشـناس صنایع دسـتی  ایـن 
اصطلاحـات رایـج در هنـر پتـه دوزی گفـت: 
در اصطـلاح بـه پارچـه پتـه دوزی »شـال« 
می گویند کـه عریـض نیـز از اسـامی دیگر آن 
اسـت. »ریـس« همان نـخ پتـه دوزی اسـت و 
بـه طرح انـدازی بـر روی پارچـه »گرته زنـی« 
گفته می شـود. اصـولا گرته زنی بـه روش های 
متفاوتـی اتفـاق می افتـد، امـا معروف ترین آن 
سـوراخ  کـردن و ردانداختن به  وسـیله زغال بر 

روی پارچـه اسـت.
بسـیاری از طرح های پتـه، برگرفته از 

جغرافیای محلی هسـتند
صمـدی ابـراز کـرد: بـه طـور کل  پتـه دوزی 
در کرمـان یـک کار مشـترک یـا بـه عبارتـی 
خانوادگـی بین زنـان و مـردان اسـت. خانم ها 
به کار دوخـت مشـغول هسـتند و آقایـان کار 

طرح انـدازی را انجـام می دهنـد.
وی ادامـه داد: ایـن طرح هـا برگرفتـه از 
جغرافیـای همـان منطقـه اسـت و از آنجـا که 
کرمـان یـک منطقـه کویـری و خشـک بـه 
حسـاب می آیـد، هنرمنـدان سـاکن در ایـن 
ناحیـه سـعی می کننـد تـا در طرح هـای خود 

فقـدان سرسـبزی و طـراوت را کـه در محیـط 
اطـراف حـس کرده انـد بـه تصویـر بکشـند.

صمدی بیان کـرد: فرهنگ را می تـوان دومین 
عامـل موثـر در طرح هـا و نقش هـای بـه کار 
رفتـه در پتـه هـر منطقـه ای دانسـت. یکـی از 
آیین هـای موثـر در نقـوش پته آیین زرتشـت 
اسـت. طرح هـای سـرو جـاودان و خورشـید 
یـا شمسـه، ۲ طرحـی هسـتند کـه در آییـن 
زرتشـتی از اهمیت زیـادی برخوردارنـد که به 
وفـور در قالـی و پتـه کرمـان از آن ها اسـتفاده 

می شـود.  
هدیـه و پیشـکش پتـه، نشـان از ارزش بـالای 

ایـن اثـر هنری داشـت
هنـر  کاربردهـای  خصـوص  در  صمـدی 
پتـه دوزی تشـریح کـرد: در زمان هـای قدیـم 
بـرای سـاخت رولحافـی، سـفره قنـدی، جـا 
ادویـه، روفرشـی، لبـاس و ... از پتـه دوزی 
اسـتفاده می شـد. عـلاوه بر این هـا اسـتفاده از 
آن در هدیـه و پیشـکش در میـان درباریـان و 
اعیـان از کاربردهـای اصلـی پتـه دوزی میـان 
مردمـان قدیـم بـود. پتـه زمـان قاجـاری کـه 
توسـط ناصرالدیـن شـاه بـه ملکـه انگلسـتان 
هدیـه داده شـد مثـال نقض ایـن مورد اسـت.
وی ادامـه داد: لباسـی به شـکل قبا و بـه رنگ 
لیمویی بازمانده از نادرشـاه افشـار که به لباس 
نادری معروف اسـت، به طـور قطـع مهم ترین 
لباسـی اسـت که با اسـتفاده از هنـر پته دوزی 
دوختـه شـد. افـراد ثروتمنـد جامعـه آن زمان 
بـرای تهیـه و زینت بخشـیدن بـه لباس هـای 

خـود از پتـه دوزی اسـتفاده می کردند.
اسـتفاده از پتـه بـه عنـوان وثیقـه و 

پشـتوانه مالـی در ادوار گذشـته
ایـن کارشـناس صنایع دسـتی بیان کـرد: پته 
در زمان هـای قدیـم بـه قـدری ارزش داشـت 
کـه مـردم از آن بـه عنـوان وثیقـه و پشـتوانه 
مالـی اسـتفاده می کردنـد. آن هـا در زمانی که 
می خواسـتند از فـردی پول یا شـی با ارزشـی 
قـرض بگیرنـد پته خـود را بـه عنوان پشـتوانه 
یا به اصطلاح گـرو نـزد آن فرد قـرار می دادند.

صمـدی در خصـوص مـواد اولیـه دوخـت پته 
عنـوان کـرد: اصـولا دوخت پتـه فقط بـه یک 
پارچـه و نـخ نیـاز دارد امـا مـوارد مختلفی در 
بـه انجـام رسـیدن ایـن کار دخیـل هسـتند. 
مـردم کرمـان در زمان هـای قدیـم و امـروز به 

دلیـل کویـری  بـودن منطقـه خـود بیشـتر به 
کار دامـداری می پردازنـد. آن هـا سـعی دارند 
تـا از چیـزی کـه برایشـان محیـا بـوده و بـه 
اصطـلاح دم دستشـان بـوده شـال و نـخ پتـه 

بدسـت آورنـد.
وی اضافه کـرد: از آنجایی که دام هـای منطقه 
کرمـان از پشـم های بـا کیفیتـی برخـوردار 
هسـتند از همان ابتدا شـرایط برای کار دوخت 
پتـه فراهـم بـود و اتفاقـا یکـی از دلایـل مهـم 
معروفیت قالـی کرمـان را نیز می تـوان همین 

موضوع دانسـت. 
این کارشـناس صنایع دسـتی خاطرنشان کرد: 
اسـتفاده از مواد طبیعـی گیاهـی و جانوری در 
رنگـرزی پتـه در بالابردن سـطح کیفیـت این 
محصـول نقـش بسـزایی دارد. در رنگـرزی 
گیاهـی از گیاهـان رونـاس، اسـپرک، پوسـت 
گـردو، جاشـیر و هـر آنچـه کـه در طبیعـت از 
گیاه بـه دسـت می آیـد اسـتفاده می شـود. در 
نـوع دیگـر از جانورانـی اسـتفاده می کنند که 
زیستگاهشـان در کشـور مکزیـک اسـت. این 
جانوران سـاکن در طبیعت به رنـگ قرمز بوده 

و بسـیار ریز هسـتند.
اوج شـکوفایی هنر پته دوزی در زمان 

صفویـه اتفاق افتاده اسـت
وی در خصـوص دوران مختلـف تاریخـی پتـه 
تشـریح کـرد: دوخـت و اسـتفاده از پتـه در 
دوران هـای مختلـف پادشـاهی ایـران چندان 

یکسـان نبـوده اسـت.
 بهتراسـت نوع پتـه را بـه دوران هـای مختلف 
حکومتـی ایـران تقسـیم بندی کنیـم؛ در 
سلسـله های مختلف دیـدگاه مردم نسـبت به 
دوخت و اسـتفاده از پته تغییر می کرده اسـت. 
اولین دسـته بندی به دوران پادشـاهی زندیه و 

صفویـه بـاز می گـردد.
این کارشـناس صنایع دسـتی گفـت: همانطور 
که می دانیـد اوج شـکوفایی هنر پتـه دوزی در 
زمـان صفویـه اتفـاق افتـاده اسـت. در آن بازه 
زمانی تمـام طرح ها اصیـل و نماد گونـه بودند، 
نقش هـا همه ظریـف و تعداد تنـوع دوخت بالا 
بود. چیـزی حـدود ۳۰ رنگ نـخ در بافـت پته 
اسـتفاده می شـد. ظرافـت و کیفیـت دوخـت 
شـال و نـخ پتـه دوزی بسـیار بـالا بـود. در آن 
دوران نیـز گاهـی از نخ طـلا، نقره و یا ابریشـم 

در پتـه دوزی اسـتفاده می کردنـد.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حکمی، محسن 
روحی را به عنوان مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان کرمان منصوب کرد. به گزارش پایگاه اطلاع 
رســانی دولت به نقل از وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، در متن حکم محمدمهدی اسماعیلی 

خطاب به محسن روحی آمده است:
»جناب آقــای دکتر محســن روحــی نظر به 
شایستگی، تجارب ارزشــمند و روحیه انقلابی و 
دینی جناب عالی، به موجب این حکم به عنوان 
»مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان « 

منصوب می شوید.
امید واثق است که با استعانت از خداوند متعال و 
بهره گیری شایسته از ظرفیت های فرهنگی آن 
استان و با امعان نظر و توجه کامل به اهداف و شرح 
وظایف وزارت خانه و آن اداره کل، به صورت خاص 
نسبت به اقدامات ذیل اهتمام جدی به عمل آورید:
۱- تدوین سند تحول و نقشه راه فرهنگی، هنری 
و رســانه ای استان با مشــورت نخبگان فکری و 
فرهنگی با تکیه بــر ظرفیت های گوناگون بومی 
در جهت تحقق عملیاتی منویات و تاکیدات رهبر 
معظم انقلاب اســلامی)مدظله العالی( در حوزه 

فرهنگ، هنر و رسانه در جغرافیای استانی
۲- همــکاری فرهنگی مســتمر و ایجاد تعامل 
مناسب با امام جمعه محترم و نماینده ولی فقیه، 

اســتاندار محترم و سایر دســتگاه های دولتی و 
نهادهای انقلابی اســتان و تلاش برای هم افزایی 

مؤثر با ایشان
۳- تقویــت و حمایت جبهــه فرهنگی انقلاب 
اسلامی و حلقه های میانی، انجمن ها و مؤسسات 
و تشــکل های مردمی و انقلابی فعال در عرصه 

فرهنگ، هنر و رسانه
۴- گســترش اقدامــات فرهنگــی اثربخش و 
استعدادپروری و تقویت عناصر فرهنگی، هنری 

و رسانه ای در مناطق  کمتربرخوردار استان
۵- تقویت جایــگاه و وظیفه نظارتــی اداره کل 
اســتان در صدور مجوزهای مختلــف با رویکرد 
اعتلای فرهنگ ایرانی اسلامی و توجه به اقتضائات 

فرهنگی بومی استان
۶- توجــه و برنامه ریزی به منظور کادرســازی، 
کشــف اســتعدادها و تربیت عناصر فرهنگی و 
هنری، انقلابی و مکتبی در اســتان با استفاده از 

ظرفیت های گوناگون آموزشی و تربیتی
۷- ایجاد هماهنگی و هم افزایی مؤثر بین واحدهای 
استانی سازمان ها و نهادهای تابعه و وابسته وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در استان به عنوان ارشد 

این وزارت خانه در استان
۸- برقراری ارتباط حســنه و صمیمی با اهالی 

فرهنگ، هنر و رسانه استان و تکریم ایشان

۹- تقویت جایــگاه اداره کل اســتان به عنوان 
دبیرخانــه شــورای فرهنگ عمومی اســتان و 
پویاســازی دبیرخانه و تقویت هویــت و کارایی 

حقیقی این شورا
۱۰- رعایت اولویت های محتوایی در برنامه های 
مختلف شامل: تقویت روحیه عزت و خودباوری 
ملی، رشد فضائل اخلاقی، اقتصاد مقاومتی و تولید 
ملی، استحکام نهاد خانواده و افزایش جمعیت، 
امیدآفرینی و نشاط فردی و اجتماعی و تعظیم 

شعائر اسلامی
۱۱- همکاری کامل بــا معاونت های تخصصی و 
بخش های ستادی وزارت خانه و تأمین و تحقق 

سیاست ها و برنامه های ابلاغی آنها
۱۲-رعایت دقیق و مســتمر اصول دوازده گانه 
حاکم بر نقشه ملی پیشــگیری و مقابله با  فساد 

اداری و اقتصادی در دولت سیزدهم
از خداوند متعال خواستارم که با یاری همکاران 
خدوم آن اداره کل و مغتنم شمردن فرصت خدمت 
به مردم فرهنگ دوست آن دیار، تحت توجهات و 
حمایت حضــرت بقیه الله الاعظم)عج( و رهبری 
حکیمانه امام خامنه ای)زیدعــزه( موفق و مؤید 

باشید.«
گفتنی است، محسن روحی متولد سال ۱۳۵۵ و 
دانش آموخته کارشناسی ارشد مدیریت فرهنگی 

و برنامه ریزی های فرهنگــی و در مرحله دفاع از 
رســاله خود در مقطع دکتری »علوم سیاسی؛ 

مسائل ایران« است.
از جمله سوابق اجرایی و مدیریتی روحی می توان 
به  معاون فرهنگی و هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان کرمان، مدیرکل سازمان جوانان، 
مشاور اســتاندار، مدیرکل اجتماعی و فرهنگی 
استانداری کرمان و مدیرکل کانون پرورش فکری 

کودکان و نوجوانان استان کرمان اشاره کرد.
روحی همچنین دارای مقالات علمی پژوهشی در 
حوزه »تربیت سیاسی الگوی ایرانی اسلامی مکتب 
شهید سلیمانی« و »مشارکت سیاسی و تربیت 

نسل منتظر در سبک زندگی مهدوی« است.
از جملــه فعالیت هــای فرهنگــی و اجتماعی 
روحی می توان به سرپرســتی بنیــاد فرهنگی 
کرمان شناســی، عضو شــورای مرکزی قرارگاه 
فرهنگی خاتم الاوصیاء اســتان کرمان و رئیس 
کارگروه فرهنگی دینی شورای فرهنگ عمومی 

استان اشاره کرد.
وی همچنین مدرس مراکز آموزش عالی در رشته 

مدیریت فرهنگی است.
یادآور می شود، پیش از این محمد علیزاده عهده 
دار این مســئولیت در اداره کل فرهنگ و ارشاد 

اسلامی در استان کرمان بود.

 بازگشت پته به اصالت قدیم خود

محسن روحی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی کرمان شد

امام جمعه کرمان:
 تغییر مدیریت قضایی در استان 

تزریق قدرت جدید برای توسعه است
امام جمعه کرمان گفت: دستگاه قضایی استان کرمان در سال های 
اخیر پیشرفت های بسیار زیادی داشته و تغییر مدیریت ها به منزله 

تزریق قدرت جدید برای توسعه و پیشرفت دستگاه قضایی است.
به گزارش  تســنیم ، حجت الاسلام والمســلمین حسن علیدادی 
سلیمانی روز گذشته در دیدار رئیس کل دادگستری استان کرمان 
مراتب تقوا و مراعات جهــات را از ویژگی های ریاســت کل جدید 
دادگستری استان کرمان برشمرد و اظهار داشت: بومی بودن و شناخت 
دقیق از اســتان و نیز تجربه بالای مدیریت قضایی در اســتان های 
سیستان و بلوچستان و خراسان جنوبی از نقاط قوت ریاست جدید 

دادگستری استان کرمان به شمار می رود.
وی با تاکید بر اینکه اســتان کرمان از نظر تاریخی، بافت اجتماعی، 
جایگاه اقتصادی و غیره ویژگی های منحصر به فردی دارد، عنوان کرد: 
دستگاه قضایی در تسهیل مسیر توسعه اقتصادی و برداشتن موانع 

توسعه نقش به سزایی دارد.
نماینده ولی فقیه در استان کرمان با بیان اینکه دستگاه قضایی استان 
کرمان در سال های اخیر پیشــرفت های بسیار زیادی داشته است، 
گفت: تغییر مدیریت ها به منزله تزریق قدرت جدید برای توسعه و 

پیشرفت دستگاه قضایی است.
وی بیان کرد: در استان کرمان به اندازه کافی نیروی متخصص وجود 
دارد و می طلبد با مدیریت صحیح منابع انسانی، حداکثر بهره وری از 
ظرفیت های این حوزه انجام شود و همواره آماده هستیم که از دستگاه 

قضایی با توجه به حفظ استقلال دستگاه قضا حمایت کنیم.
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی رئیس کل دادگستری استان کرمان 
نیز در این دیدار با اشاره به اینکه نهاد نمایندگی ولی فقیه در استان 
و امامت جمعه کرمان یکی از نقاط قوت در این اســتان محســوب 
می شود، تاکید کرد: در دستگاه قضایی همواره ارتباط تنگاتنگی با 

ائمه جمعه داشته ایم.
وی افزود: جایگاه نمایندگی ولی فقیه در استان بسیار رفیع و بلند است 
و دستگاه قضایی نیز چون متصل به ولایت است و مشروعیت خود را 
از ولی فقیه می گیرد خود را در کنار شما دیده و مسئولیتی مضاعفی 

را بر عهده خود می دانیم.
رئیس کل دادگستری استان کرمان با اشاره به اینکه در استان کرمان 
همواره ارتباط بسیار خوبی بین دادگستری و نهاد نمایندگی ولی فقیه 
برقرار بوده است، تاکید کرد: همکاری و تعامل بین نهاد نمایندگی ولی 
فقیه در استان و امام جمعه و دادگستری موجب ارتقای رضایت مندی 

مردم می شود و این ظرفیت را به خوبی به رسمیت می شناسیم.

رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان عدم دسترسی به منابع 
مالی کافی را یکی از مشکلات استان برشمرد و خطاب به استاندار 
گفت: هر شرکتی که قصد فعالیت در کرمان دارد، باید از همان 
ابتدا حساب های بانکی خود را به استان منتقل کند و از این طریق 

درآمدهای مالیاتی او را به استان بیاوریم. 
شهباز حسن پور روز گذشته در چهاردهمین آیین جشنواره 
تجلیل از کارآفرینان برتر استان کرمان گفت: کارآفرین با تلاش 

باعث موفقیت خود و دیگران شده و رفاه به مردم هدیه می کند. 
وی کارآفرین را مانند رزمنده ای که در حال جهاد است، دانست 
و اظهار کرد: متاسفانه فرصت های استان را برای رفاه عموم مردم 

استفاده نکردیم. 
رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان گفت: صدها شرکت منابع 
عظیمی از کرمان می برند و منابع مالی و درآمدهای مالیاتی آنها 
در استان نیست و آمادگی معرفی همه این شرکت ها را به صورت 
شفاف دارم.  حسن پور ادامه داد: به طورمثال شرکت مبنا که 
شرکت نیمه خصوصی است بیش از ۵ هزار میلیارد در استان 
پروژه دارد و ته تنها یک ریال از این پول ها در استان کرمان نیست 
بلکه حتی بیشتر نیروهایش غیربومی هستند.  وی عمل نکردن به 
قوانین حمایت گر را یکی دیگر از مشکلات دانست و بیان کرد: باید 
قوانین مزاحم سر راه کارآفرینان شناسایی و حذف کنیم.  نماینده 
مردم سیرجان و بردسیر در مجلس شورای اسلامی عدم تربیت 
نیروی ماهر در راستای نیاز بازار را از دیگر مشکلات استان عنوان 
کرد و در ادامه راه اندازی دفتر جذب سرمایه گذاری استان کرمان 
در تهران و راه اندازی دفتر جذب سرمایه و حمایت از کارآفرین در 

خارج از کشور پیشنهاد کرد. 
وی تاکید کرد: در کشورهای پیشرفت حدود ۷۰ درصد تصمیمات 
کارآفرینان می گیرند اما در ایران برعکس ۷۰ درصد تصمیمات 
سیاسیون می گیرند و استان کرمان می تواند پایلوت این روش 

باشد. 
همچنین محمد مهدی فداکار استاندار کرمان با بیان اینکه پیگیر 
مسائل پنجره واحد سرمایه گذاری در کرمان هستم، تصریح کرد: 

به عنوان نماینده دولت، سعی می کنم تسهیل گر باشم.
 وی افزود: برای ایجاد اشتغال، کاهش آسیب های اجتماعی، 

افزایش ارزش پول ملی و تولید باید به کارآفرینی توجه کرد.

امین رضوانی با تأکید بر اینکه دولت عزم ملی برای تقویت 
زیرساخت های جنوب استان کرمان داشته باشد، گفت: مشکلاتی 
در زمینه های مختلف در مناطق جنوب وجود دارد و از دولت، 
مسئولان و به ویژه وکیل مردم در خانه ملت می خواهیم تا 
رایزنی هایی برای بهبود شرایط و یک بار برای همیشه در این 

مناطق داشته باشند.
حجت الاسلام و المسلمین امین رضوانی در گفتگو با راه آرمان؛ 
با اشاره به دیدار نمایندگان مجلس شورای اسلامی با رهبر معظم 
انقلاب در آستانه سالروز افتتاح اولین دوره مجلس شورای اسلامی، 
گفت: ایشان مردمی بودن، ساده زیستی و گره گشایی از امورات 

مردم را مطرح کردند.
امام جمعه شهرستان منوجان با بیان اینکه امروز مجلس شورای 
اسلامی به عنوان مرکز قانون گذاری در کنار سایر قوا می تواند 
نقش آفرینی بسیار ارزشمندی را داشته باشد، اظهار کرد: ملت 
ایران اسلامی از ابتدای انقلاب با استکبار جهانی در مسائل مختلف 
مبارزه داشته و امروز نیز دشمن مشکلات معیشتی مردم را مورد 

هدف قرار داده است.
وی ضمن اشاره به مطلب فوق و بیان اینکه لازم است که نمایندگان 
مجلس با گره گشایی قوانین دست و پا گیر برای سهولت مسائل 
مردم اقدام کنند، اظهار کرد: دولت سیزدهم، عزم ملی به کار بسته 
است و اقتصاد کشور را جراحی می کنند تا ما را از بیماری اقتصادی 

نجات دهند.
حجت الاسلام و المسلمین رضوانی با اشاره به محرومیت جنوب 
استان کرمان عنوان کرد: جغرافیای جنوب کرمان دارای  پتانسیل 
بسیار ارزشمندی در ابعاد کشاورزی، معدنی و غیره است و این در 
حالی است که زمانی که سخن از جنوب استان به میان می آید، با 

توجه به شرایط موجود فریاد و ندای محرومیت را سر می دهیم.
امام جمعه شهرستان منوجان گفت: مشکلاتی در زمینه های 
مختلف در مناطق جنوب وجود دارد و از دولت، مسئولان و به ویژه 
وکیل مردم در خانه ملت می خواهیم تا رایزنی هایی برای بهبود 
شرایط و یک بار برای همیشه در این مناطق داشته باشند و دولت 

اعتبارات ویژه ای را برای آنها بگذارد.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان کرمان با اشاره به ادامه فعالیت نیروهای تخصصی در 
حادثه آبادان گفت: تیم های امدادی و آواربرداری به وسایل تخصصی نیاز دارند که امیدواریم 

بنگاه های بزرگ اقتصادی استان کرمان در این زمینه پای کار بیایند.
رضا فلاح در گفت وگو با تسنیم ، اظهار داشت: از همان ساعات اولیه وقوع این حادثه تیم های 

تخصصی جمعیت هلال احمر در منطقه حاضر شدند.
وی بیان کرد: در حال از استان های مختلف ۵۰ تیم تخصصی جمعیت هلال احمر در ضلع 

شمالی و شرقی ساختمان همزمان آواربرداری و جست وجو نجات را آغاز کردند.
فلاح ادامه داد: امروز سومین روزی است که نیروهای جمعیت هلال احمر استان کرمان در 
قالب تیم های واکنش سریع، امداد هوایی ارتباطات و آواربرداری و سگ های زنده یاب به محل 

حادثه ریزش ساختمان متروپل در آبادان اعزام شدند.
وی با بیان اینکه عملیات های آواربرداری و جست وجو و نجات با هم در حال انجام است  گفت: 
از روز گذشته آواربرداری سنگین توسط ادوات و تجهیزات پیشرفته سپاه و قرارگاه خاتم در 

حال انجام است.
وی با بیان اینکه آنچه که می تواند به تیم های امدادی و آواربرداری ما کمک کند خرید ادوات 
تخصصی مورد نیاز است ادامه داد: امروز به ابزار و وسایل تخصصی مانند اره بتن برُ، کفش ایمنی، 

جک زیر سقفی، دستکش ضد برش، کلاه ایمنی و وسایل تخصصی در منطقه نیاز داریم.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان کرمان بیان کرد: امیدواریم بنگاه های بزرگ اقتصادی 
استان کرمان برای تامین این تجهیزات پای کار بیایند تا امدادرسانی و آواربرداری سرعت 

بیشتری بگیرد.
وی با اشاره به اینکه تا زمانی که مطمئن شویم دیگر کسی زیر آوار نمانده با تمام توان و امکانات 
در منطقه خواهیم بود و عملیات جست وجو و نجات را دنبال می کنیم گفت: جمعیت هلال 

احمر استان کرمان آمادگی دارد نیروهای بیشتری را هم به منطقه اعزام کند.

مرکز طب پیشــگیری و ارتقای ســلامت 
مجموعه رعد بــا هدف ارائه مشــاوره های 
ژنتیک، روانشناســی و مامایی و گســترش 

فرهنگ پیشگیری در کرمان افتتاح شد.
علیرضا وحیــدزاده، سرپرســت اداره کل 
بهزیستی استان کرمان در آیین افتتاح مرکز 
طب پیشــگیری و ارتقای سلامت مجموعه 
رعد کرمان گفت: زمینه ســازی و تسهیل 
گری در شکل گیری و شروع به کار مراکزی 

همچون رعد از افتخارات و خدمات ارزنده بهزیستی است.
او می گوید: ورود صاحــب نظران و صاحبان ایده و نظر به عرصــه همکاری با نهاد های 

حمایتی و تخصصی همچون بهزیستی لازم است. 
به گفته وحید زاده طرح ایده ها و نظرات نو در کنار تجربیات کارشناسان بهزیستی، زمینه 
رشد و شکوفایی جامعه هدف را به خوبی فراهم خواهد آورد و بستری را فراهم می کند تا 
با تجمیع امکانات و توان اجرایی دستگاه های دولتی و تشکل های مردم نهاد، شاهد رشد 
و شکوفایی توانمندی ها و استعداد های شگفت آور در بین جامعه هدف  و از سوی دیگر 
حرکت به سمت وسوی گسترش فرهنگ پیشگیری و جلوگیری  از هدر رفت امکانات 

در سطح جامعه باشیم.
او گفت: مرکز تازه تاسیس، تحت عنوان مرکز طب پیشگیری و ارتقای سلامت در محیطی 
به وسعت تقریبی ۵۰۰ متر و با هدف ارائه مشاوره ژنتیک قبل از ازدواج، بعد از ازدواج و 
حین بارداری، مشاوره های روانشناسی و مامایی و گسترش فرهنگ پیشگیری به همت 

کریمی نژاد پدر علم ژنتیک ایران تجهیز و راه اندازی شده است.

سرپرســت اداره کل کار، تعــاون و رفــاه 
اجتماعی استان کرمان نیز در این مراسم 
گفت: حدود ۱۰ هزار کارآفرین شناسنامه دار 
در استان کرمان وجود دارد که باید به آن ها 
توجه ویژه شــود.  مجتبی مصباح گفت: 

کارآفرین با اشتغال زایی تفاوت دارد. 
وی به تعریف کارآفرینی پرداخت و گفت: 
کارآفرینی گره گشای اقتصاد امروز ما است. 
مصباح از فراینــد انتخــاب برگزیدگان 

چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر استان سخن به میان آورد و اظهار کرد: ۲۲۴ نفر در 
سامانه ثبت نام کردند و پس از داوری های مجازی ۵۳ نفر برگزیده و از این تعداد ۲۳ مورد آن 

به بازدید میدان رسیدند و ۳ نفر به مرحله کشوری راه پیدا کردند. 
لزوم تغییر مسیر اقتصاد کشور در تامین مالی

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در چهاردهمین آیین جشنواره تجلیل از 
کارآفرینان برتر استان کرمان تاکید کرد: ساختار تامین مالی در اقتصاد کشور از بانک محور 

به سمت سرمایه محور سوق یابد. 
محمدرضا پورابراهیمی نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شــورای اسلامی گفت: 

پیشنهاد کردیم از سال آینده مالیات بر عملکرد بنگاه های اقتصادی کاهش یابد. 
وی تاکید کرد: حدود ۶۰ درصد از واحدهای راکد و نیمه فعال استان کرمان مشکل منابع 
مالی دارند در حالی که طرح های آنها سودآور اســت لذا از بازار سرمایه برای رفع مشکل 
مالی شان استفاده کنید.  نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی همچنین 

بیان کرد: نیازهای آموزشی استان را احصا کنید. 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان کرمان
فعالیت نیروهای تخصصی هلال احمر 

کرمان در حادثه متروپل ادامه دارد

سرپرست اداره کل بهزیستی استان کرمان خبر داد:

افتتاح مرکز طب پیشگیری و ارتقای سلامت 
مجموعه رعدکرمان

سرپرست اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان کرمان 

1۰ هزار کارآفرین شناسنامه دار
 در استان وجود دارد

رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان:
صدها شرکت منابع استان 

کرمان را به تاراج می برند

امام جمعه شهرستان منوجان:

دولت برای تقویت 
زیرساخت های جنوب استان 

عزم ملی داشته باشد 

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

سخنگوی صنعت برق گفت: بر اساس 
سازوکارهای لحاظ شــده، اگر ادارات 
دولتی میزان مصرف خــود را کاهش 
ندهنــد، به گونه ای کــه میزان مصرف 
بــرق آن ها نســبت به ســال قبل ۳۰ 
درصد کاهش نیابــد، برق آن مجموعه 

را قطع خواهیم کرد.
مصطفی رجبی مشــهدی در گفت وگو 
با ایســنا، با بیان اینکــه طبق ماده ۲ 
مصوبه هیات وزیران، همه دستگاه های 
اجرایــی، بانک ها، نیروهای مســلح و 
نهادهــای عمومــی غیردولتی موظف 
به کاهش ۳۰ درصــدی مصرف انرژی 
نسبت به سال گذشته در طول ساعت 
کاری روزانه هستند و درصورت رعایت 
نکردن بــا قطع برق روبرو می شــوند، 
اظهار کرد: هیات وزیــران در مصوبه 
خود این دســتگاه ها را ملزم به کاهش 

مصرف انرژی کرده است.
وی بــا تاکید بــر اینکــه ادارات باید 
مصرف انرژی خود را در پایان ســاعت 
اداری تا سقف ۶۰ درصد مصرف دوره 
مشابه ســال قبل کاهش دهند، گفت: 
مصرف برق  بخــش اداری با ابزارهای 
هوشــمند کنترل می شــود و کنترل 
رعایت دقیق برنامه ها توســط اداره ها، 
از طریق رؤیت پذیــری و کنترل از راه 
دور و یا حضور اکیپ هــای نظارتی در 

هر شهرستان انجام می شود.
بــه گفتــه ســخنگوی صنعــت برق، 
داری  درصورتی کــه دســتگاه های ا
مصــرف خود را متناســب بــا مصوبه 
هیات وزیران کاهش ندهند، در مرحله 
نخســت اخطــار دریافــت می کنند و 
در صــورت رعایت  نکــردن برق اداره 

پرمصرف قطع خواهد شد.
رجبی مشــهدی تاکید کــرد:  قبل از 
شــروع فصل تابســتان برخورد جدی 
با ادارات متخلف آغاز می شــود و برای 
این مهم نیز ســاز و کارهــای لازم را 
لحاظ کرده ایم، از ســوی دیگر با توجه 
به شرایط حال حاضر صنعت برق لازم 
اســت تا همراهی مشــترکان در تمام 
بخش هــای خانگــی، اداری و تجاری 

بیشتر شود.

وزیر صنعت: 
سمند و تیبا خواه ناخواه 

بی کیفیت تولید می شوند
وزیر صنعت با اشــاره به عدم تمدید 
اعتبار ســمند و تیبا از سوی سازمان 
اســتاندارد گفــت: حرف ســازمان 
اســتاندارد فصل الخطــاب اســت و 
تمام تولیدکننــدگان موظفند ضوابط 
سازمان استاندارد را در مورد کیفیت 

رعایت کنند.
بــه گــزارش خبرنــگار اقتصــادی 
ســیدرضا  تســنیم،  ری  خبرگــزا
فاطمی امیــن امــروز در بازدیــد از 
شرکت ایران خودرو با حضور در جمع 
خبرنگاران، در خصــوص عدم تأیید 
اعتبار کیفــی خودروهای ســمند و 
تیبا که سازمان ملی استاندارد اعلام 
کرده است گفت: ســازمان استاندارد 
مرجع رســمی ارزیابی کیفیت است 
و قطعــا از این ســازمان پشــتیبانی 
می کنیــم و تصمیمــات آنهــا لحاظ 

خواهد شد.
وی با تأکید بر اینکه حرف ســازمان 
استاندارد فصل الخطاب است، افزود: 
تمام تولیدکننــدگان موظفند ضوابط 
سازمان استاندارد را در مورد کیفیت 

رعایت کنند.
وزیر صنعت با بیــان اینکه یک بخش 
از ایرادات کیفی خودروهــا به دلیل 
خودروهــای ناقص و کــف پارکینگ 
بــود، گفــت: مدیــران ایران خودرو 
متعهد شــده اند، از ابتدای خرداد ماه 
امسال در این خودروسازی خودروی 

ناقص تولید نکنند.
وزیر صنعت تصریح کرد:  ســکوهای 
تولید خودروهایی مانند سمند و تیبا 
و همچنین پژو ۴۰۵ قدیمی هســتند 
و سالیان زیادی از فناوری تولید آنها 
می گذرد، بنابرایــن، این خودروها به 
صورت خواه ناخــواه بی کیفیت تولید 

می شوند.
فاطمی امیــن اضافه کــرد:  با خروج 
خودروهای بی کیفیت مانند ســمند، 
تیبــا و ۴۰۵ از خــط تولیــد، تولید 
خودروهــای بــا کیفیت ماننــد تارا 

افزایش می یابد.
به گفته فاطی امین،  ســال گذشته ۹ 
هزار دستگاه خودروی تارا تولید شده 
اســت و برنامه برای تولید امسال این 

خودرو ۷۵ هزار دستگاه است.

اجتماعی  مور  ا و  فرهنگی  معاون 
ینکه  سازمان بهزیستی کشور با بیان ا
بیش از ۹۰ درصد کودکانِ بهزیستی 
شرایط فرزندخواندگی را ندارند، گفت: 
ندگی  ۷۵ درصد متقاضیان فرزندخوا

متقاضی کودک زیر دو سال هستند.
"محمد نصیری" معاون فرهنگی و امور 
اجتماعی سازمان بهزیستی کشور در 
یلنا با اشاره به  گفت وگو با خبرنگار ا
فرآیند فرزندخواندگی در کشور گفت: 
در قانون حمایت از کودکان و نوجوانان 
این  نگهداری  و  ساماندهی  موضوع 
فرزندان در اختیار سازمان بهزیستی 
است. اگر فرزندی در بیمارستان بماند، یا 
در خیابان رها شود و یا خانواده آن فرزند 
را نخواهد و با حکم قضایی به سازمان 
بهزیستی سپرده شود؛ این یک بحث 

دیگر است. 
نیز  دیگر  بحث  ما  ا د:  دا دامه  ا وی 
متقاضی  که  هستند  نواده هایی  خا
به  تمایل  و  هستند  ندگی  فرزندخوا
رند. در حال  سرپرستی کودکان را دا
سامانه  در  نواده  خا ر  هزا  ۳۰ حاضر 
ند که  ندگی ثبت نام کرده ا فرزند خوا
ر  ز این تعداد ثبت نام ۱۷ هزار خانوا ا
تکمیل شده و اگر امروز کودکی شرایط 
سرپرستی داشته باشد، فرزند را به این 

خانواده ها تحویل خواهیم داد. 
معاون فرهنگی و امور اجتماعی سازمان 
بهزیستی کشور خاطرنشان کرد: در 
سال گذشته در مجموع ۶۱ نوزاد در کل 

کشور در خیابان رها شده اند که عموما 
در نزدیکی شیرخوارگاه ها بوده است و با 
تماس مردمی یا مداخله مددکاران ما یا 
اورژانس اجتماعی، اورژانس یا پلیس در 
ابتدا به قرنطینه درمانی منتقل می شوند 
که یا به بیمارستان و یا در شیرخوارگاه 
منتقل می شوند. بعد فرآیندهای بعدی 
است  ممکن  چراکه  می شود،  نجام  ا
کودکی که به این صورت پیدا می شود 
مفقودی باشد و بنابراین باید در خصوص 
صحت سنجی  نوزادان  این  رهاشدن 

انجام شود. 
وی با اشاره به پروسه فرزند خواندگی 
گفت: این پروسه در قانون تعیین شده 
است و باید آگهی این نوزاد منتشر شود و 
همچنین پانگاری از نوزاد صورت بگیرد و 
فرآیندهای قانونی هم در قانون حمایت 
از کودکان و نوجوانان و هم در آیین نامه 

هیات وزیران مشخص شده است. 
نصیری ادامه داد: این فرآیند از ابتدای 
ندگی  فرزندخوا فعالیت های  شروع 
حدود ۶ ماه زمان می برد تا یک خانواده 
سرپرستی کودکی را برعهده بگیرد. 
همانطور که گفتم در حال حاضر ۱۷ 
نواده ثبت نامشان در سامانه  ر خا هزا

تکمیل شده و منتظر کودک هستند. 
کودکانی  جنس  ینکه  ا بیان  با  وی 
می شوند  نگهداری  بهزیستی  در  که 
متفاوت است، خاطرنشان کرد: حدود 
۹ هزار کودک در مراکز شبه خانواده 
می شوند  نگهداری  رگاه  شیرخوا و 

این کودکان  ۹۰ درصد  از  که بیش 
قابلیت  یعنی  هستند  بدسرپرست 
فرزندخواندگی ندارند به طور مثال مادر 
رد یا پدر  کودک محکومیت حبس دا
و مادر اختلاف دارند و در حال حاضر 
به دلیل این اختلاف کودک رها شده 
براین این کودک قابلیت  است و… بنا
فرزندخواندگی ندارد و البته خانواده ها 
هم متقاضی این کودکان نیستند مگر در 
موارد استثنایی که صلاحیت پدر و مادر 
توسط قانونگذار سلب شده باشد. که در 
موارد حاد این اتفاق می افتد و صلاحیت 
والدین سلب می شود و این کودک وارد 

فرآیند فرزندخواندگی می شود. 
معاون فرهنگی و امور اجتماعی سازمان 
بهزیستی کشور با بیان اینکه کودکانی 
که در مراکز بهزیستی نگهداری می شوند 
 ۹۴ در سنین مختلف هستند، گفت: 
ندگی  فرزندخوا متقاضیان  ز  ا درصد 
سال   ۵ ز  ا کمتر  کودکان  متقاضی 
هستند همچنین ۷۲ درصد خانواده های 
متقاضی فرزندخواندگی متقاضی کودک 
ز این کودکانی  زیر دو سال هستند. ا
که به مراکز بهزیستی سپرده می شوند 
برخی دارای بیماری و معلولیت هستند 
نواده ها نیز به دنبال  ز خا و بسیاری ا
کودکان سالم هستند. وقتی این موارد 
مشخص  می گیرد  ر  قرا هم  کنار  در 
می شود که تعداد کودکانی که شرایط 
فرزندخواندگی را دارند بسیار محدود 

می شود. 

مرکز آمار ایران اعلام کرد نرخ بیکاری کشور در 
سال ۱۴۰۰ با کاهش ۰.۴ درصدی نسبت به سال 

قبل از آن به ۹.۲ درصد رسید.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، بررسی نرخ 
بیکاری افراد ۱۵ ساله و بیش تر نشان می دهد که 
۹,۲ درصد از جمعیت فعال )شاغل و بیکار( در 
سال ۱۴۰۰ بیکار بوده اند. بررسی روند تغییرات 
نرخ بیکاری حاکی از آن است که این شاخص، 
نسبت به سال قبل )۱۳۹۹( ، ۰,۴ درصد کاهش 

یافته است.
براساس گزارش مرکز آمار ایران، در سال ۱۴۰۰ ، 
به میزان ۴۰,۹ درصد جمعیت ۱۵ ساله و بیش تر 
از نظر اقتصادی فعال بوده اند، یعنی در گروه 
شاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند. بررسی تغییرات 
نرخ مشارکت اقتصادی حاکی از آن است که این 
نرخ نسبت به سال قبل )۱۳۹۹( ۰,۴ درصد 

کاهش یافته است.

نمودار شاخص های عمده بازار کار در سال 
۱۴۰۰)ارقام به هزار نفر( به شرح زیر است:

جمعیت شاغلین ۱۵ ساله و بیشتر در سال 
۱۴۰۰، برابر با ۲۳ میلیون و ۴۴۷ هزار نفر بوده 
که نسبت به سال قبل بیش از ۱۸۰ هزار نفر 
افزایش یافته است. بررسی اشتغال در بخش های 
عمده اقتصادی نشان می دهد که در سال ۱۴۰۰، 
بخش خدمات با ۴۹,۸ درصد بیش  ترین سهم 
اشتغال را به خود اختصاص داده است. در 
مراتب بعدی بخش های صنعت با ۳۳.۸ درصد 

و کشاورزی با ۱۶.۳ درصد قرار دارند.
نرخ بیکاری جوانان ۱۵ تا ۲۴ ساله حاکی از آن 
است که ۲۳,۷ درصد از فعالان این گروه سنی 
در سال ۱۴۰۰ بیکار بوده اند. بررسی تغییرات 
سالانه نرخ بیکاری این افراد نشان می دهد، 
این نرخ نسبت به سال قبل )۱۳۹۹( تغییری 

نداشته است.

بررسی نرخ بیکاری گروه سنی ۱۸ تا ۳۵ ساله 
در سال ۱۴۰۰ نشان می دهد که ۱۶,۵ درصد از 
جمعیت فعال این گروه سنی بیکار بوده اند. این 
در حالی است که تغییرات نرخ بیکاری این افراد 
نشان می دهد این نرخ نسبت به سال ۱۳۹۹، به 

میزان ۰,۲ درصد کاهش یافته است.
بررسی سهم جمعیت ۱۵ ساله و بیش تر دارای 
اشتغال ناقص در سال۱۴۰۰ نشان می دهد که  
۱۰,۲ درصد جمعیت شاغل،  به دلایل اقتصادی 
)فصل غیرکاری، رکود کاری، پیدا نکردن کار با 
ساعت بیش تر و…( کم تر از ۴۴ ساعت در هفته 
کار کرده و آماده برای انجام کار اضافی بوده اند. 
این در حالی است که ۳۷.۸ درصد از شاغلین ۱۵ 
ساله و بیش تر، ۴۹ ساعت و بیش تر در هفته کار 
کرده اند. همچنین این نتایج گویای آنست که در 
سال ۱۴۰۰ جمعیت شاغل کشور بطور متوسط 

۴۳,۵ ساعت در هفته کار کرده اند.

۹۰ درصد کودکانِ بهزیستی شرایط نرخ بیکاری کشور به ۹.۲ درصد کاهش یافت
فرزندخواندگی ندارند

به گزارش  خبرگزاری تسنیم، هفته گذشته پس از انتشار اخباری 
مبنی بر افزایش دوبرابری تعرفه های پستی و اعتراض کاربران، به خصوص 
کسب وکارهای خانگی به این مسئله، »مهدی سالم«، مشاور وزیر و رییس 
مرکز روابط عمومی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، در توئیتی در 
صفحه توئیتر خود گفت:  »افزایش چندبرابری هزینه  خدمات پستی 
تکذیب می شود. جای نگرانی برای کسب وکارهای خانگی و مشاغل 
بهره مند از خدمات پستی وجود ندارد.« در همین راستا »عیسی زارع پور«، 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، در دیدار با مدیرعامل شرکت پست 
در اظهاراتی درباره افزایش تعرفه های پست برای کاربران اظهار داشت: 
افزایش ۲ تا ۳ برابری تعرفه پستی تکذیب می شود و اصلاً چنین افزایشی 
وجود ندارد. زاع پور همچنین با انتشار پستی در صفحه اینستاگرام خود 
درخصوص گزارشات مبنی بر افزایش ۶۰ تا ۱۱۰ درصدی تعرفه های 
پستی، توضیح داد: »طبق مصوبه کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات 
قرار بر این شد که برای خدمات پایه پستی، عادی و سفارشی، تعرفه برای 
مردم عادی ۲۰ درصد افزایش پیدا کند، این رقم برای حقوقی ها و دولتی ها 
افزایش ۵۰درصدی خواهد بود، همچنین برای خدمات غیر پایه پستی 
مانند پست ویژه و پیشتاز، تعرفه مطابق حداکثر سقف تورم که حدود ۴۰ 
درصد است افزایش می یابد.« وزیر ارتباطات با بیان اینکه اگر ریالی بیشتر از 
این تعرفه از مردم اخذ شده است بازگردانده می شود، به مدیرعامل شرکت 
پست دستور داد طی ۲۴ ساعت آینده سامانه ای راه اندازی شود تا کسانی که 
برای پست مرسوله خود، مبلغ بیشتری از میزان مصوب پرداخت کرده اند، 
مابه التفاوت آن را دریافت کنند و این سامانه آن لاین باید راه اندازی شود 
تا شماره مرسوله موردنظر کاربر وارد شود و درصورتی که هزینه بیشتر 
پرداخت شده بود به مردم بازگردانده شود. همچنین »محمود لیائی«، 
مدیرعامل شرکت پست، درخصوص تعرفه های پستی اظهار داشت: 
»تعرفه های پستی در دی ماه ۱۴۰۰ در مصوبه کمیسیون تنظیم مقررات 
مصوب شده اند و ما اجازه پیاده سازی آنها را داشتیم، اما به دلیل تصمیم 
ستاد تنظیم بازار که تا انتهای سال بنا به دستور رئیس جمهوری هیچ تعرفه 

دولتی افزایش پیدا نکند، اجرای این مصوبه معلق ماند «

تعرفه های پست 2۰ درصد
 افزایش پیدا می کند

قابل توجه ادارات دولتی

رعایت نکنید برق تان 
قطع می شود

سهم اشتغال بخش خدمات و صنعت در استان کرمان نسبت به متوسط کل کشــور پایین تر است و استان از سایر 
همتایانش عقب مانده است. به عنوان مثال سهم اشتغال بخش صنعت در یزد ۴۴.3 درصد و بخش خدمات ۴۸.2رصد 
است. در فارس نیز 2۸.۶درصد شاغلان در بخش صنعت و ۵2.1درصد در بخش خدمات مشغول به فعالیت هستند. 
خراسان جنوبی به عنوان همسایه شمالی ما هم نیروهای شاغلش را در بخش خدمات چیده است به طوری که 33.1 

درصد شاغلان در بخش صنعت و ۴۵.۷درصد در بخش خدمات مشغول به کار هستند . 
رنا

: ای
س
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با ابلاغیه بانک مرکزی به بانک ها، تمدید خودکار تاریخ انقضای کارت های 
بانکی از تیرماه ۱۴۰۱ لغو خواهد شد و از این زمان به بعد، مشتریان باید به 
صورت حضوری به شعب مراجعه کنند.  به گزارش ایسنا، با شیوع ویروس 
کرونا تغییراتی در خدمات دهی بانک ها به مشتریان صورت گرفت و سعی 

شد تا اکثر خدمات از بستر آنلاین و به صورت غیرحضوری انجام شود.
در این بین، تمدید خودکار تاریخ انقضای کارت های بانکی بدون مراجعه به 
شعب بانک ها در راستای کاهش حجم مراجعات به بانک ها یکی از اقدامات 

بانک مرکزی و شبکه بانکی در روزهای گسترش ویروس کرونا بود. 
اکنون براساس ابلاغیه بانک مرکزی به بانک ها، تمدید خودکار تاریخ 
انقضای کارت های بانکی حداکثر تا پایان ماه جاری ادامه خواهد داشت و 

بعد از آن مشتریان باید حضوری به بانک ها مراجعه و اقدام کنند.

لغو تمدید خودکار کارت های بانکی 
از تیرماه

اسـتانی که یک میلیارد متر مکعب بیلان منفی آب دارد، 
رکورددار اشـتغال بخش کشاورزی اسـت .بخشی که ۹۰ 
درصد آب اسـتان را می بلعد تا اشـتغال ۳۷.۹درصد از کل 
شـاغلان اسـتان را حفظ کند. این حجم از کشـاورز  بیش 
از دو برابر متوسـط کل کشور اسـت که عدد۱۶.۳درصد را 
به خود اختصاص داده و حتی از اسـتانی مثل سیسـتان و 
بلوچسـتان هم بیشتر اسـت. کشـاورزی که سـهمش از 
تولید ناخالص داخلی کشـور  فقـط  ۱۱درصد اسـت و در 
کرمان کمی بیشـتر از این عدد . این حجـم از آب مصرفی 
در این بخش امـا  ارزش آب مصرفی اسـتان را تـا ۱۴ هزار 
تومان  به ازای هـر متر مکعب مصرف آب پایین کشـیده. 

رتبه ای  که مایه افتخار نیست
آخرین گـزارش مرکـز آمـار ایـران حکایت از رشـد بیش 
از حـد کشـاورزی در اسـتان دارد. کرمانـی کـه اولیـن 
دشـت های ممنوعه در آن بـروز کـرده و بالاتریـن میزان 
بیلان منفـی  را داشـته و یکـی از چهار ضلع فرونشسـت 
کشـور اسـت، رکورددار اشتغال کشـاورزی اسـت.  طبق 
گزارش نـرخ بیـکاری و اشـتغال مرکز آمـار ایران کـه روز 
گذشته منتشر شده از هر ۱۰ شـاغل استان کرمان حدود 
۴نفـر کشـاورزند. در سـال ۱۴۰۰سـهم اشـتغال بخـش 
کشـاورزی ۳۷.۹ درصـد، بخـش صنعـت، ۲۱.۹درصد و 
خدمـات ۴۰.۲ درصـد اسـت. براین اسـاس این اسـتان با 
فاصله بالا صدرنشـین اشـتغال بخش کشـاورزی است و 
در زمانی که متوسـط سـهم اشتغال بخش کشـاورزی در 
کل کشـور ۱۶درصد اسـت کرمان ۳۷.۹درصد شاغلانش 

مشـغول کشـاورزی اند.
این حجـم از شـاغل بخـش کشـاورزی به عنوان شـغلی 
که مهـارت و تحصیلات کمتری نسـبت الباقی دسـته ها 
می خواهـد حتـی در سیسـتان و بلوچسـتان هـم وجود 
نـدارد. سـهم اشـتغال بخـش کشـاورزی در سیسـتان و 
بلوچسـتان نزدیـک ۱۶درصد اسـت. سـایر همسـایگان 
کرمـان نیسـت چنیـن حجمـی از شـاغلان خـود را در 
بخش کشـاورزی متمرکز نکردند. سـهم اشـتغال بخش 
کشـاورزی در فارس همانند هرمزگان  حـدود ۱۹ درصد 
اسـت . در خراسـان جنوبـی ۲۱.۶ درصـد و در یـزد ۷.۶ 

درصـد. 
رونق خدمات در 1۴۰۰

سـال ۱۴۰۰ را می تـوان سـال توجـه دوبـاره بـه بخـش 
خدمات دید. در این سـال سـهم اشـتغال بخش خدمات 
از ۳۷.۴درصد در سـال ۹۹ به ۴۰.۲ درصد رسیده. رویه ای 

که رد سایر استان های کشـور هم تکرار شـده و در نهایت 
سهم اشتغال متوسط کشوری این بخش را از ۴۹.۳درصد 

به ۴۹.۸درصد رسـانده اسـت. 
صنعتی که برای کرمان شغل نشد

مـس ، گل گهـر، سرچشـمه، گهـر زمیـن . اکثریـت 

شـرکت های بـزرگ معدنـی در کرمان انـد اما شـغلی که 
این بخش های بزرگ صنعتـی و معدنی در کرمـان ایجاد 
کرده بـه قدری نبـوده کـه کرمـان را از رتبه آخر اشـتغال 

بخـش صنعتـی نجـات دهد. 
مطابـق گـزارش مرکـز آمار ایـران سـهم اشـتغال بخش 
صنعـت از ۹۹ به ۱۴۰۰کمتر هم شـده اسـت .بـه طوری 
که سـهم  شـاغلان صنعتی از ۲۳.۴ درصد به۲۱.۹درصد 
رسـیده. ایـن رویه امـا در کشـور معکوس اسـت و سـهم 
اشـتغال بخش صنعت در کل کشور در این سـال افزایش 
یافته و متوسط اشـتغال بخش صنعتی کشـور از ۳۳.۳ به 

۳۳.۸درصد رسـیده اسـت. 
به طور کلـی این گـزارش گویای این امر اسـت که سـهم 
اشـتغال بخش خدمات و صنعت در استان کرمان نسبت 
بـه متوسـط کل کشـور پایین تر اسـت و اسـتان از سـایر 
همتایانـش عقـب مانـده اسـت. بـه عنـوان مثال سـهم 

اشـتغال بخـش صنعـت در یـزد ۴۴.۳ درصـد و بخـش 
خدمـات ۴۸.۲رصـد اسـت. در فـارس نیـز ۲۸.۶درصـد 
شـاغلان در بخـش صنعـت و ۵۲.۱درصـد در بخـش 
خدمات مشـغول بـه فعالیت هسـتند. خراسـان جنوبی 
به عنوان همسـایه شـمالی ما هم نیروهای شـاغلش را در 
بخـش خدمات چیده اسـت بـه طـوری کـه ۳۳.۱ درصد 
شـاغلانش در بخـش صنعـت و ۴۵.۷درصـد در بخـش 
خدمات مشـغول به کار هستند .  در اسـتان هرمزگان نیز 
۴۷درصـد شـاغلان در بخـش خدمـات و ۳۳.۶درصد در 

بخـش صنعـت فعالیـت دارند.  

کرمان یکی از ۴ ضلع فرونشسـت به دلیل برداشـت بیش 
از انـدازه از آب هـای زیرزمینی اسـت. آب حـالا وارد تمام 
معادلات اقتصادی و توسـعه استان شـده. طلای سفیدی 
که بـه ازای هـر هـزار متر مکعـب مصـرف آب در اسـتان 
فقـط ۰.۰۴۴نفر شـغل ایجـاد می کنـد. به عبـارت دیگر 
بـرای اینکه یـک نفـر در بخش کشـاورزی شـاغل شـود 
نیاز به مصـرف ۲۲هـزار و ۷۰۰متر مکعب آب اسـت . این 
درحالی اسـت که بـه ازای هـر ۱۰۰۰متـر مکعب مصرف 
آب در بخش صنعت نزدیک به ۳ شـغل در بخش خدمات 
۱.۸ شـغل ایجاد می شـود.با این حال کرمان در تمام یک 
دهه گذشـته از بخش خدمات و صنعت غافل بوده و تمام 
تمرکزش را در بخش کشـاورزی گذاشـته که سهمش در 
تولید ناخالص داخلی کشـور بـه ۱۱درصد می رسـد و در 
شـرایطی که حتی متوسـط تولید بـه ازای هر مترمکعب 
آب در کشـور ۲۷هزار تومان اسـت ، به دلیل ازدیاد بخش 
کشـاورزی میـزان تولیـد ما بـه ازای هـر متر مکعـب را تا 

۱۴هزار تومان پایین کشـیده اسـت.
این تمرکز بیش از حد به بخش کشـاورزی در حالی است 
که حتی سیسـتان بلوچسـتانی کـه در اکثر شـاخص ها 
مثل هزینه و درآمد خانوار جایگاه پایینـی دارد. تمرکزش 
را از بخش کشـاورزی برداشته اسـت. طبق گزارش مرکز 
آمـار ایـران ۳۸.۲درصـد سیسـتانی ها در بخـش صنعت 
شـاغلند و ۴۷.۲درصد نیـز در بخش خدمات مشـغول به 

فعالیت هستند.

تولید هر مترمکعب آب در کرمان ۱۴هزار تومان
از هر 1۰ شاغل کرمان، ۴ نفر کشاورزند

گزارش
مرضیه قاضی زاده

ین
نلا

ی آ
هر

مش
: ه

س
عک

نوسان در قیمت خودرو به طور نسبی کاهش یافته است. اما بازار در رکود است. 
کارشناسان معتقدند این رکود، احتمالا ادامه داشته باشد.قیمت خودرو صفر 
داخلی در روز ۸ خرداد ۱۴۰۱ با توجه به آمار و قیمت روزانه با تغییراتی همراه 
شد.قیمت خودرو صفر داخلی امروز ۸ خرداد ۱۴۰۱ در بازار ایران به شرح زیر 

است: پراید ۱۱۱ به ۲۰۴ میلیون تومان رسید.
پراید ۱۳۱ نیز با قیمت ۱۷۵ میلیون تومان عرضه می شود.

دنا پلاس اتوماتیک مدل ۱۴۰۱ هم اکنون در قیمت ۵۰۵ میلیون تومان در بازار خودرو کشور موجود 
است. دنا معمولی مدل ۱۴۰۱ نیز به ۴۰۳ میلیون تومان رسید.

قیمت خودروهای پرطرفدار
نرخ خودرو تیبا هاچ بک پلاس هم اکنون به ۲۱۳ میلیون تومان رسید.

پژو ۲۰۶ تیپ پنج در بازار کشور به نرخ ۳۵۰ میلیون تومان رسید.
پژو پارس اتوماتیک از نرخ ۴۵۰ میلیون تومان عبور کرد.

تارا اتوماتیک امروز در بازار به نرخ ۴۸۷ میلیون تومان خرید و فروش می شود.

دنا ۵۰۵ میلیون تومان شد
به گزارش ایرنــا از انجمن جهانــی تولید فــولاد در جدیدترین 
گزارش خود از کاهش ۷.۱ درصدی تولید فولاد جهان طی چهار 
ماهه نخست ســال جاری میلادی خبر داد.تولید فولاد جهان در 
ماه های ژانویه تا آوریل به ۶۱۹.۱ میلیون تن رســیده اســت که 

این رقم نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش ۷.۱ درصدی داشته است. تولید فولاد 
جهان در چهار ماهه سال قبل ۶۶۶.۴ میلیون تن اعلام شده بود.بر اساس این گزارش 
تولید فولاد ایران نیز در چهار ماهه ســال جاری میلادی ۸.۹ درصد کاهش یافته و به 
۹.۱ میلیون تن رسیده است. ایران در مدت مشابه ســال قبل ۹.۹۸ میلیون تن فولاد 
تولید کرده بود.ایران با وجود کاهش تولید، توانسته است جایگاه خود به عنوان دهمین 
تولیدکننده بزرگ فولاد جهان را طی این دوره حفظ کند.چین با تولید ۳۳۶.۲ میلیون 
تنی بزرگ ترین تولیدکننده فولاد جهان در چهار ماهه ۲۰۲۲ بوده اســت. تولید فولاد 

چین نیز در این دوره ۱۰.۳ درصد افت داشته است.

کاهش تولید فولاد در ایران

معاون مسکن و ســاختمان وزارت راه و شهرسازی گفت: اراضی 
۲ میلیون و ۸۰۰ هزار واحد طرح نهضت ملی مسکن تأمین شده 

و تا پایان شهریور اراضی همه ۴ میلیون واحد مشخص می شود.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وزارت راه و شهرسازی، محمود 

محمودزاده در نشست بررسی آخرین وضعیت نهضت ملی مسکن، گفت: تمامی استان ها 
باید حداکثر تا پایان خردادماه پالایش نهایی ثبت نام متقاضیان را برای شرط چهارم که 

سابقه سکونت است انجام بدهند.
وی گفت: با توجه به اینکه نهضت ملی مسکن پروژه ای متقاضی محور است پالایش نهایی 

و اتصال متقاضیان به پروژه ها در اسرع وقت ضرورت دارد.
معاون مسکن و ساختمان در خصوص آخرین وضعیت تأمین زمین اعلام کرد: یک میلیون 
و ۴۰۰ هزار واحد اراضی داخل محدوده شــهری با کاربری مسکونی تأمین شده است و 
نزدیک به یک میلیون و ۴۰۰ هزار واحد نیز در شرایط تغییر کاربری و الحاق به محدوده 

قرار دارند.

اراضی نهضت ملی مسکن
 تا پایان شهریور تأمین می شود

$مسکن$ فولاد$  خودرو

کاغذ اقتصادی
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یک توصیه مهم برای مبتلایان به 
آبله میمونی

بیماران مبتلا به آبله میمونی باید از تماس با حیوانات خانگی خودداری 
کنند. به گزارش ایسنا، بر اساس توصیه های جدید آژانس امنیت سلامت 
انگلیس )UKHSA( بیماران مبتلا به آبله میمونی باید به مدت ۲۱ 
روز از تماس با حیوانات خانگی اجتناب کنند.تاکنون ۱۰۶ مورد ابتلا 
به این ویروس در انگلیس شناسایی شده است.جربیل ها )گروهی از 
جوندگان کوچک(، همسترها و سایر جوندگان می توانند به طور خاص 
در معرض این بیماری باشند و این نگرانی وجود دارد که ممکن است این 
بیماری در جمعیت حیوانات نیز گسترش یابد.بنابر اعلام دولت انگلیس با 
این حال تاکنون هیچ موردی از ابتلا در حیوانات خانگی شناسایی نشده و 
خطر کمی وجود دارد.پروفسور لارنس یانگ، ویروس شناس در دانشگاه 
وارویک گفت: نگرانی این است که ویروس ممکن است در میان حیوانات 
خانگی نفوذ پیدا کند و اساسا بین آنها و انسان ها رابطه پینگ پنگی ایجاد 
شود.او افزود: اگر مراقب نباشید، ممکن است یک منبع انتقال بیماری را 
در بدن حیوانات ایجاد کنید که می تواند منجر به سرایت مجدد آن به 
انسان شود و ما در یک حلقه عفونت قرار خواهیم گرفت.به گزارش بی 
بی سی، دستورالعملهای جدید آژانس امنیت سلامت انگلیس و سایر 
مقامات بهداشتی حاکی از آن است که خوکچه های هندی، موش ها و 
سایر جوندگان باید به مدت ۲۱ روز از خانواده فردی که به آبله میمون 
مبتلا شده است، خارج شوند و از آنها تست تشخیص بیماری گرفته شود.

برگزاری اولین مدرسه تابستانی 
دانش مغز ویژه دانش آموزان

رئیس مرکز نوآوری علوم شــناختی و مغز دانشگاه شهید بهشتی از 
برگزاری اولین مدرسه تابستانی دانش مغز با هدف آشنایی دانش آموزان 

با این رشته در هفتمین جشنواره دانش آموزی ابن سینا خبر داد.
به گزارش ایسنا، دکتر فاطمه باکویی در رابطه با برگزاری اولین مدرسه 
تابستانی دانش مغز، گفت: با توجه به کاربردهای فراوان رشته علوم 
شناختی و مغز، هدف بر این است تا بتوانیم این رشته جدید را در سطح 
دانش آموزی معرفی کنیم تا دانش آموزان علاقه مند بعد از آشنایی با 
این رشته به انجام تحقیق و پژوهش بپردازند و ایده هایشان را به سوی 
تجاری ســازی پیش ببرند. رئیس مرکز نوآوری علوم شناختی و مغز 
دانشگاه شهید بهشتی با اشاره به استقبال جهانی از رشته های جدید 
و نوظهور به خصوص در حوزه علوم شناختی و مغز، ادامه داد: با کمک 
وزارت آموزش و پرورش، دانشــگاه شهید بهشتی و پژوهشکده علوم 
شناختی و مشاوره های علمی از اساتید مختلف در حوزه های گوناگون 
علوم شناختی و مغز، برنامه ریزی برگزاری اولین مدرسه تابستانی دانش 
مغز با هدف آشنایی دانش آموزان با این رشته در هفتمین جشنواره 

دانش آموزی ابن سینا صورت پذیرفت. 

امـروزه و بـا توجه بـه افول آمـار ابتـلا به کرونـا در 
کشـور تورهای یک روزه و چند روزه طبیعت گردی 
طرفـداران خـاص خـود را پیـدا کرده انـد و شـاهد 
اجـرای تعـداد زیـادی از ایـن تورهـا در طبیعـت 
هسـتیم. نکته مهـم در این زمینه توجـه به محیط 
زیسـت و خـودداری از آلوده کـردن آن اسـت این 
در حالیسـت کـه گاهـی افـراد بـا اقدامـات خـود 
در طبیعـت بـه پوشـش گیاهی و حیات وحـش 
منطقـه آسـیب وارد می کنند.بـه گـزارش ایسـنا 
بوم گـردی یـا اکوتوریسـم؛ سـفری مسـئولانه بـه 
جاذبه هـای طبیعـی بـرای لـذت بـردن، ادراک 
و قـدر طبیعـت را دانسـتن اسـت؛ بـه نوعـی 
همراهی کـردن بـا ویژگی هـای فرهنگـی متعلـق 
بـه گذشـته و حال حاضـر. به طـوری کـه از طریق 
آمـوزش زیسـت بوم را حفـظ کنیـم.  این بخشـی 
از آخرین تعریفی اسـت که در سـال ۲۰۱۵ جامعه 
 بین المللـی اکوتوریسـم ارائـه کـرد امـا عملکـرد 
برخـی از مـا بـا ایـن تعریـف تناقـض دارد چراکـه 
در برخـی مواقـع صدمـات جبران ناپذیـری را بـه 
طبیعـت و حیات وحـش وارد می کنیم. بـه عنوان 
نمونـه بـا بسـتن چـوب بـه شـاخه های درختـان 
برای تاب بـازی کـودکان ، نوشـتن یـادگاری روی 
تنـه درخـت، جمـع آوری بـرگ، سـنگ، چـوب با 
طرح های خاص و خـزه تنه درختان و بـالا رفتن از 
آن هـا باعث آسـیب به پوشـش گیاهی می شـویم.

احمدرضا محرابیـان - متخصص  اکولـوژی  گیاهی 
- به مناسبات اکوتوریسـم و فرهنگ طبیعت گردی 
اشـاره  می کنـد و بـه ایسـنا می گویـد: هـم ایمنـی 
و سـلامت افـرادی کـه طبیعت گـردی می کننـد 
و هـم رعایـت قوانیـن حفاظـت از محیط زیسـت 
دارای اهمیـت اسـت. او دربـاره  ایجـاد فشـارهای 
ناآگاهانـه از جانب بشـر بـر محیط زیسـت توضیح 
می دهد: فصل بهار، فصل حساسـی بـرای طبیعت 
اسـت. زمان رویش گونه هـای گیاهـی و تولید مثل 
گونه های جانوری اسـت؛ بدین جهت در بسیاری از 
طبیعت گردی ها فشار ناآگاهانه ای را بر آنها تحمیل 
می کنیم. ایـن دانشـیار اکولـوژی گیاهی دانشـگاه 
شـهید بهشـتی  یکی از مصادیق تخریـب طبیعت 
ذکـر می کند و می گویـد: امـروزه آفرود بسـیار رواج 
پیـدا کـرده اسـت و می توانـد بـه اکوسیسـتم های 
طبیعی آسـیب بزند و خاک را جابه جا کنـد و باعث 
ایجاد مشکل حتی در مناطقی می شوند که پوشش 

گیاهی وجـود دارد.
در طبیعت می توان آتش روشن کرد؟

محرابیـان درباره آسـیب های کمـپ وکمپینگ ها 
بـه مناطـق مختلـف ماننـد مناطـق کوهسـتانی 

می گویـد: احتمـال برداشـت از گونه هـای گیاهی، 
شـکار حیوانات و روشـن کردن آتش کنترل نشـده 
می توانـد خسـارت های جبران ناپذیـری را بـه 
طبیعت وارد کنـد. محمد درویـش - رئیس کمیته  
محیط  زیست در کرسی سلامت اجتماعی یونسکو 
– در گفت و گو با ایسـنا نیـز دربـاره آتش افروختن 
در طبیعـت اظهـار می کنـد: طبیعت گـردان تا حد 
امـکان بـرای حضـور در طبیعـت همـراه خـود گاز 
سـفری ببرند و از سـوزاندن کاه  وکلش یا باقی مانده 
چوب هـای موجـود در طبیعـت خـودداری کنند.

او با تاکید بر اینکه روشـن کردن آتـش در هر مکانی 
از طبیعت کار درسـتی نیسـت، پیشـنهاد می دهد: 
بهتـر اسـت در مکان هایـی کـه قبـلا آتش روشـن 
شـده و اثر خاکسـتر آن بر زمین مانده، آتش روشن 
کنیم. اگر قصد روشـن کردن آتش را داشـتیم حتما 
در فاصله ۱۰ سـانتی متری از کف زمین و در ظروف 
مخصـوص ایـن کار را انجام دهیـم تا بـه باکتری ها 
و میکوریـزا )هم زیسـتی سـازنده بیـن یک قـارچ و 
ریشـه های یک گیاه( در کـف زمین آسـیب نزنند.

درویش تاکید می کنـد: پس از اتمـام کار از خاموش 
 شـدن آتش اطمینان حاصل کنید.

رئیـس کمیته  محیط  زیسـت در کرسـی سـلامت 
اجتماعـی یونسـکو بـه آتش سـوزی های ناشـی از 
شیشـه و بطری هـای پلاسـتیکی اشـاره  می کند و 
می گویـد: در برخـی سـاعت های روز بـا توجـه بـه 
جهت جریـان آفتـاب بر شیشـه یا پلاسـتیک، این 
اشـیا حالت ذره بینـی پیدا می کننـد و باعـث وقوع 

آتش سـوزی می شـوند.
او خواسـتار شـد: این مورد به افرادی که در تورهای 
طبیعت گـردی شـرکت می کننـد، آمـوزش داده 
شـود تا چیزی جز ردپـا در طبیعت از خـود بر جای 

نگذارند و باعث آسـیب به محیط زیسـت نشـوند.
زباله هایمان را در طبیعت جا نگذاریم

به گفتـه درویـش، مهم ترین اقـدام گردشـگران در 
تورهای طبیعت گردی باقی گذاشـتن تنهـا ردپایی 

از خود اسـت.
او به اهمیت آموزش به گردشگران در طبیعت اشاره 
می کند و می گوید: گردشـگران باید آموزش ببینند 
تا تمامـی زباله هـا و باقی مانده مـواد غذایی مصرفی 
خود را به نزدیک ترین شـهر برگردانند و در طبیعت 

رها نکنند.
محرابیان نیـز با توجـه به اهمیـت عدم رهـا کردن 
زباله در طبیعت به شـعار طبیعت گـردان و حافظان 
محیط زیسـت اشـاره می کنـد و توضیـح می دهـد: 
به تعبیـر این افـراد در طبیعـت به جـز تصویر هیچ 
چیزی را نباید برداشـت و به جز رد پـا هیچ چیزی را 

نباید بـه جای گذاشـت.
تاثیر آلودگی های پلاستیکی بر محیط 

زیست چیست؟
رئیـس کمیته محیط زیسـت در کرسـی سـلامت 
اجتماعی یونسـکو، درباره آلودگی های پلاسـتیکی 
ناشـی از تورهای طبیعت گردی می گوید: اسـتفاده 
از ظـروف اسـتیل شـخصی، بخـش بزرگـی از این 
مشـکل را حل خواهد کـرد. او در ادامـه راهکارهایی 
را بـه تورهای طبیعت گـردی برای کاهـش آلودگی  
پلاسـتیکی پیشـنهاد می دهـد و اظهـار می کنـد: 
تورهای طبیعت گـردی می تواننـد از افـراد ثبت نام 
کننده بـرای شـرکت در تـور بخواهنـد که بـا خود 
لوازم شـخصی مورد نیاز را همراه داشـته باشـند و از 
استفاده  هرگونه وسایل پلاسـتیکی و یکبار مصرف 
خـودداری کننـد چـون در غیـر اینصـورت امـکان 

شـرکت در تـور را نخواهند داشـت.
ایـن کارشـناس محیـط زیسـت در ادامـه بـه 
آسـیب های وارد شـده تاثیـر منفـی آلودگی هـای 
می گویـد:  زیسـت  محیـط  بـر  پلاسـتیکی 
پلاسـتیک ها حداقـل ۳۰۰ سـال در طبیعـت باقی 
می مانند. پس از خردشدن به اشـتباه مورد استفاده 
پرنـدگان، حیات وحـش و دام قـرار می گیـرد و در 
نهایـت وارد چرخه غذایـی انسـان ها می شـوند و ما 
را درگیر سـونامی سـرطان و ناراحتی های گوارشی 
خواهـد کـرد. او می افزایـد: وجـود پلاسـتیک ها بر 
سـطح زمیـن، میـزان نفـوذ بـاران در خـاک را نیـز 
کاهش می دهند و منجر به افزایـش ضریب هرزآب 

و خسـارت های ناشـی از سـیل می شـوند.
زباله های تر را دفن کنیم؟

درویش بـه پسـماندهای تولید شـده گردشـگران 
اشـاره می کنـد و توضیـح  می دهـد: زباله هـای تر را 

بایـد در عمق ۳۰ سـانتی متـری زمین دفـن و یا به 
نزدیک تریـن شـهر منتقـل کرد.

او تاکیـد می کنـد: تفکـر اینکـه زباله های تـر مانند 
پوسـت میوه را می توان در طبیعت رها کرد، اشـتباه 
اسـت چراکه محل تجمع حشرات می شـوند و بوی 
عفونی ایجـاد شـده باعث غیرقابل اسـتفاده شـدن 

منطقه بـرای دیگر افـراد خواهد شـد.
تاثیر تورهای طبیعت گردی بر حیات  وحش

محرابیـان بـه طبیعت گـردی در فصـل تولید مثل 
جانوران اشـاره می کنـد و می گویـد: در فصـل بهار 
بسـیاری از حیوانات وحشـی توله به دنیـا می آورند 
کـه روبه روشـدن بـا آن هـا باعث تـرس و احسـاس 
خطر در حیوان می شـود و در نهایت احتمال حمله 

از جانب آن وجـود دارد.
درویش با اشـاره به آزاردهنده بـودن آلودگی صوتی 
ایجاد شده توسط گردشـگران برای حیوانات اظهار 
می کنـد:  به دلیـل حساسـیت بـالای حیوانـات به 
آلودگی  صوتی، گردشـگران صدای موسـیقی را در 

طبیعت نباید بلنـد کنند.
محرابیان درباره برخورد با حیوانات وحشـی هنگام 
طبیعت گردی می گویـد: احتمال آسـیب حیوانات 

به انسـان و بالعکس وجود دارد.
درویـش نیز بـه اهمیـت توجه و آسـیب نرسـاندن 
بـه حیـات وحـش تاکیـد و خاطرنشـان می کنـد: 
گردشـگران نباید به حیوانات نزدیک شوند علاوه بر 
آن برای غـذا دادن بـه آن ها تلاش نکننـد، حیوانات 
را نترسـانند. لازم اسـت اجـازه دهند آن هـا زندگی 

طبیعی خود را داشـته باشـند.
او تاکید می کند: بـرای رانندگـی در مناطق نزدیک 
به حیات وحش، نباید سـرعت بالاتـر از ۴۰ کیلومتر 
داشته باشند چرا که ممکن اسـت منجر به تصادف 

شود.

رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی با بیان 
اینکه هم اکنون اســتان ها در حال تدوین شهریه 
هســتند که روال خودش را در  شــورای نظارت 
منطقه، استان و ستاد طی می کند گفت: امسال 
طبق توافقاتی که صورت پذیرفته عددی که اعلام 
می کنیم با عددی که از اولیاء گرفته می شود یکی 
باشد؛ منهای فعالیت های فوق برنامه که البته آن 

هم سقف دارد.
به گزارش ایسنا، احمد محمودزاده درباره تعیین 
شــهریه و روند ثبت نام مدارس غیردولتی اظهار 
کرد: حدود ۱۸ هزار مدرسه غیردولتی در سراسر 
کشور داریم که عنوان آنها »غیردولتی« است و نه 
»غیرانتفاعی«؛ البته کارهای غیرانتفاعی هم انجام 

می دهند.
او افزود: هنوز شهریه سال تحصیلی جدید را اعلام 
نکردیم قرار ما بر این است که امسال شهریه را به 
صورت درصدی اعلام نکنیم یعنی متناســب با 

عملکرد خود مدارس باشد.
رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی با بیان 
اینکه نرخ شــهریه مدارس غیردولتی در ســال 

تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ بر اساس الگوی تعیین 
شهریه ای که هرساله به اســتان ها ابلاغ می شود، 
تعیین می شود و فرایندهای تعلیم و تربیت که در 
مدرسه شکل می گیرد اعم از فضا، تجهیزات، امکانات 
و نیروی انسانی که در مدرسه به کار گرفته می شوند 
در تعیین شهریه دخیل هستند گفت: علاوه بر این، 
امسال بحث اجرایی کردن سند تحول بنیادین و 
شاخص های کیفیت بخشی را هم اضافه و به مدارس 

اعلام کرده ایم.
او با اشاره به اینکه شهریه هر مدرسه با مدرسه دیگر 
متفاوت خواهد بود و متناسب با عملکردی است که 
سازمان از مدارس مختلف انتظار دارد اظهار کرد: 
شهریه مراکز و آموزشگاه های علمی آزاد را تا حدودی 
به استان ها واگذار کرده ایم که البته همه ساله از اول 
فروردین شهریه آنها مشــخص می شود، اما برای 
مدارس غیردولتی سال تحصیلی از مهرماه شروع 
می شود و معمولا روند تعیین شهریه آنها تا قبل از 

شروع ثبت نام مدارس مشخص می شود.
رئیس ســازمان مدارس و مراکز غیردولتی ادامه 
داد: تمام مدارس امکانات، فضا و تجهیزات یکسان 

ندارند؛ شاخص هایی اعلام و شهریه متناسب با آن 
اعلام می شود. البته سال های گذشته هم همینطور 
بود. مدارس به لحاظ عملکردی یکسان نبودند و 
شهریه ثابت هم از رقم دو میلیون تومان داشتیم 
تا ۲۷ میلیون تومان و نرخ شهریه افزایشی هم اگر 
پیدا می کرد متناسب با همین عملکردها و نسبت 

به مدارس دیگر متفاوت بود.  
محمودزاده با بیان اینکه »این موضوع را که یک سری 
مدارس شهریه بالا می گیرند نباید به همه مدارس 
تعمیم داد« عنوان کرد: مدرســه های غیردولتی 
برنامه های مختلف فوق برنامه و مکمل متنوعی دارند 
و هزینه آنها همه جزو شهریه  ثابت نیست و به همین 
علت بعضا شهریه ها در سال های گذشته در برخی 

مدارس رشد قابل ملاحظه ای  داشته اند.
او افزود: امسال رویکردهای فرهنگی و شاخص های 
کیفیت بخشــی را هم در تعیین شهریه مدنظر 
قرار داده ایم. کیفیت بخشــی فقط ترتیب دادن 
کلاس های کنکور و المپیاد دانش آموزی نیست، 
بلکه همه فرایندهای تعلیم و تربیت اعم از حضور در 
جشنواره ها و مسابقات فرهنگی، هنری، ورزشی و 

غیره نیز مدنظر ما خواهد بود.
رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی با اشاره 
به اینکه قرار شده امسال طبق توافقاتی که صورت 
پذیرفته عددی که اعلام می کنیم با عددی که از 
اولیاء گرفته می شود یکی باشد؛ منهای فعالیت های 
فوق برنامه که البته آن هم سقف دارد؛ در پاسخ به این 
پرسش که »چرا شهریه برخی مدارس غیردولتی با 
رقم شهریه دوره دکترا برابری می کند؟« گفت: در 
قانون مدارس غیردولتی که البته هنوز این بندش 
تصویب نشده، این اجازه داده می شود که مدارس 
بتوانند تا ۵۰ درصد شهریه ثابت برای فعالیت های 
فوق برنامه شهریه بگیرند؛ بنابراین عدد آن مشخص 

خواهد بود.
محمودزاده افزود: البته فعالیت هایی هســت که 
خانواده ها انجام می دهند چه در مدرسه دولتی باشند 
و چه غیردولتی؛ مثلا خیلی  از دانش آموزان ممکن 
است کلاس زبان بروند یا از سرویس ایاب و ذهاب 
استفاده کنند یا فوق برنامه های خاص خودشان را 
داشته باشند به ویژه  مدارس خاص چون شاهد و 

غیردولتی و غیره.

محیط زیست را آلوده نکنیم

جز »رد پا« اثری در »طبیعت« به جا نگذاریم

»شهریه« مدارس غیردولتی متناسب با عملکرد مدارس تعیین می شود

در گفت وگو با ایسنا تاکید شد
لزوم ثبت سفارش واکسن »آبله« 

در صورت نیاز
رئیس سابق انســتیتو پاســتور ایران ضمن ارائه توضیحاتی در زمینه 
ایمنی زایی واکسن آبله بر علیه آبله میمونی، تاکید کرد: اگر نیاز به تزریق 
این واکسن مجددا به وجود آید، باید از چند ماه قبل ثبت سفارش تولید 
آن صورت گیرد. قابلیت تولید واکسن آبله در کشور وجود دارد اما ۳ تا ۶ 
ماه زمان نیاز دارد تا به تولید در حجم انبوه برسیم. دکتر مصطفی قانعی در 
گفت وگو با ایسنا، درباره واکسیناسیون آبله و احتمال نیاز به تزریق مجدد 
آن به دلیل مشاهده مواردی از آبله میمونی در دنیا، گفت: بر اساس اخبار 
منتشر شده معمولا کسانی که پیش تر واکسن آبله را تزریق کرده اند تا ۸۵ 
درصد نسبت به این ویروس ایمنی خواهند داشت؛ اما نکته مهم این است 
که واکسیناسیون عمومی زمانی انجام می شود که همه گیری بیماری پیش 
آید؛ در حالی که اکنون سازمان بهداشت جهانی یا سایر نهادهای بهداشتی 
مهم، توصیه ای به تزریق همگانی واکسن آبله در هیچ کجای دنیا نداشتند.

او افزود: پس از همه گیر شدن بیماری هم باید بررسی های تخصصی صورت 
گیرد؛ چون معلوم نیست همه گیری بیماری حتی بر کسانی که قبلا واکسن 
آبله زده اند، چه تاثیری بگذارد. او تاکید کرد: اکنون آنچه که در رسانه ها در 
حال انعکاس و انتشار است،  عکس پوست بدن افراد منتشر می شود و مردم 
با ظاهر وحشتناک بیماری مواجه شدند؛ در حالی که این بیماری به جز 
مواردی که چشم ها را هدف قرار ندهد،  کشنده نیست. انتشار این عکس ها 
و خبرها سبب بروز ترس و وحشت شده است. از طرف دیگر باید گفت که 
کدام ویروس درمان اختصاصی دارد که این ویروس ندارد؟ باید بدانیم که 
در مورد بیماری های ویروسی،  اصل بر واکسیناسیون است. او افزود: کسانی 
که قبلا علیه آبله واکسینه شدند ۸۵ درصد نسبت به ویروس ایمن خواهند 
بود که میزان گذر زمان از تزریق واکســن هم تاثیری در کاهش کارایی 
واکسن نخواهد داشت و در عین حال حتی تزریق یک دز از آن توانایی 
پیشگیری خواهد داشت. او با اشاره به اینکه کیت تشخیصی آبله میمونی 
در کشور موجود است،  تصریح کرد: اگر فرد مشکوک یا مبتلایی در کشور 

وجود داشته باشد، تشخیص بیماری سخت نیست.

وسواس اتفاق افتادن حادثه ها گاهی آنچنان به 
جان آدم می افتد که گویی وجودمان را چنگ 
می زند. این اختلال، همچون موجودی کوچک 
که درون ما زندگی می کند هر از گاهی به خود میپیچد و تقلا 

می کند.
نیما گنجی در گفت وگو با ایسنا درباره وسواس وقوع حوادث 
متفاوت که در برخی از موارد برای افراد اتفاق می افتد، گفت:  
اساسا وسواس، از جمله و سوال وقوع حوادث ریشه های ژنتیکی 
بسیار قوی دارد و مسئله ای که وجود دارد این است که البته این 
ریشه ژنتیکی به اندازه افراد دو قطبی و اسکیزوفرنی قوی نیست. 
او ادامه داد: انواع وسواس که می تواند فکری یا فکری-عملی 
باشد به طور کلی از اختلالاتی است که تا حدی مقابل درمان 

مقاوم است.
گنجی با اشاره به ریشه ژنتیکی انواع وسواس درباره علت ایجاد 
این اختلال گفت: از آن جایی که وسواس ریشه ژنتیکی دارد، 
با یادگیری یا مشاهدات به وجود نمی آید. یعنی لزوما فردی 
که تجربه حادثه دلخراشی را دارد یا شاهد آن بوده است دچار 

وسواس حادثه نمی شود. 
او با بیان اینکه انواع وسواس دلایل خاص خود را دارد و حتی 
تغییراتی نیز در سیستم عصبی این افراد دیده می شود، اظهار 
کرد: بر همین اساس نمی توان گفت فردی که وسواس دارد 
می تواند اختلال خود را کنترل کند و مسئولیت این شرایط را به 
گردن خود فرد بیندازیم. به همین دلیل اگر فردی ترس از وقوع 
حادثه ها را دارد و به همین دلیل شرایط خاصی را تجربه می کند 
نمی توان او را سرزنش کرد. این افراد نیاز به درمان دارند و باید 

نسبت به درمان خود اقدام کنند. 
این روانشناس گفت: وسواس می تواند اختصاصی یا عمومی 
باشد، که ترس از اتفاق افتادن یک حادثه بیشتر عمومی است و 
از یک فکر وسواسی نشات گرفته است. وسواس در مورد حوادث 
به صورت یک الگوی تکرار شونده فکری، درباره اتفاق افتادن 
حوادث در زمان های نامشخصی رخ می دهد که لزوما درباره 
حادثه خاصی نیست و حتی آن را تجربه نکرده است؛ مثلا ممکن 
است فرد وسواسی را برای وقوع زلزله داشته باشد، در صورتی 
که حتی تاکنون زلزله را تجربه نکرده است. اگر این فکر درباره 
وقوع یک حادثه خاص باشد و آن را تجربه کرده باشد در شاخه 

PTSD ) اختلال استرس پس از حادثه( قرار می گیرد.

نایب رئیس انجمن علمی حقوق کودک ایران در یادداشتی 
با اشاره به خبر مرتبط با یک نوزاد رها شده در سطل زباله به 
بررسی برخی جنبه های این رویداد پرداخته و با تاکید بر حقوق 
کودکان تصریح کرده که باید فرزندآوری به مثابه یک امر به ذاته 
ارزشی در جامعه انسانی و در عین حال راهبردی در چارچوب 
سیاست های جمعیتی، با نظرداشتِ اقتضائات حمایتی خاص 
در همه ساحت ها توأم با مساعدت های قانونی، اجرایی و نظارتی، 
مد نظر باشد تا غایت مقدس حفظ کرامت انسانی کودکان و 

خانواده ها محقق شود.
به گزارش ایسنا، محمود عباسی در این نوشتار با اشاره به اینکه 
»انتشار تصاویر دلخراش و پرالتهاب نوزاد رها شده در زباله دانی، 
تألم و تأثر عمیق هر بیننده ای را برانگیخت تا ناباورانه نظاره گر 
ناهنجاری دهشتناکی در جامعه باشیم که به اعتقاد وی زیر 
هجمه سنگین بی اخلاقی ها و رسوب سرمایه های فرهنگی و 
شکاف نیروهای اجتماعی، بیرون خزیده و تابلوی کرامت انسانی 
را این چنین در برابر افکار عمومی مخدوش و مشوه می کند، 
آورده است: »این واقعه تلخ به رغم آن که خوشبختانه با لطف 
و توجه الهی و آگاهی شهروندان مسئولیت پذیر که مستحکم 
ترین، مهمترین و آخرین دژ زیست اخلاقی و کرامت دار در هر 
نظام اجتماعی به شمار می روند، پایانی التیام بخش داشت و 
نجات این نوزاد و رسیدن او به جایگاه امن، تسکینی بر جراحت 
اندیشه دغدغه مندان اخلاق و فرهنگ این مرز و بوم شد، لیکن 
همچنان زنگ هشدار افزایش مخاطرات این چنینی و لزوم 
آگاهی بخشی و حمایت مضاعف اجتماعی و اقتصادی و بهداشتی 
از خانواده ها و به ویژه افرادی را که به  هر طریق در جایگاه مادری 
قرار می گیرند برای مسئولان و نهادها و کنشگران حوزه های 

مربوطه به صدا درآورد.«
عباسی در ادامه این یادداشت با اشاره به اینکه کودکان، مرکز 
ثقل کرامت بشری هستند و لذا، اولویت بی چون و چرای نظام 
های اجتماعی باید کیفیت زیست آنان باشد، آورده است: »قرار 
گرفتن نوزاد انسانی در چنین شرایطی توأم با بازتاب آن در 
رسانه ها، علاوه بر ارتکاب خشونت و نقض حق حیات، تخدیش 
شخصیت و کرامت او و زمینه اضطراب و سرافکندگی اجتماعی 
و زمزمه نوعی رواداری قبیح اخلاقی در جامعه است. امروزه، 
جسم و جان، روح و روان، و شخصیت کودکان، نبض حیاتی و از 

حوزه های دفاع تمام قدِ ناوگان حقوق بشری به حساب می آید.

آیا »وسواس حادثه« دارید؟

سر راه گذاشتن نوزادان، نقض 
حق حیات

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان    
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک زرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی 
قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  ماده ۳  اگهی موضوع  رسمی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۰۸۰۰۰۱۵۸ هیات دوم  
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مجتبی حسن 
زاده فرزند محمود به شماره شناسنامه ۳۰۸۰۰۹۲۹۲۹ صادره 
از زرند در یکباب خانه به مساحت ۲۲۲.۴۰ مترمربع از پلاک 
 ۹ یزدانی کوچه  شهید  خیابان  زرند  در  واقع  اصلی   ۷۵۶۱
خریداری از مالک رسمی خانم مهناز مهرابی زاده هنرمند محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد. م/الف ۱۶
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۱/۲/۲۵
 تاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱۴۰۱/۳/۹
حسین توحیدی نیا_ رییس اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان زرند

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک 

کشور
پرونده  اجرائیه  ابلاغ  آگهی 
علی  آقای    ۱۴۰۱۰۴۰۱۹۰۷۷۰۰۰۰۲۲/۱ شماره 

کیانفر 
طبق ماده ۱۸ آئین نامه اجرای اسناد رسمی 
با  علی کیانفر  آقای  به  بدینوسیله  الاجرا  لازم 
حسن  فرزند   ۵۳۵۹۸۲۱۴۴۲ ملی  شماره 
می  ابلاغ   ۱۴۰۱۰۰۰۲۷ کلاسه  پرونده  متعهد 
ورثه  از  احدی  کیانفر  مریم  خانم  که  گردد 
مندرج  مهریه  وصول  جهت  کارآمد  آذردخت 
در سند ازدواج شماره ۱۴۷۸ دفتر ازدواج ۱۶ 
ماهان اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به 
اداره تشکیل شده  این  در  کلاسه ۱۴۰۱۰۰۰۲۷ 
 ۱۴۰۱/۳/۲ مورخ   ۱۴۰۱/۱۳۳ گزارش  طبق  و 
به شرح متن سند  اقامت شما  مامور، محل 
نموده  اعلام  زوجه  ورثه  و  نگردید  شناسایی 
آدرس  و  ندارد  شما  فعلی  آدرس  از  اطلاعی 
نمی  اجرا مشخص  این  برای  نیز  فعلی شما 
ماده  بستانکار طبق  تقاضای  به  بنا  لذا  باشد. 
آگهی فقط  این  از طریق  اجرائیه  مذکور مفاد 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار محلی 
منتشر می شود ضمنا بجز این آگهی ، آگهی 

دیگری منتشر نخواهد شد. م الف ۳۲
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی ماهان
سیدرضا انصاری

آگهی تحدید حدود اختصاصی
قطعه  یک  ششدانگ  چون 
احداثی  بنای  با  محصور  زمین 
دارای پلاک ۱۰۵۳۴-  آن    در 
فرعی از ۲- اصلی به مساحت ۲۲۸.۳۵ متر 
قطعه  کهنوج  شهر  حیدرآباد   در  واقع  مربع  
آقای  تقاضای   مورد  ۴۶ کرمان  بخش  یک 
ملی  شماره  به  حسن  فرزند  سالاری  یوسف 
دارد  حدود  تحدید  به  نیاز   ۳۱۶۰۱۰۲۶۳۷
مورخ  مالک  کتبی  درخواست  حسب  .لذا 
اختصاصی  حدود  تحدید  آگهی   ۱۴۰۱/۰۳/۰۳
آن  تحدید  عملیات  و  منتشر  فوق   پلاک 
مورخه  پنجشنبه  روز  صبح   ۸ ساعت  از 
۱۴۰۱/۰۴/۱۶ در محل شروع و به عمل خواهد 
آمد، لذا به مالک و مالکین مجاور رقبه مذبور 
اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی 
چنانچه کسی  و  حاضر  ملک  وقوع  محل  در 
بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته 
باشد میتواند از تاریخ تنظیم صورت مجلس 
به  را  خود  واخواهی  روز   ۳۰ لغایت  تحدیدی 
به  تا  اسناد واملاک کهنوج تسلیم  اداره ثبت 
دادگاه صالحه ارسال شود ،در غیر این صورت 
ادعایی  هرگونه  مذکور  مهلت  انقضای  از  پس 

مسموع نیست / 
تاریخ انتشار : دوشنبه ۱۴۰۱/۰۳/۰۹

 علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت 
اسناد واملاک شهرستان کهنوج 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
خانه  باب  چون ششدانگ یک 
 ۸۴۲۶ پلاک  با  تجمیع  جهت 
پلاک  دارای  ۲-اصلی  از  فرعی 
مساحت  به  اصلی   -۲ از  فرعی   -۱۰۵۴۸
شهر  حیدرآباد   در  واقع  ۱۲۷.۵۰مترمربع  
مورد  کرمان   ۴۶ بخش  یک  قطعه  کهنوج 
تقاضای  خانم مریم قلندری فرزند کریم به 
شماره ملی ۳۱۶۰۶۰۰۹۶۳ نیاز به تحدید حدود 
دارد .لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخ 
اختصاصی  حدود  تحدید  آگهی   ۱۴۰۱/۰۳/۰۳
آن  تحدید  عملیات  و  منتشر  فوق   پلاک 
مورخه  پنجشنبه  روز  صبح   ۸ ساعت  از 
۱۴۰۱/۰۴/۱۶ در محل شروع و به عمل خواهد 
آمد، لذا به مالک و مالکین مجاور رقبه مذبور 
اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی 
چنانچه کسی  و  حاضر  ملک  وقوع  محل  در 
بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته 
باشد میتواند از تاریخ تنظیم صورت مجلس 
به  را  خود  واخواهی  روز   ۳۰ لغایت  تحدیدی 
به  تا  اسناد واملاک کهنوج تسلیم  اداره ثبت 
دادگاه صالحه ارسال شود ،در غیر این صورت 
ادعایی  هرگونه  مذکور  مهلت  انقضای  از  پس 

مسموع نیست /
تاریخ انتشار : دوشنبه ۱۴۰۱/۰۳/۰۹

علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد 
واملاک شهرستان کهنوج 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک قطعه زمین محصور  با بنای احداثی در آن   پلاک ۱۵۵۰- 
فرعی از ۴۹۷- اصلی دارای پلاک به مساحت ۱۹۷.۱۳ متر مربع  واقع در نورک 
اباد  شهر قلعه گنج قطعه چهار بخش ۴۶ کرمان مورد تقاضای خانم زهرا ببربیان 
فرزند رضا  به شماره ملی ۳۱۶۱۱۷۹۵۷۹ نیاز به تحدید حدود دارد .لذا حسب درخواست کتبی 
مالک مورخ ۱۴۰۱/۰۳/۰۳ آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک فوق  منتشر و عملیات تحدید 
آن از ساعت ۸ صبح روز پنجشنبه مورخه ۱۴۰۱/۰۴/۰۹ در محل شروع و به عمل خواهد آمد، 
لذا به مالک و مالکین مجاور رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی در محل 
وقوع ملک حاضر و چنانچه کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتواند 
از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت ۳۰ روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد 
واملاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود ،در غیر این صورت پس از انقضای مهلت 

مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست.
تاریخ انتشار : دوشنبه ۱۴۰۱/۰۳/۰۹
 علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج . م الف:۵۱۹

آگهی فقدان سند مالکیت
چون خانم اختر پلاشی مالک ششدانگ پلاک ۴۷۰ فرعی از ۵۵۱-اصلی واقع در 
بخش ۴۵ کرمان با ارائه دو برگ شهادت شهود تصدیق شده ادعا و اعلام نموده 
اصل سند مالکیت پلاک اخیرالذکر که قبلا ذیل ثبت ۹۹۳۲ صفحه ۵۱۱ دفتر 
۱۲۹ املاک محلی جیرفت صادر و تسلیم شده است بعلت جابجای مفقود گردیده و از این اداره 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی پلاک فوق را نموده لذا بنا به درخواست نامبرده وبر حسب 
دستور تبصره یک ماده ۱۲۰ آیین نامه – قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی میگردد تا چنانچه 
شخص یا اشخاصی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم ویا وجود اصل سند مالکیت مورد 
ادعا نزد خود می باشند از تاریخ انتشار آگهی )یک نوبت است (ظرف مدت ۱۰ روز مراتب را با ارائه 
اصل سند مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جیرفت اعلام نمایند 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی )۱۰روز(هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع 
نخواهد بود واین اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور سند مالکیت المثنی بنام مالک 

اقدام خواهد نمود .جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت.م الف:۱۳۴

آگهی دعوت
شرکت  بستانکاران  از  دعوت  آگهی 
به  نظام پرستاری کرمان  تعاونی سپیداندیشان 
شماره ثبت۱۴۴۶۹ و شناسه ملی۱۴۰۰۶۰۸۹۷۴۰ 
۲۲۵ اصلاحیه قانون تجارت از  در اجرای ماده 
سپیداندیشان  تعاونی  شرکت  بستانکاران  کلیه 
نظام پرستاری کرمان  در حال تصفیه )سهامی 
شناسه  ۱۴۴۶۹و  ثبت  شماره  به  خاص( 
در  آن  انحلال  آگهی  که  ملی۱۴۰۰۶۰۸۹۷۴۰ 
شماره  به  کشور  رسمی  روزنامه   ۱۴۱ صفحه 
 ۱۴۰۰/۱۱/۲۸ مورخ   ۱۴۰۰۳۰۴۱۹۵۸۵۰۰۵۴۰۲
تا  می آید  عمل  به  دعوت  است  گردیده  درج 
انتشار  تاریخ  از  ماه   ۶ حداکثر  مدت  ظرف 
ادعای  مثبته  مدارک  ارائه  با  اول  نوبت  آگهی 
سیمین کوهن  خانم  آقا/  تصفیه  مدیر  به  خود 
در  ۰۹۱۳۴۴۱۷۶۰۵مستقر  همراه  شماره  .به 
 ۴ شماره  کوچه  رضا  امام  بلوار  کرمان  آدرس 
طبقه   ۱۰ ساختمان  راست  سمت  اول  فرعی 
نمایند.  مراجعه  کدپستی۷۶۱۸۴۱۵۷۵۹  و 
مورد  در  تصفیه  مدیر  و  شرکت  است  بدیهی 
از مدت فوق  احتمالی که خارج  ادعای  هرگونه 
نخواهند  مسئولیتی  گردد  منعکس  شرکت  به 

داشت.
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دوشنبه  09 خرداد ماه 1401
کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

رئیس اتحادیه ناشــران و کتاب فروشــان 
تهران با اشــاره به گله ناشــران از عرضه 
کتاب های کپی در سی و سومین نمایشگاه 
بین المللی کتــاب تهــران می گوید: این 
کتاب ها شکل قانونی داشــتند و با مجوز 
چاپ شده اند. به گزارش ایسنا، سال های 
سال اســت که اقتصاد زیرزمینی صنعت 
نشــر و چــاپ غیرقانونی کتاب هــا که با 
عنوان قاچاق کتاب وارد ادبیات نشر شده، 
این صنعت را تهدید می کند. ســوداگران 
کتاب در کنــار کتاب هایی که بعضا مجوز 
نشــر ندارند، کتاب های پرفروش ناشران 
دیگر را منتشــر و عرضــه می کنند. آن ها 
این کتاب هــا را در تیراژهــای بالا چاپ 
می کننــد و در کــف خیابان ها و بســاط 
دست فروش ها، در ایستگاه های مترو یا در 
نمایشگاه ها، پارک ها و مکان های عمومی 
فرهنگی شــهری در تهران و شهرستان ها 
و عمدتا با اســتفاده از حربه سانســور به 
فروش می رســانند. عرضه ســبکی دیگر 
از کپــی کار که معمولاً مطالــب از کتاب 
دیگر با روشــی ناقص رونویسی می شود 
و با قیمت  بســیار بالاتر عرضه می شود و 
همچنین ارائه کتاب های ســایر ناشــران 
بدون داشتن نمایندگی در نمایشگاه های 
اســتانی کتاب و نمایشــگاه کتاب تهران 
ســابقه دارد که با ورود ناظران جمع آوری 
می شــدند اما امسال در ســی و سومین 
نمایشگاه کتاب تهران از روزهای آغازین تا 
روزهای پایانی شاهد عرضه گسترده کپی 
کتاب های پرفروش ناشران بودیم. مبارزه 
با کتاب های قاچــاق و کتاب های کپی به 
عنوان یکی از فعالیت های اتحادیه ناشران 
و کتاب فروشــان تهران در قالب کارگروه 
صیانت از حقوق ناشران، مولفان و ناشران 

تعریف شده است.
هومان حســن پور، رئیس اتحادیه ناشران 
و کتابفروشان تهران در گفت وگو با ایسنا 
در رابطه بــا عرضه گســترده کتاب های 
کپی در نمایشــگاه کتــاب و اقدامات این 
اتحادیــه اظهار کرد: امســال خانه کتاب 
و ادبیات مجری نمایشــگاه کتــاب بود و 
اتحادیــه در نمایشــگاه نقــش اجرایی 
نداشت اما مشــکلاتی را که می دیدیم، به 
دوستان منعکس می کردیم. گزارش های 
زیاد و مکرری از همــکاران در این رابطه 
داشــتیم. آن ها می گفتند حدود چندده 
ناشر هســتند که همه کتاب های مشابه 
دارند و پرفروش ترین کتاب های ناشــران 
دیگر را چاپ کــرده بودنــد، در جاهای 
مختلف نمایشــگاه هم پخش شده بودند. 
این کتاب ها مجوز ارشــاد گرفته و به اسم 
نشــر و مترجم دیگری چاپ شده بودند؛ 
این که بگوییم این متن کپی اســت، نیاز 
بــه مباحث کارشناســی دارد امــا ظاهر 
کتاب ها غیرقانونی اســت که وجه قانونی 
دارد و با مجوز ارشــاد منتشر شده است. 
اگر با این ناشــران برخورد هم می کردند، 
می گفتند مجوز داریم. بنابراین ارشاد باید 
مکانیزمی برای مقابله با این موضوع فراهم 
کند. پیش تر وزارت ارشــاد در این زمینه 
وعده هایــی داده بود که به نظر می رســد 
در دولت جدید هم اهتمامش هســت اما 
نمی دانم تا چه حــد ادامــه دارد. اگر در 
مسیر مجوز کتاب، مشــابه یابی شود که 
خدای نکرده کتاب رونویسی نباشد، کمتر 
شاهد این مسئله خواهیم بود. امسال یکی 
از گله های جدی ناشــران مــا این بود که 
چندده ناشر هستند که کاملا مشخص اند و 
در بخش های مختلف نمایشگاه کتاب های 

پرفروش ناشران دیگر را می فروشند.
 او با اشاره به برگزار نشدن نمایشگاه کتاب 
در سال های اخیر بیان کرد: نمایشگاه بعد 
از دو سال برگزار شد و تا آخرین لحظه هم 
مشــخص نبود کرونا اجــازه می دهد این 
نمایشگاه برگزار شود یا خیر. این موضوع 
بــر پیش بینی هــا و اقدامات مســئولان 
برگزاری نمایشــگاه بر ســخت گیری ها و 
تدبیر مســائل مختلف تاثیر داشت. خودم 
را که جای شــان می گذارم اگر در شرایط 
ســخت این چنینی قرار می گرفتم که کار 
به این بزرگی را در بازه زمانی کوتاه انجام 
دهم، خب تصمیم گیری برای بسیاری از 
مسائل سخت می شــد. قبلا فرصت زیاد 
بود، چندین ماه کار می شــد و در شورای 
سیاســت گذاری تمامــی جزئیات بحث 
می شــد، بعد در کمیته های تخصصی کار 
می شــد تا اصول سیاســت گذاری عملی 
باشد، سپس برخورد می شــد. اما شرایط 
برگزاری نمایشگاه امسال با سرعت بالایی 
فراهم شــد، هــم کار اجرایی بــود و هم 
جزئیات سیاستگذاری و هم آیین نامه ای 
که دوستان انجام دادند پس طبیعی بود که 
برخی از مسائل را نتوان دقیق تر انجام داد.

رئیس اتحادیه ناشران و کتابفروشان تهران 
با تأکید بر این که مشکل کتاب های کپی 
از قبل هم بوده، گفت: قبلا در نمایشــگاه 
بــا برخوردهایی که با این ناشــران انجام 
می شــد، بعد از یکی  دو روز اول ناشــران 
خود را جمع وجور می کردند و یا کلا جمع 
می شدند اما امســال به علت این که کار نو 

بود، ادامه پیدا کرد.

رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران در حکمی عصمت 
مؤمنی را به عنوان معاون کتابخانه ملی سازمان اسناد و کتابخانه 

ملی جمهوری اسلامی ایران منصوب کرد.
به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی سازمان اسناد و 
کتابخانه ملی ایران، مراسم تکریم و معارفه معاون کتابخانه ملی 
سازمان اسناد و کتابخانه ملی جمهوری اسلامی با حضور علیرضا 
مختارپور، رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی، فریبرز خسروی، 
معاون سابق کتابخانه ملی، عصمت مؤمنی معاون کتابخانه ملی 
ایران، هوتن والی نژاد، معاون توسعه مدیریت و منابع، محمدجواد 
جعفریان، معاون اسناد، محمدهادی ناصری، مدیرکل حوزه 
ریاست، روابط عمومی و امور بین الملل و جمعی از معاونان و 

مدیران سازمان برگزار شد.
علیرضا مختارپور، رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی با 
قدردانی از زحمات فریبرز خسروی، معاون پیشین کتابخانه ملی 
ایران و نقش او در تقویت فعالیت های سازمان اسناد و کتابخانه 
ملی، تاکید بر انتخاب مؤمنی را تحصیل در رشته علم اطلاعات 
براز امیدواری کرد این انتخاب  و دانش شناسی برشمرد و ا
موجب شود تا فعالیت های دانشگاهی و پژوهشی و فعالیت های 

کتابخانه ای به یکدیگر نزدیک شوند.
او ادامه داد: خسروی نقش کلیدی در شکل گیری این سازمان 
داشته است و گواه این سخن هم شاگردان و پژوهشگرانی است 
که از جهت علمی و یا تجربی نزد ایشان آموزش دیده اند. از همین 
رو در طول دهه های مختلف فعالیت در این سازمان، نقش مهمی 
در پرورش نیروی انسانی داشته است. سوابق فعالیت وی نشان 
می دهد که او فردی در زمره فرهیختگان، اندیشمندان، بزرگان 
حوزه کتابداری و علم اطلاعات و دانش شناسی کشور است و 
تدین، سوابق تعهد و معرفت دینی و فرهنگی او بر کسی پوشیده 

نیست.
در ادامه این نشست، خسروی، معاون سابق کتابخانه ملی با تأکید 
بر این که کتابخانه های ملیّ در دنیا، ویترین فرهنگی کشورها 
به شمار می روند، گفت: این سازمان از جهت میراثی، مرجعیت و 
اطلاع رسانی نقش مؤثر و کلیدی در کشور بر عهده دارد و اطمینان 
دارم سازمان اسناد و کتابخانه ملّی در سایه دلسوزی، تدبیر و 
تخصص عصمت مؤمنی، می تواند نقش وسیع تر و موثرتری در 

جامعه ایفا کند. 
معاون سابق کتابخانه ملیّ ایران با اشاره به مرجعیت سازمان 
اسناد و کتابخانه ملیّ ایران افزود: کتابخانه ملی ایران به عنوان 
مادر کتابخانه های کشور باید ابزارهای لازم شامل شیوه ها، 

روش ها و استانداردها را برای سایر کتابخانه ها تعریف کند.
خسروی اظهار کرد: به اعتقاد بنده،  کتابداری در ایران از 
جهت روشمندی، در سطح منطقه دارای رتبه برتر است، زیرا 
در کتابخانه ملی بحث پژوهش مطرح است و در این حوزه 
اصطلاح نامه ها، سرعنوان های موضوعی و انواع استانداردهای 

لازم تولید شده است.

معاون جدید کتابخانه ملی 
معرفی شد

کپی کارانی 
که مجوز دارند!

حالا که چنـد روز از پایان نمایشـگاه کتـاب تهران 
گذشـته، خسـتگی  دسـت اندرکاران بـه در شـده و 
اکثـرا بـه سـر کار خـود برگشـته اند، بد نیسـت که 
از آوار دیگـری هـم در این ایـام سـخن بگوییم که 
در همیـن نمایشـگاه، بیش از پیش بر سـر ناشـران 
کوچـک فرهنگـی ریخته و شـرایط را بـرای تنفس 

و حیات شـان دشـوارتر کرده اسـت. 
نمایشـگاه کتـاب تهـران در یکـی از سـخت ترین 
دوره هایـش، به دلیـل شـرایط ناشـی از همه گیری 
ویـروس جدیـد کرونـا، بالاخـره برگـزار شـد. 
نمایشـگاه مجـازی کـه همزمـان آغـاز شـده بـود 
هم بـا دو روز تاخیر به پایان رسـید. حـالا برخلاف 
روزهای پیـش از برگزاری، ایـن دوره از نمایشـگاه 
را هـم بـر اسـاس مشـاهده ها و آمارهـا می تـوان 
تحلیل کـرد. هرچند شـاید بـه هیچ کـدام از این ها 
نیـازی نباشـد؛ بـرای درک کـردن این که شـرایط 
برای ناشـران فرهنگـی کوچک سـخت بـود، مدام 

هـم در حـال سـخت تر شـدن اسـت.
البته گروهـی از کارشناسـان نیز از اسـاس مخالف 
برگـزاری نمایشـگاه کتـاب هسـتند و آن را بـرای 
صنف کتابفروشـان در حکم سـم می دانند. از سوی 
دیگـر، کم نیسـتند کسـانی هم کـه این نمایشـگاه 
را به هـر حـال، ضیافتی فرهنگـی می داننـد که هر 
کسـی به وسـع ظرف خود از این سـفره می چشـد.

نمایشـگاه کتـاب تهـران، در کل، مشـکلات و 
ضعف هـای ریشـه ای داشـته که بـا شـیوع ویروس 
جدیـد کرونـا، صـورت مسـاله ی آن بـرای مـدت 
دو سـال پـاک شـد. حـالا پـس از دو سـال توقف، 
نمایشـگاه امسـال در شـرایطی برگـزار شـد کـه 
دسـت اندرکاران مسـتقیم آن در معاونـت فرهنگی 
وزارت ارشـاد، از لفـظ »جراحـی« و ضـرورت ایـن 
یـن نمایشـگاه سـخن می گفتنـد.  عمـل بـرای ا
آنـان شـاید بـه همیـن دلیـل، بـه برگـزاری ایـن 
دوره از نمایشـگاه تـا انجـام تغییـرات بنیادیـن در 
شـکل و محتـوای آن راضـی نبودنـد امـا بـه هـر 
حـال بـرای همـه ی دولت هـا و وزیـران فرهنـگ 
و ارشـاد اسـلامی همـه ی ادوار، نمایشـگاه کتـاب 
تهـران یـک ویتریـن فرهنگـی پرطمطـراق بـوده 
کـه از آن نمی شـده صـرف نظـر کـرد؛ مخصوصـا 
که پیدا کـردن جایگزینی برای آن، بسـیار دشـوار 

. یـد می نما
اتفاقـا یکی از مشـکلات ریشـه ای نمایشـگاه کتاب 
مـا همیـن بـوده که هـر قشـر و دسـتگاهی، سـهم 
خـود را در تمـام ایـن سـال ها از آن مطالبـه کرده 
و تکـه ای از کالبـد آن را چنگ زده اسـت. ناشـران 

و شبه ناشـران بـه وجه فروشـگاهی آن نظـر دارند، 
مسـؤولان مـدام می خواهنـد قربـان دسـت و پای 
بلوریـن نمایشـگاهی کـه زاده و حاصـل مدیریـت 
خودشـان اسـت برونـد، آن هایی هـم کـه به دنبال 
سـودجویی از روند اجرایی و لجسـتیک نمایشـگاه 
هسـتند، ظرف ۱۰ روز بعضـا به اندازه یـک یا چند 
سـال می خواهنـد درآمد کسـب کنند. اهالی نشـر 
و فرهنـگ نیز بیشـتر به دنبـال وجه صلـه رحمی و 
کارناوالـی آن هسـتند. کار به جایی رسـیده اسـت 
کـه مقامـات نظامـی هـم دربـاره نمایشـگاه کتاب 
اظهـار نظـر می کننـد؛ مبنـی بـر این کـه برگزاری 
و  انتشـار خبرهای این نمایشـگاه، نشـان دهنده ی 
حاکمیـت امنیـت فرهنگـی در کشـور اسـت. امـا 
خـود نمایشـگاه در ایـن میـان هیـچ گاه نتوانسـته 

حـرف بزنـد و از دردهـا و خواسـته هایش بگوید.
در ایـن آوردگاه، شـرایط بـرای بخشـی از ایـن 
رتر اسـت: بنگاه هـای  نمایشـگاه تنـاور دشـوا
کوچـک نشـر کـه وجـه فرهنگـی را اولـی بـر کار 
خـود قـرار داده انـد. حـال در نظـر بگیریـد کـه 
سیاسـت های وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی، 
از جملـه سیاسـت های حمایتـی ایـن وزارتخانـه 
در حـوزه ی معاونـت فرهنگـی، به گونـه ای بـوده 
کـه ناشـران بـزرگ )مجموعه هـای فرهنگـی 
– اقتصـادی چندمنظـوره(، ناشـران کتاب هـای 
آموزشـی و کمک آموزشـی و ناشـران کتاب هـای 
فانتـزی و کـودک و نوجـوان، از آن بیشـترین بهره 
را برده انـد. درواقـع سیاسـت های حمایتـی وزارت 
ارشـاد همواره – خواسـته یـا ناخواسـته – در این 
راسـتا قـرار گرفتـه کـه ناشـران چـاق و متمـول، 
چاق تـر و متمول تـر شـوند. در ایـن میـان، کـم 
شـاهد نبوده ایم کـه ناشـران فرهنگـی غیرمتمول 
کـه وظیفه  اصلـی تولیـد محتـوای ملـی را برعهده 
دارنـد، یکـی پـس از دیگـری چـراغ عمرشـان 

خامـوش شـده اسـت.
در همین نمایشـگاه کتـاب تهران همـواره بهترین 
بیشـترین  بـا  نمایشـگاه  چیدمـان  نقطه هـای 
ظرفیـت در خدمـت ناشـران بـزرگ قـرار گرفتـه 
کـه بعضـا در قامـت شـرکت های هلدینـگ یـا 
قتصـادی فعالیـت می کننـد و بـه  کارتل هـای ا
موازات برخـورداری از مواهب فعالیـت در حوزه ی 
صنعـت نشـر، بـه تجارت هـای دیگـری، از جملـه 
مشـارکت در سـاخت و سـازهای انبـوه و کارهـای 
واردات و صـادرات نیز مشـغولند! شـکلی که گاهی 

تصـور پولشـویی را هـم پدیـد مـی آورد.
در نمایشـگاه های مجـازی یـا طرح هـای فصلـی و 

یارانـه ای فـروش کتاب هـم وضع بـر همیـن روال 
اسـت. در ایـن برنامه هـای سوبسـیدی، اتفـاق 
مواجهـه ی تصادفـی و تعاملـی کـه بـرای ناشـران 
فرهنگـی کوچک در نمایشـگاه فیزیکـی می توانیم 
متصـور باشـیم، دیگـر وجود نـدارد؛ چراکـه خرید 
در این طرح هـا عمدتـا بر اسـاس شـهرت کتاب ها 
صـورت می گیرد و شـهرت کتـاب هم تابعی اسـت 
از تبلیغاتـی کـه بـاز در اختیـار ناشـران بـزرگ بـا 
دسـتگاه های تبلیغاتـی بـزرگ و هزینه بـر اسـت.
در برنامـه ی حمایتـی »هیـات خریـد کتـاب« 
معاونـت فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشـاد اسـلامی 
نیـز باز بیشـترین بودجه صـرف حمایت از ناشـران 
متمول و سـرمایه دار می شـود. از یک سـو، همواره 
به طـرز عجیبـی که هیـچ گاه پاسـخ درخـوری هم 
دربـاره ی آن داده نشـده، تعـداد نسـخه های هـر 
عنوانـی کـه از بخشـی از همیـن ناشـران بـزرگ 
خریـداری شـده، گاه تـا چنـد برابـر دیگـران بوده 
اسـت. از سـوی دیگـر، طبعـا تعـداد عنوان هـای 
خریداری شـده از ایـن ناشـران، به دلیـل وسـعت 
فعالیـت آن هـا، سـهم بیشـتری از یارانـه و اعتبـار 

اختصـاص داده شـده را در اختیـار می گیـرد.
در ماجـرای تامیـن کاغـذ دولتـی بـرای ناشـران 
هـم کـه همـگان به وضـوح دیدنـد براسـاس 
نتشـاریافته - کـه گویـا همـه ی  فهرسـت های ا
فهرسـت ها هـم نبـوده اسـت - ناشـران بـزرگ، 
ناشـران کـودک و نوجـوان، ناشـران آموزشـی 
و کنکـوری، ناشـران دولتـی و ناشـران نزدیـک 
بـه نهادهـای قـدرت صنفـی و دولتـی، چگونـه 
رز تخصیص یافتـه را  ران میلیـارد تومـان ا هـزا
در خدمـت منافـع خـود گرفتـه، در واقـع بیـن 
خـود تقسـیم کردنـد. تصـورش را بکنیـد کـه 

شـما یـک ناشـر کتاب هـای کنکـوری باشـید کـه 
کتاب های تـان بـه خـودی خـود، پرمشـتری و 
پرسود هسـتند، در سیاسـت حمایتی وزارت ارشاد 
هم حـدود ۲۰ هـزار بنـد کاغذ بـه شـما تخصیص 
یابـد. بنـدی بـالای نیـم میلیـون تومـان نیز سـود 
مسـتقیم حاصـل از اختـلاف قیمـت ایـن کاغذهـا 
بـا بـازار باشـد. یـا این کـه شـما خودتـان یکـی از 
دسـت اندرکاران صنفـی تخصیـص و توزیـع کاغذ 
در اتحادیه ناشـران باشـید و ۳۰ هزار بند بـه بنگاه 
نشـر خود اختصـاص داده باشـید. پس دور نیسـت 
کـه بـا همیـن یـک قلـم رانـت ۱۵-۱۰ میلیـارد 
تومانـی – غیـر از سـودهای غیرمسـتقیم -، شـما 
ناشـر متمولـی می شـوید کـه در گران قیمت ترین 
مراکز تجاری شـهر کتابفروشـی تاسـیس می کنید 
و بـه این صـورت، بـر قـدرت هلدینـگ تجاری تان 
افـزوده می شـود. حـال در نظـر بگیرید کـه دولت 
و وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی – عمـلا و ولـو 
ناخواسـته – از مرکـز انتشـاراتی شـما بیشـتر و 
بیشـتر حمایـت می کنـد و یارانه هـا را بیشـتر بـه 

شـما تخصیـص می دهـد.
یـن اسـت کـه در کشـورهای مدعـی  مسـاله ا
روپـا هـم سیاسـت های  لیسـم در قلـب ا لیبرا
حمایتـی همـواره بنگاه هـای کوچـک فرهنگـی 
– البتـه واقعـی و عملـی، نـه اسـمی – را در بـر 
می گیـرد. گویا آنان بـر این باور هسـتند کـه تولید 
محتـوای بومـی در بنگاه هـای فرهنگـی صـورت 
می گیـرد کـه اولویت نخست شـان تجـارت، آن هم 
در سـطح وسـیع نیسـت. ماننـد رسـتوران های 
بـر فسـت فودهای  غـذای خانگـی محلـی در برا
یـن رسـتوران های بـزرگ،  مک دونالـدی. در ا
هرچنـد مـورد اقبـال مشـتریان قـرار می گیرنـد.

آوار دیگری در نمایشگاه کتاب
سنا

  ای
س:

عک

شـروع  ز  ا مـاه  یـک  حـدود 
پنجاه وهشـتمین دوسـالانه هنـر ونیـز 
سـپری می شـود و در حالـی کـه ایـن 
رویـداد بـزرگ بـدون حضـور ایـران در 
حـال برگزاری اسـت، برخی از مسـئولان 
فرهنگی کشـور همچنان امیـد حضور در 
این رویـداد هنری را برای ایران از دسـت 
رفتـه نمی بیننـد؛ بـا ایـن حـال پرویـز 
تناولی ـ هنرمند شناخته شـده کشورمان 
ـ بـر این بـاور اسـت که شـاید بایـد زمان 

را از دسـت رفتـه دانسـت.
پرویـز تناولـی هنرمنـد مجسمه سـازی 
اسـت کـه تجربـه ی حضـور در بینـال 
ونیـز را در کارنامـه هنـری خـود دارد. 
او بـر ایـن بـاور اسـت کـه زمـان بـرای 
شـرکت در ایـن دوره از بینـال را شـاید 
بایـد از دسـت رفتـه دیـد و دربـاره ایـن 
رویـداد بـه خبرنگار ایسـنا چنیـن گفت: 
»بینـال ونیـز دو سـال یـک بـار برگـزار 
می شـود و برخـی از کشـورها در ایـن 
فضا، یـک غرفـه ی رسـمی دارنـد. ایران 
امـا از جمله کشـورهایی اسـت کـه هیچ 
غرفـه ی رسـمی  نـدارد. غرفه رسـمی را 
معمـولا یـک مـوزه  مدیریـت می کنـد 
کـه در ایـران مدیریـت غرفـه ی اجـاره 
شـده بـر عهـده مـوزه هنرهـای معاصـر 

تهـران اسـت.«
او ادامـه داد: »اصـولا نـه فقـط بینـال، 
بلکه هـر نمایشـگاه هنری، یـک کوراتور 
)گرداننـده( دارد کـه غرفـه و چیدمـان 
نمایشـگاه بـر عهـده او اسـت. از آنجا که 
مـوزه هنرهای معاصـر تهـران تحت نظر 
وزارت ارشـاد اسـت، پس از انتخاب کار، 
بنـا بـر بودجه ای کـه دارنـد، بایـد مجوز 
ارشـاد را نیز اخـذ کننـد؛ بر این اسـاس 
نه تنهـا سـلیقه کوراتـور بلکـه موازین و 

قوانیـن ارشـاد نیـز دخیل می شـود.«
تناولـی با اشـاره به ایـن نکته که شـرکت 
کـردن در بینـال ونیـز بـرای هنرمنـدان 
افتخار بزرگی محسـوب می شـود، گفت: 
»شـرکت در بینال ونیز بـرای هنرمندان 
منتخـب افتخـار بزرگـی اسـت. اغلـب 
و  بهتریـن  شـرکت کننده  کشـورهای 
خاص تریـن هنرمنـد خـود را بـه بینـال 
می برند. اکثـرا حتـی فقط یـک هنرمند. 
و بـه ایـن ترتیب پیشـرفت هنری کشـور 
خود را بـه بهتریـن وضـع ممکن بـه دنیا 

معرفـی می کننـد.«
ایـن هنرمنـد مجسمه سـاز اضافـه کـرد: 
»ایران پـس از انقـلاب اسـلامی چندین 

بـار در بینـال ونیـز شـرکت کـرد. اولین 
بـار بـا مدیریـت دکتـر علیرضـا سـمیع 
آذر در سـال ۱۳۸۴ بـود کـه در آن زمان 
مدیریـت مـوزه هنرهـای معاصـر تهران 
را برعهـده داشـتند و بعـد از آن تعـداد 
انگشت شـمار دیگـری. بنابرایـن ایـران 
در دوره مدیریت ایشـان توانسـت حضور 
پررنگـی در بینـال ونیز داشـته باشـد.«

او در ادامـه اظهار کرد: »با از دسـت دادن 
غرفـه دائمـی و بـا توجـه بـه پـر شـدن 
فضای دائمـی جشـنواره، غرفه های ایران 
در چـد دهـه اخیـر، بـه محـل دیگـری 
منتقـل شـد کـه اکثـر کشـورهای عـرب 
زبان آنجـا را خریداری می کردنـد و البته 
ایـران کمـاکان هـم غرفـه دائمی نـدارد. 
بنابرایـن هـر بـار دولـت ایـران از طریـق 
وزارت ارشـاد اسـلامی بودجـه ای تعیین 

کـرده و مکانـی را اجـاره می کنـد.«
تناولـی در آخـر اظهـار کـرد: »دوره 
جشـنواره ۶ ماهـه اسـت و ونیز بـه دلیل 
جزیـره ای بـودن مـکان گرانی محسـوب 
می شـود؛ بنابراین بودجه ۶ ماهـه اجاره، 
حمـل و نقـل آثـار بـه ونیـز، بازگشـت 
و اسـتخدام و رسـیدگی بـه کارمنـدان 
غرفـه، بـرای ایـن مـدت زمـان شـاید 

امکان پذیـر نیسـت.«
یـران در  یسـنا، غیبـت ا بـه گـزارش ا

ز بینـال هنـری  پنجاه  ونهمیـن دوره ا
ونیـز، در چنـان سـکوت خبـری آغـاز 
شـد کـه در ابتـدای برگـزاری، از سـمت 
هیچ مسـئولی توضیحـی دربـاره ی علت 
غیبت عنوان نشـد و یـا اطلاع رسـانی در 

ایـن زمینـه صـورت نگرفـت.
شـاید دلیـل ایـن اتفـاق را تـا حـدودی 
بتـوان بـه تغییـر مدیریت هـا در حـوزه 
ز مـوزه هنرهـای معاصـر  تجسـمی ـ ا
تهـران تـا اداره کل هنرهـای تجسـمی ـ 

در آن مقطـع زمانـی نسـبت داد.
ضمـن اینکـه یکی از مسـائل دیگـری که 
درباره ی حضور نداشـتن ایـران در بینال 
هنـر ونیز بـه ذهـن می رسـد، مربـوط به 

مشـکلات مالی اسـت.
ایـن در حالـی اسـت کـه بـرای مثـال 
حضور ایـران در پنجـاه و ششـمین دوره 
ایـن رویـداد هنری بـا کمـک یـک بنیاد 
خصوصـی ممکـن شـد. و ایـن تجربـه، 
پرسشـی جـدی را بـه میـان مـی آورد، 
ینکـه چـرا ماننـد برخـی دوره هـای  ا
گذشـته از کمـک بخـش خصوصـی در 
ایـن زمینه بهـره گرفته نشـد؟ و یـا اینکه 
چرا یک روند سیسـتماتیک قـوی جاری 
نمی شـود تـا بـا تغییـر آدم هـا، حضـور 
کشـورمان در رویدادهای مهـم هنری به 

قـوت خـود باقـی بمانـد؟

در پی ضرب الاجل رئیس سازمان سینمایی 
نه ساخت  ا نی که بدون پرو ا گر به سینما
ثر برای  فیلم ساخته بودند، صاحبان ۲۰ ا

دریافت مجوز اقدام کردند.
ردیبهشت  ا نیمه های   ، یسنا ا رش  گزا به 
محمد خزاعی - رئیس سازمان سینمایی- 
در اطلاعیه ای اعلام کرد، »کلیه کسانی که 
نه ساخت فیلمسازی مبادرت  ا بدون پرو
 ۳۰ تا  ند  یی کرده ا تولید فیلم سینما به 
اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ فرصت دارند، ضمن 
م درخواست  قدا ین ا علام کتبی دلایل ا ا
رسیدگی به پرونده شان را کتبا به معاونت 

ارزشیابی و نظارت سازمان ارائه کنند.«
حالا با تمام شدن این مهلت مشخص شده 
بطه به سازمان  ا ین ر که ۲۰ متقاضی در ا
سینمایی مراجعه کرده اند که البته گویا نام 

فیلم شاخصی هم ثبت نشده است.  
روح الله سهرابی - مدیرکل عرضه و نمایش 
فیلم - در گفت وگویی با ایسنا در این باره 
بلاغیه رئیس سازمان  ز ا د: بعد ا توضیح دا
یی ۲۰ درخواست رسید که شامل  سینما
نیمه  فیلم  مورد   ۱۲ بلند،  مستند  پنج  
هم  مورد  سه  و  نی  ستا دا بلند  و  بلند 
ین است  ر بر ا ا یی می شد. قر فیلم سینما
کمیته ای تشکیل شود تا اعضای آن - که 
تولید  ر  ثا آ ین  ا  - ند  نشده ا تعیین  هنوز 

و  بی  یا ز ر ا ا  ر نه ساخت  ا پرو بدون  شده 
ر  ثا ین آ ز ا و گفت: بعضی ا بینی کنند. ا ز با
نایی و بعضی هم بر اساس  یط کرو در شرا
ادعای متقاضیان در دوران تغییر شوراهای 
سازمان سینمایی ساخته شده اند. همچنین 
آثاری هم هستند که مربوط به چهار سال 
یا حتی هفت سال گذشته می شوند، ولی 
بیشتر آن ها متعلق  به همین یکی دو سال 

قبل هستند.
او اضافه کرد:  برخی از این  فیلم ها قرار بوده 
ه باشند و حتی مجوز فیلم  تا مثلا فیلم کو
کوتاه هم داشتند، اما در طول کار شرایط 
طوری پیش رفته که طبق گفته صاحب 
یی تبدیل شدند.  فیلم به فیلم بلند سینما
ید درخواست تقاضای  ین تغییر با ی ا برا
نه ساخت جدید می دادند که این کار  پروا
انجام نشده است و الان فکر می کنم کمیته 
ز  شته باشد چون ا ر سختی دا بی کا یا ز ر ا

صفر تا صد ماجرا باید بررسی شود.
ین کمیته فیلم ها  بی »در ا به گفته سهرا
جد  وا فیلمی  گر  ا و  می شوند  بینی  ز با
امتیازهای لازم بود و رأی کافی برای صدور 
نده  ز مل سا ز عوا نه نمایش گرفت، ا ا پرو
فیلم دعوت به عمل می آید تا درباره چند 
و چون عدم دریافت پروانه ساخت توضیح 
دهد و چنانچه دلایلی که مطرح می کنند، 

قانع کننده باشد اینطور تصور خواهیم کرد 
نه نمایش به طور کامل طی  که چرخه پروا

شده است.«
زمان  سا فیلم  نمایش  و  عرضه  مدیرکل 
است  فرصتی  ین  ا  : کرد کید  تا یی  سینما
ا ندیدم و  که در سال های اخیر نظیرش ر
رئیس سازمان سینمایی تمهیدی اندیشید 
و  یژه  و نگاهی  با  بلاتکلیف  فیلم های  تا 
رم در میان  میدوا تعاملی بررسی شوند و ا
ه  ز ندا یی باشد که به ا رها ین فیلم ها کا ا
زحمت طراحی و تشکیل این کمیته ارزش 

داشته باشند.
یا  آ ینکه  ا به  بی همچنین در پاسخ  سهرا
ه جلسه شورای  دما یکشنبه، هشتم خردا
لین جلسه رسمی سال  و ا نمایش  صنفی 
ا تشکیل می دهد یا خیر؟ گفت:  ۱۴۰۱ ر
امروز شورای صنفی نمایش جلسه نخواهد 
ن تا  کرا هبردی ا ا ی ر داشت و فعلا شورا
زمان تشکیل شورای صنفی وظیفه تعیین 
و معرفی فیلم ها را بر عهده دارد. از صنوف 
حاضر در شورای صنفی هم درخواست 
کردیم که نمایندگان خود را معرفی کنند و 
تاکنون نماینده یکی، دو صنف معرفی شده 
ینده ها بلافاصله  م نما علام تما ز ا و پس ا
شورای صنفی نمایش طبق روال قبل پیش 

خواهد رفت.

چه تعداد فیلم ساز به ضرب الاجل خزاعی 
پاسخ دادند ؟

در گفت وگو با ایسنا

پرویز تناولی: شاید برای بینال ونیز دیر شده باشد

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک
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سرپرســت ســابق تیم ملی فوتبــال ایران 
می گوید با اما و اگر و شــاید نمی توان برای 
تیم ملی دیداری را نهایی کرد و بهتر اســت 
تیم ملی به جای قطر، در تهران اردوی خود 

را برگزار کند.
همایون شــاهرخی در گفت وگو با ایســنا، 
درباره لغو بازی دوســتانه تیم ملی فوتبال 
ایران مقابل کانادا و برگــزاری اردوی این 
تیم بدون داشــتن بازی دوستانه گفت: من 
اگر صحبت می کنم روی آدم ها حساسیتی 
ندارم، بلکه روی اســاس حساســیت دارم. 
وقتی اســاس کار روی بی اساسی است، در 
نتیجه همین روال کنونی را شاهد خواهیم 
بود چون متخصصی وجود ندارد. وقتی یکی 
می گوید با کانادا یا اکوادور بازی می کنیم، 
کسی ســوال نمی پرســد که چطور، چگونه 
و چرا؟ در نتیجه همین می شــود که افراد 
کم اطلاع و نادان با حرف های قشــنگ گول 
می خورنــد. آدم منطقی به ایــن توجه می 

کند که کجای کار ایراد دارد.
همه مدیران فدراسیون فوتبال برای 

سفر به کانادا هیجان زده بودند!
او با اشاره به وضعیت کنونی این فدراسیون 
اظهار کرد: وقتی رئیس فدراسیون نداریم و 
وقتی بین خود مدیران فدراســیون، دعوای 
ریاســت اســت، چطور می توان با کشوری 
که رابطه سیاســی اش ما قطع است، بازی 
کرد؟ وقتی همه هیجان زده ســفر به کانادا 
هســتند و رئیس، دبیرکل و اعضای هیات 
رئیسه می خواهند در ســفر باشند، کسی به 
عیب و ایرادهای این بــازی توجه نمی کند! 
فدراســیون در حال حاضر شــیر تو شــیر 
اســت. کجای دنیا برای یک بازی، ۵۰ نفر 
صف می کشــند که یک مهر در پاســپورت 
آن ها بخورد؟ همه کســانی که می خواهند 
در این ســفر باشــند، مقاصد گردشگری و 

شخصی دارند.
برای بازی دوستانه روابط خارجی و پول 

اهمیت دارد
سرپرست ســابق تیم ملی فوتبال ایران در 
جام جهانی ۲۰۰۶ آلمان درباره مشــکلات 
هماهنگــی یــک دیــدار دوســتانه گفت: 
هماهنگی بازی دوســتانه، بستگی به روابط 
ما دیگر کشــورها دارد. شــرط اول همین 
مساله است. بعد از آن مســائل مالی مطرح 
است. آیا انتظار داریم آرژانتین با ما مجانی 
بازی کند؟ کشــورهای آمریــکای جنوبی 
عمدتا دنبال درآمدزایی هســتند و به سراغ 

کشــورهایی می رونــد که پولی بــه جیب 
بزنند. در حــال حاضر ما با همــه دنیا قطع 
رابطه کرده ایم و تحریم هســتیم. در سال 
۲۰۰۶ ما تلاش کردیم با برزیل، آرژانتین و 
ایتالیا بازی کنیم. مثلا ایتالیایی ها دوســت 
داشتند اما گفتند ما نمی توانیم بیاییم و در 
وهله دوم پول می خواســتند. در نتیجه ما 
هم به سراغ ســیرالئون رفتیم. شاهرخی با 
اشاره به اردوی تیم ملی قبل از جام جهانی 
۲۰۰۶ در انگلیس اظهار کرد: قرار بود ما دو، 
ســه بازی با تیم های باشگاهی انجام دهیم. 
تمرین کردیم و ورزشگاه هم هماهنگ شد 
اما شــب قبل از مســابقه گفتند بازی لغو 
اســت چرا که پلیس انگلیس فهمید برخی 
مخالفــان نمی گذارند بازی شــرایط عادی 
داشــته باشــد. مخالفان پلیس را ترسانده 
بودنــد و به نظــرم پلیس هم کار درســتی 
کرد و زیر بار نرفت که بازی برگزار شــود. 
در کانادا هم احتمالا به خاطــر تبعات این 

مسابقه، چنین تصمیمی را گرفتند.
چرا تیم ملی به قطر می رود؟

او در واکنش به این ســوال که آیا تیم ملی 
می تواند در این مدت زمــان کوتاه در قطر 
دیــداری را هماهنگ کند؟ گفــت: به قطر 
می روند که چه شود؟ می خواهند با الغرافه 
بازی کنند؟ بــا اما و اگر کــه نمی توان کار 
کرد. به قول انگلیســی ها با "شــاید" هیچ 

کاری انجام نمی شود.
به مردم دروغ می گویند

سرپرست و سرمربی ســابق تیم ملی درباره 
آسیب هایی که به تیم ملی به علت نداشتن 

بازی تدارکاتــی وارد می شــود گفت: اگر 
بر اســاس منطق نگاه کنیم، در شــرایطی 
که رئیس فدراسیون ما درســت و حسابی 
نیست، با سنگال و سیرالئون هم نمی توانیم 
بازی کنیم. مــا فقط شــعار می دهیم که با 
اکوادور و برزیــل بازی می کنیــم و مردم 
خوشــحال می شــوند اما می دانم به مردم 
دروغ می گویند. ان شــاءالله در قطر خوش 
بگذرد! چرا همیــن اردو را در ایران برگزار 
نمی کننــد؟ تیمــی که بــه قطــر می آید، 

نمی تواند به ایران بیاید؟
امیدوارم در جام جهانی

، خوب ببازیم!
او درباره نتایج احتمالی تیم ملی با توجه به 
وضعیت کنونی در جام جهانی گفت: وقتی 
مدیریت و تدارکات نداشــته باشــیم، همه 
چیز به غیرت و غــرور بازیکنان و کادر فنی 
برمی گردد. فوتبال ما هم بر اساس احساس 
اســت و شــاید دوام هم بیاوریم. امیدوارم 
خوب بــازی کنیــم و ببازیــم و آبروریزی 
نشود! اعتقاد من این است که حداقل از نام 
ایران دفاع کنیم و اگر هم بردیم خوشحال 

می شویم.
منتظرند که اسکوچیچ صحبت کند تا 

برکنارش کنند
او دربــاره انتقادهــا به اســکوچیچ که چرا 
او ســکوت کرده و انتقادی از این وضعیت 
نمی کند تا مدیران این فدراســیون به فکر 
تیم ملی باشــند، گفت: من طرفدار واقعیت 
هستم. اگر شما جای اســکوچیچ باشید چه 

می کنید؟ او در شهرستان ها مربیگری کرد 
و شــب خوابید و صبح ســرمربی شد. این 
آدم اگر زیــاد صحبت کند، آیــا او را عوض 
نمی کنند؟ ضمن اینکه خیلی ها منتظرند او 
صحبت کند و برکنارش کنند! از طرفی هم 
هر چه اســکوچیچ بگوید انجام نمی شــود. 
یک نفر بود بــه نام کی روش کــه از ضعف 
فدراسیون استفاده کرد و خودش مدیریت 
می کرد. ویلموتس و بقیــه نمی توانند مثل 
کی روش شــوند. وقتــی کفاشــیان رئیس 
فدراســیون باشــد، باید هم کی روش همه 

کاره شود.
جام جهانی برای اسکوچیچ دو سر برد 

است
شــاهرخی ادامــه داد: یادمان باشــد که 
اســکوچیچ با سیاســت می خواهد به جام 
جهانی بــرود. او حرفی نمی زنــد. اگر بازی 
پیدا کردند، می گوید با من مشورت کردند 
و اگر بازی هم پیدا نشــد، می گوید کسی از 
من مشورت نخواســت. نتیجه اینکه تیم به 
جام جهانی می رود و اگــر دو نتیجه خوب 
اتفاقی گرفتیم، می گویند اسکوچیچ خوب 
بود و قراردادش ۲میلیون دلار می شــود و 
کویت، بحرین و عمان او را روی هوا می برند 
یا نتیجه نمی گیریم و اســکوچیچ در ایران 
مربیگــری می کند. این جــام جهانی برای 
اسکوچیچ دو سر برد است. هرکسی جای او 
بود حرف نمی زد. رئیس، مسئول اجرایی و 
مدیر تیم ملی هم فقــط در تلویزیون حرف 
می زنند. اندازه ای که مدیــر تیم ملی حرف 

می زند، اسکوچیچ حرف نمی زند.

همایون شاهرخی در گفت وگو با ایسنا؛

پاداش ویژه برای زنان مدال آور در جام جهانی برای اسکوچیچ دو سر برد  است
بازی های کشورهای اسلامی؛ 2۰ 

درصد بیشتر از مردان
دبیرکل کمیته ملی المپیــک از اختصاص ۲۰ درصد پاداش ویژه 
برای زنانی خبر داد که در بازی های کشــورهای اســلامی مدال 

کسب می کنند.
به گزارش ایسنا، کیکاوس سعیدی دبیرکل کمیته ملی المپیک 
در مورد اینکه قرار بود واریزی ۷ درصدی به فداسیون های ورزشی 
انجام شود، گفت: در دســتور کار کمیته قرار دارد. بناست که این 
واریزی را تا ســقف پنجاه درصد برســانیم. در هیات اجرایی ۸۶ 
میلیارد تومان برای اختصاص به فدراســیون ها مصوب کرده ایم 
که ۷۶ میلیارد تومان تخصیص مســتقیم و مابقی تخصیص های 
میدانی و بازدیدهای صحنه ای اســت که با تصویب هیات اجرایی 
صورت می گیرد. بودجه فدراسیون ها به صورت میانگین تقریبا ۵۰ 
درصد نسبت به سال گذشته افزایش دارد که سعی کرده ایم اولویت 

بودجه ریزی ما توجه به تقویت منابع مالی فدراسیون ها باشد.
او با بیان اینکه مراحل اعزام کاروان به بازی های کشورهای اسلامی 
خوب جلو می رود و دغدغه ای از ایــن بابت وجود ندارد، ادامه داد: 
باید هر چه زودتر فرایند تهیه ارز مورد نیاز که حدود یک میلیون 
یورو است را شروع کنیم. ارقام پول توجیبی و پاداش پای سکو همه 
در هیات اجرایی به تصویب رســیده و مشخص شده است. رقمی 
هم تا سقف ۲۰ درصد ویژه برای زنان در نظر گرفته شده است. در 
هیات اجرایی مصوب شــد که در بحث پرداخت پاداش پای سکو 
برای ترغیب، تشویق و حمایت بیشتر از ورزش زنان رقمی تا سقف 
۲۰ درصد بیشــتر برای زنان در نظر بگیریم که با هماهنگی خانم 
کاظمی پور معاون توسعه ورزش زنان و خانم طاهریان نایب رئیس 
کمیته این پرداخت صورت بگیرد، یعنی پاداش پای سکوی زنان تا 

سقف ۲۰ درصد افزایش پیدا می کند.  
سعیدی در مورد حمایت کمیته ملی المپیک از تیم ملی امید گفت: 
قطعا حمایت لازم را از تیم امید خواهیم داشت. فدراسیون فوتبال 
در تعامل و هماهنگی با کمیته و وزارت ورزش اســت. پیش بینی 
داشتیم که دو مرحله پرداخت ۵۰۰ میلیون تومانی به فدراسیون 
فوتبال داشته باشیم که تقریبا این کار انجام شده تا آقای مهدوی کیا 
و کادرفنی از این نظر دغدغه ای نداشته باشند. البسه و لوازم مورد 
نیاز هم توسط فدراسیون تهیه شده است و ما فقط پرداخت کمک 
مالی داشتیم که در دو مرحله صورت گرفت و جمعا یک میلیارد 

تومان بود.
او در مورد افزایش پاداش پای ســکوی ورزشکاران در بازی های 
کشورهای اسلامی بیان کرد: با توجه به تعویق بازی های آسیایی 
هانگژو تقریبا تمــام تیم های اصلی در بازی های قونیه شــرکت 
می کنند. هیات اجرایی به این جمع بندی رســید که برای اینکه 
ورزشکاران تشویق شوند و زحمات تلاش آنها و فدراسیون ها جبران 

شود، زحمات آنها را در بازی های قونیه به طریقی جبران کنیم.
ســعیدی در این مورد افزود: مبلغ افزایش داده شده است که بعد 
از ابلاغ مصوبه اعلام می کنیم. پاداش پای سکو و سایر هزینه های 
ارزی مثل پول توجیبی و بلیت هواپیما انجام شده است. این  کارها 
با شــتاب و منظم در حال پیگیری است. آقای صالحی امیری هم 
شخصا موضوعات اعزام را روزانه رصد می کند و همکاران ما در حال 

انجام کارها هستند.
دبیرکل کمیته ملی المپیک در مورد اعزام تیمهای تفنگ و تپانچه 
به بازی های کشــورهای اســلامی، گفت: چیزی که من می دانم 
بحث اهداف پروازی بود. آخرین تغییرات را می توانید از سرپرست 

کاروان بپرسید.

رئیس فدراســیون والیبال گفت: بازی فوتبال ایران و کانادا 
تنها یک بازی تدارکاتی بود و با بد اخلاقــی آن را به فضای 

سیاسی بردند.
به گزارش ایسنا، محمدرضا داورزنی در مورد حضور در مراسم 
رونمایی از سردیس چهره های ماندگار ورزش ایران در جمع 
خبرنگاران بیان کرد: معمولا مردم قهرمان ها را می بینند که 
مدال گرفته اســت و از زحماتش تقدیر می کنند. این را هم 
باید ببینید برای قهرمان شدن نیازمند مدیرانی هستیم که 
شرایط رشد ورزشکار فراهم کنند. کمیته ملی المپیک  کار 
قشنگی انجام داده است و از روسایی سازمان تربیت بدنی و 
فدراسیون هایی که در این ۴۰ ساله باعث افتخار آفرینی در 
ورزش شدند تقدیر کرد. اصولا بعد از فوت افراد از آنها تقدیر 
می شود اما کمیته ملی المپیک تلاش کرده در مدتی که آنها 

در قید حیات هستند مورد تقدیر قرار بگیرند.
داورزنی در مورد  لغو بازی فوتبال ایران و کانادا نیز گفت: به 
نظر من برنامه ای تدوین شده بود نباید به فضای دیگری برده 
می شد. مسابقات مختلفی در جهان برگزار می شود و کشور 
میزبان موظف است شــرایط را فراهم کند. تیم والیبال زنان 
ایران از سوی کانادا دعوت شــد. مجموعه هزینه ها را بخش 
خصوصی در کانادا تامین می کند و اگر بازی ها به این سمت 
برود و تبدیل به سوژه سیاسی شود موافق آن نیستم. تیم ملی 
برای بازی تدارکاتی دعوت شد اما کسانی که به ایران علاقه 

ندارند، فضای دیگری به وجود آوردند.
او ادامه داد: بی تدبیری دولت کانادا منجر به این اتفاق شد. 
ورزش زبان مشترک همه ملت ها است و بازی تدارکاتی نباید 
تبدیل به ابزار سیاسی شــود و این رفتارها را نمی پسندیم. 
باید اجازه بدهند ورزش مســیر  غیر سیاسی خود را پشت 

سربگذارد.
داورزنــی در مورد تاثیر نابســامانی فدراســیون فوتبال در 
این اتفاق تصریح کرد: اتفاقی در حــوزه فوتبال افتاده کاملا 
سیاسی است. البته فدراسیون نیاز دارد هر چه زودتر ثبات 
وارد آن شود اما موضع گیری نخست وزیر کانادا به نظرم کاملا 
سیاسی اســت. نمی توان خیلی آن را به وضعیت فدراسیون 
ایران ربط داد. مردم، کادرفنــی و بازیکنان نگران تیم برای 
حضور در جام جهانی هستند و بحث درستی است و باید هر 
چه زودتر بازی ها تعیین تکلیف شود و مجموعه وزارت ورزش 
و آقای سجادی تدبیری کنند که شاهد ثبات در فدراسیون 

فوتبال باشیم.   
او در مورد اینکه گفته شــده باید غرامت ۱۰ میلیون دلاری 
از کانادا گرفت، گفت: این را نمی دانم از فدراســیون فوتبال 

پرسید.

داورزنی: سجادی تدبیری کند تا 
شاهد ثبات در فوتبال باشیم

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
ماهی كنسروی  بدن،  كیلو،  هزار   -  ۱ 
شنا،   - عبادت  برای  نشینی  - گوشه 
با  رفتاری  - خوش  زدن۲  آب  به  تن 
خلق، حسن سلوک - تکرار حرف۳ - 
آقای فرانسوی - وزيدن باد - پاروی 
بگو   معنی  به   - چهره   - قایقرانان۴ 
اطوار،  ناز،  همراه   - درمانی۵  - گرما 
را گویند،  پوستی  منافذ   - آوردن  بجا 
کاشف   - پوست  ریز  های  سوراخ 
بیگانه،  شمای   - سرخجه  واکسن 

انتخاب،  حرف   - انگلیسی۶  ضمیر 
بله آلمانی، حرف گزینش - از گلهای 
كردن  متوقف   - رستم۷  جد   - زیبا 
رفتن۹  راه   - چاق   - مغول۸  شاه   -
ریز  وارونه -  نماز - ست  ارکان  از   -
 - ناچیز۱۰  رطوبت  رطوبت،   - نمرات 
شکل و قالب، قالب، شکل - خوراک 
بقدر حاجت، قوت لایموت - مردن از 
دستی  پیر، کمک  چوبدستی   - غصه 
الفت  پیوستن،  بهم   - پیرمردها۱۱ 
یافتن، اتحاد حزبی - سنبله نورسیده 
ذرت۱۲ - دارای خالهای سیاه وسفید 

پرسش  جواب،  مقابل   - كعبه۱۳   -
- واحدی در وزن، واحد اندازه گیری 
وزن  واحد  انگلستان،  كشور  در  وزن 
آزاده  آزاده،   - ۲۸ گرم  با  برابر  تقریباَ 
باده  كربلا، نخستین شهید كربلا۱۴ - 
- نیمی از یگان - تكرار یك حرف۱۵ 
- قلاب سنگ، فلاخن - به رنگ قرمز 

رنگ سرخ   ،

عمودی
مسافرت   - تواین  مارک  آثار  از   -  ۱
در  اندک،  نور  چشم،  دید  جهت،   -
 - گویند۲  می  آب  به  ترکی  زبان 
آخر  سفیدی   - اندک  دخترانه،  نامی 
معروف  آن  ی  دهه  ایران  در  شب، 
ضمیر  وی،  غائب،  ضمیر   - است 
پر  خورش   - مفرد۳  شخص  سوم 
امپراتوری   - پیشه  و  كار   - روغن 
آلمان۴ - نژاد ایرانی، نژاد آسیایی - 
كمترین  كمتر،   - لبنان  سنتی  غذای 
شن  نرم،  شن   - دشمن   - اندازه۵ 
 - كشت  آماده  زمین   - ریز  بسیار 
بی  مفعول  علامت  مفعولی،  نشانه 
تقسیم   - موسیقی  زمینه   - واسطه۶ 
ایالتی در  کردن - لگن لباسشویی - 
کشور آلبانی۷ - رمزینه، پیش شماره 
سلب   - کودکانه  خواب   - مخابراتی 
و  صد   - صنعت۸  شگرد،   - کننده 
یازده - سلسله ای از امپراتوران چین  
- نام گروهی از اقوام سرخپوست در 
انسان  کردن  قربانی  مکزیک،  جنوب 
در  پزشکی  یا  و  مذهبی  اهداف  برای 
بین آنها رایج بود، تمدنی باستانی در 
راست  معني  به   - مرکزی۹  امریکای 

اصل  و  ها  قاعده  رسوم،   - درست  و 
با  تقلید  مرجع   - شده  پذیرفته  های 
آن موردی را بیان می کند، حکم۱۰ - 
نوعی اسباب بازی - سمبول - علامت 
برچسب  تجاری،  مارك  التجاره،  مال 

دو   - ماهی  شنای  عضو   - تهمت۱۱ 
 - حس۱۲  بی   - فریب  مكر،  رنگی، 
گام   - خشک  ضد  خیس،   - ریشه 
خیاطی،  صابون   - صدای گوسفند   -
گل بتونه۱۳ - بیزاری، انزجار، کراهت 

سبب،   - جنگی  رژه  - گونه،  داشتن 
وارونه۱۴  - گم  دلیل  و  سبب  دلیل، 
جمع   - انبان  و  توبره  پول،  - کیسه 
 - عرب  روز   - دریا   - نصیحت۱۵ 

فاتحه سوره  حمد،  سوره 

جدول شماره 12۴۰



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
7پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم  سال پنجم| شماره پیاپی 1240

دوشنبه  09 خرداد ماه 1401

دانایی فر با انتقاد از سخنان مطرح شده از سوی این دیپلمات اسبق اقلیم در تهران خاطرنشان کرد: وقتی شهروند 
عادی در ارومیه وام می گیرد و برای یک مرکز  اقتصادی از اربیل مجــوز می گیرد ولی بعد از مدتی می بیند مقامات 
امنیتی اربیل به آن مرکز می روند و آن مرکز را می بندند به بهانه های امنیتی در حالی که این شــهروند عادی هیچ 
ارتباطی با مسائل امنیتی ندارد باید گفت که در برخی از سطوح اجرایی در داخل اقلیم نگاههای امنیتی وجود دارد.او 
با تاکید بر این که در بخشی از سطوح اجرایی منطقه اقلیم نگاه امنیتی نسبت به روابط با ایران حاکم است افزود:  چرا 
باید دســتگاههای امنیتی در آنجا توافقات صورت گرفته در بین طرفین را وتو کنند. زمانی که ما می خواهیم در آن 
منطقه ترانزیت کنیم مشکلی برای دیگر کشورها در این زمینه وجود ندارد ولی این موضوع برای ایران ممنوع می شود.

کاغذ سیاست

خبرخبر

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای 
اسلامی گفت: باید اختیار لازم به مجموعه 
نظام مهندسی داده شود تا اگر شهرداری ها 
در اجرای قواعد و ضوابط فنی تعیین شده 
در ساخت و ساز کوتاهی کرد این مجموعه 
بتواند در دادسرا و دســتگاه قضایی طرح 
موضوع کرده و با جدیــت از حقوق مردم 

دفاع کند.
غلامرضا شــریعتی در گفت وگو با ایسنا، 
دربــاره درس هایی کــه بایــد از ریزش 
ساختمان متروپل گرفت، بیان کرد: اولین 
درســی که باید از وقوع این حادثه بگیریم 
این اســت که باید قواعد و الزاماتی که در 
حوزه ســاخت و ســاز در نظر گرفته شده 
اســت را جدی تلقی کنیم. تذکراتی که از 
سوی ناظران ساختمان داده می شود باید 
با جدیت دنبال شده تا اصول کار بر اساس 

استانداردهای فنی و مهندسی پیش رود.
او در ادامه تصریح کرد: نکته بعدی این است 
که باید یک سامانه ای تعریف شود و در آن 
اصول فنی ســاختمان هایی نظیر مجتمع 
های تجاری، برج ها، هتل ها و تمام اماکنی 
که جمعیت بالایی در آن رفت و آمد دارند 
به صورت کاملا شفاف اعلام شود. از سوی 
دیگر مسئله بسیار حائز اهمیت، کنترل و 
نظارت بر اجرای دقیق قواعد و ضوابط فنی 

تعیین شده است.
او در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: 
متاسفانه کوتاهی شهرداری آبادان و اقدام 
مالک ساختمان در افزایش تعداد طبقات، 
بار بیشتری به ساختمان متروپل تحمیل 
کرد و به عاملی برای ریزش این ساختمان 
تبدیل شد. از سوی دیگر نقش سازمان نظام 
مهندســی نیز قابل توجه است. اگر قواعد 
و نظاماتی برای کنتــرل و نظارت بر بحث 
ساخت و ساز پیش بینی می شود. شریعتی 
در پایان تاکید کرد: در بازنگری قانون نظام 
مهندسی ساختمان باید این موضوع پیش 
بینی شــود که اگر شــهرداری ها پذیرای 
تذکرات مهندســین ناظران ســاختمانی 
نبودند این نهاد بتوانــد از حق مردم دفاع 

کرده و جلوی تخلف را بگیرد.

»لایحه اشتغال پذیری 
کارکنان وظیفه نیروهای 

مسلح« روی میز دولت
وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح 
پیش نویس »لایحه طرح مهارت آموزی 
و اشتغال پذیری کارکنان وظیفه نیروهای 
مسلح« را جهت تصویب در هیات وزیران، 

ارایه کرد.
به گزارش حوزه دولت ایرنــا، وزارت دفاع 
و پشــتیبانی نیروهای مســلح با هدف 
کیفی سازی بهره خدمتی کارکنان وظیفه 
و استفاده بهینه از ظرفیت خدمت وظیفه 
عمومی برای کمک به توســعه و آبادانی 
کشور، پیش نویس »لایحه طرح مهارت 
آموزی و اشتغال پذیری کارکنان وظیفه 
نیروهای مســلح« را جهت سیر مراحل 
بررســی و تصویب در هیات وزیران، ارایه 
کرد.  این اقدام در راســتای اجرای تدابیر 
فرماندهی معظم کل قوا و در راستای مفاد 
بندهای )۳( و )۵( سیاست های کلی اقتصاد 
مقاومتی و بند )۲( سیاســت های کلی از 

سوی وزارت دفاع به دولت ارسال شد.
دقت نظر و تأمل در فرامین و تدابیر نورانی 
فرماندهی معظم کل قوا در حوزه سربازی 
مزید این مهم اســت که خدمت وظیفه 
عمومی زمینه مناســبی برای نیروهای 
انقلابی با هدف توســعه کیفی مشارکت 
عمومی در امر دفاع و امنیت همه جانبه بوده 
که علاوه بر ارتقاء توان رزمی و دفاعی کشور 
و انقلاب، می تواند در همه ابعاد و عرصه ها 

مفید باشد.
حال متناسب با واقعیت حاکم بر خدمت 
وظیفه عمومی به نظر می رســد که وضع 
موجود با شرایط و اوضاع و احوال مطلوب 
و مبتنی بر تدابیر ابلاغی فاصله داشــته و 

نیازمند بهبود و ارتقا کیفی است.
وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح 
در راستای تحقق بخشی به منویات مقام 
معظم رهبــری و فرماندهــی معظم کل 
قوا و متناســب با آمایش و لحاظ نیازهای 
مهارتی و شغلی جامعه، نظامات آموزش 
مهارتی، پشتیبانی ها و حمایت های شغلی 
دستگاه های اجرایی و نیروهای مسلح در 

خدمت مهارت آموزی،
مهارت ورزی، بکارگیری و اشتغال پذیری 
کارکنان وظیفه، پیش نویس »لایحه طرح 
مهارت آموزی و اشتغال پذیری کارکنان 
وظیفه نیروهای مســلح« را جهت سیر 
مراحل بررســی و تصویب، به دولت ارائه 

کرده است.
این پیشنهاد در کمیســیون فرهنگی و 
اجتماعی دولت مراحل بررسی کارشناسی 

را سپری می کند.

قائم مقام جمعیت دفاع از ملت فلسطین با تاکید 
بر این که هدف بنت از به راه انداختن راهپیمایی 
پرچم مشکلات داخلی است که این رژیم با آن 
مواجه است، گفت: هتک حرمت مسجد الاقصی 
خط قرمز گروه های فلسطینی و مقاومت است.

مهدی شکیبایی در گفت وگو با ایسنا در تحلیل 
خود نسبت به برگزاری راهپیمایی پرچم در 
سرزمین های اشغالی اظهار داشت: هر ساله 
تلاش می کنند در سالروز اشغال فلسطین 
راهپیمایی پرچم را برگزار کنند، فلسفه این 
اتفاق چنین است که در سال ۱۹۶۷ معروف به 
جنگ اعراب و اسرائیل که ۶ روزه بود توانستند 
قدس شرقی را به  اشغال خودشان در آورند و آن 
را به قدس غربی ضمیمه کنند به همین دلیل 

راهپیمایی پرچم را برگزار می کنند. 
او افزود: البته قرار نبوده تعرضی به مسجد 
الاقصی داشته باشند اما به مناسبت این که 
توانسته بودند قدس را یکپارچه برای خود کنند 
راهپیمایی را ترتیب داده اند، در واقع مسیر 
دیگری را برای برگزاری راهپیمایی در نظر 
داشتند. این اتفاق قرار بود سال گذشته رخ دهد 
اما هشدار گروه های مقاومت باعث شد تا نفتالی 

بنت آن را نقض کند. 
این کارشناس مسائل فلسطین همچنین بیان 
کرد: در حال حاضر نیز با توجه به هشداری که 
گروه های مقاومت داده اند این احتمال وجود 
دارد تا به زعم و اظهاراتی که سید حسن نصرالله 
داشته انفجاری رخ دهد. صهیونیست ها با این 
اقدام از خط قرمز گروه های فلسطینی و گروه 

های مقاومت منطقه ای عبور می کنند. 
شکیبایی در ادامه اظهار کرد: یادمان باشد چون 

رژیم صهیونیستی در درون با مشکلات پیچیده 
ای رو به رو است ، از سوی دیگر ائتلاف نفتالی 
بنت و لاپید در آستانه شکست و فروپاشی است 
و به اذعان رسانه ها تا ۶ ماه دیگر این ائتلاف دوام 
نمی آورد. بنت تصمیم گرفته با این اقدام خوراک 
داخلی ایجاد کند و نگاه ها را از شکنندگی ائتلاف 

آن دور کند. 
او تصریح کرد: با توجه به سپر انسانی که 
اکنون فلسطینی ها درست کرده اند این که 
صهیونیست ها بتوانند کاری انجام دهند در 
پرده ای از ابهام است اما در صورتی که به مسجد 
الاقصی تعرض شود احتمال درگیری شدید 
گروه های مقاومت در کرانه باختری و نوار غزه 
وجود دارد. البته یک احتمال دیگر این است 
که در مسیر درگیری شکل گیرد و نهایتا پلیس 
وارد شده و اجازه ندهد تا به مسیرشان ادامه 
دهند.  قائم مقام جمعیت دفاع از ملت فلسطین 
با تاکید بر این که بخش عمده ای از این حرکت 
ها و اجازه راهپیمایی توسط بنت معطوف 

به مشکلات داخلی است، گفت: با این وضع 
شکنندگی که اسرائیل دارد ممکن است میان 
صهیونیست ها و گروه های مقاومت فلسطین 
درگیری شدیدی رخ دهد و اگر چنین باشد 
بحران جدیدی در سرزمین فلسطین شروع 

می شود . 
این کارشناس مسائل فلسطین با یادآوری زمانی 
که آریل شارون با ورودش به مسجد الاقصی به 
این مکان مقدس اهانت کرد، افزود: زمانی که 
شارون بدون اعتنا به کشتارهای فلسطینیان 
وارد صحن مسجد شد، شاهد آغاز انتفاضه 
دوم بودیم که عواقبش هم مشخص بود، گروه 
های فلسطینی عملیات های زیادی را در کرانه 
باختری و نوار غزه ا نجام دادند. همچنین بعد 
از انتفاضه دوم رژیم صهیونیستی مجبور شد 
به واسطه بالا رفتن هزینه های امنیتی در نوار 
غزه بعد از ۳۷ سال اشغالگری فرار کند  و برای 
اولین بار فلسطینی ها توانستند بخشی از خاک 

فلسطین را در اتفاق سال ۲۰۰۵ آزاد کنند.

علی کریمی فیروزجایی در گفت و گو با خبرنگار 
پارلمانی ایرنا درباره دیدار نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی با رهبر معظم انقلاب گفت: تفکیک قوا یکی 
از اصول مترقی قانون جمهوری اسلامی ایران است 
و هرگونه دخالت در امور قوه مجریه موجب به هم 
ریخته شدن نظم کشور و روند فعالیت قوا می شود 
و بر اساس فرمایشات رهبر معظم انقلاب، باید با 
همکاری و تعامل دولت و مجلس امورات مردم را 

پیش برد.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی افزود: 
رهبر معظم انقلاب در این دیدار تاکید فرمودند هر 
گونه دخالت و فشار از سوی نمایندگان برای عزل و 
نصب ها در دستگاه های اجرایی مغایر قانون و هم 
مغایر شرع است و سبب آشفته شدن نظام اداری 

کشور می شود.
نماینده مردم بابل عنوان کرد: همانطور که رهبر 
معظم انقلاب استدلال فرمودند، اگر قرار باشد 
مدیران اجرایی از سوی نمایندگان مجلس انتخاب 
شوند، مقام بالا دستی که مسئول انتخاب آن فرد 
است، نمی تواند نسبت به ایرادات و اشکالاتی فرد 
توصیه شده، ورود کند و توانایی نظارت دقیق و 

صحیح هم از نماینده سلب خواهد شد.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس، تاکید 
کرد: قطعا آنچه رهبر معظم انقلاب فرمودند مبنی بر 
عدم دخالت نمایندگان در انتصابات است و حجت 
را بر نمایندگان تمام کردند. به ویژه اینکه ایشان به 
موضوع عدم فشار نماینده به دستگاه های اجرایی 
هم اشاره فرمودند و امیدوارم شاهد چنین مواردی 

نباشیم.
ابزارهای نظارتی نمایندگان با دخالتشان در انتصاب 

مدیران دولتی، خدشه دار می شود
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس با 

بیان اینکه نظارت حق مجلس است، عنوان کرد: 
نمایندگان با استفاده از اختیارات نظارتی می توانند 
به دستگاه های اجرایی که وظایف خود را به درستی 
انجام نمی دهند،تذکر دهند. اما نماینده ای که در 
عزل و نصب ها دخالت کند، نقش نظارتی خود را 

تضعیف می کند.
او با اشاره به آیین نامه داخلی مجلس که راهکارهای 
در  نمایندگان  نظارت  توسعه  برای  مختلفی 
دستگاه های اجرایی پیش بینی کرده است، گفت: 
سوال،  تذکر، تحقیق و تفحص، اعمال ماده ۲۳۴ آیین 
نامه داخلی مجلس و حتی استیضاح و برکناری وزرا از 
جمله مواردی است که نماینده مجلس می تواند از آن 
برای نظارت بر دستگاه های اجرایی استفاده کند و 
قطعا نباید این ابزار با آلوده شدن نماینده به انتصابات 

و فشار به دستگاه های اجرایی خدشه دار شود.
فیروزجایی ادامه داد:  دخالت نمایندگان مجلس در 
انتصابات دستگاه های اجرایی، منطقی و قابل قبول 
نیست و خوشبختانه در مجلس یازدهم کمترین 

مداخله از سوی نمایندگان صورت گرفته است.
او ادامه داد: هرچند که برخی از وزرا با میل خودشان 
از نمایندگان مجلس یا مجامع آنها مشورت هایی را 
در قبال انتصابات می گیرند. اما اختیار انتخاب افراد 

در این بخش به عهده دولت است.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: همانطور که رهبر معظم انقلاب فرمودند، اگر 
نماینده ای از سوی دولت، طرف مشورت واقع شود، 
به دلیل اشرافی که نمایندگان به مسائل مختلف 
کشور به ویژه حوزه انتخابیه دارند، قطعا می توانند 

پیشنهادات درستی را به دولت ارائه دهند.
او درباره وظایف دولتمردان در موضوع انتصابات 
گفت:  دولت این اختیار را دارد که افراد را مطابق 
ملاک ها و معیارهایی که در نظر دارد برای پست های 
مختلف انتخاب کند. رییس جمهور هم بر اساس 
همین معیارها که صلاحیت های فردی و عمومی 
است، ترکیب هیات دولت و سایر نهادها را انتخاب 

کردند.

عضو هیات رئیسه مجلس:

رهبر انقلاب با نمایندگان اتمام حجت کرد
قائم مقام جمعیت دفاع از ملت فلسطین:

راهپیمایی پرچم معطوف به مشکلات 
داخلی اسرائیل است

یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی قطعی برق در واحدهای 
تولیدی و صنعتی را باعث ایجاد گرانی مضاعف در جامعه دانست و گفت 
که باید رویه قطعی برق در صنایع اصلاح شود و راهکارهای دیگری 
اندیشید.حسینعلی حاجی دلیگانی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به 
ضرورت برنامه ریزی برای افزایش تولید برق و جلوگیری از قطعی برق 
اظهار کرد: قطع برق در صنایع همچون فولاد و سیمان کل نظام تولید و 
عرضه را در بخش های مختلف دچار اختلال می کند و آسیب آن به کل 
اقتصاد کشور است.او توضیح داد: ممکن است برخی تولیدی ها و صنایع 
به بهانه خاموشی، تولید را متوقف کنند و محصول خود را نگه دارند که 
این باعث گران شدن محصولشان شده و به تعبیر دیگر، یک نوع گرانی 
مضاعف در جامعه ایجاد می کند.او در مجلس با تاکید بر اینکه باید رویه 
قطعی برق در صنایع اصلاح شود، افزود: باید به جای خاموشی صنایع، 
راهکارهای دیگری اندیشید که مهمترین آن جلوگیری از اسراف است؛ 
در حاضر میزان اسراف در مصرف برق در دستگاه های دولتی بسیار زیاد 
است و اصلا به آن توجهی نمی شود.او اضافه کرد: نمونه مصرف بی رویه 
برق را می توان در دانشگاه ها دید که در طول روز برق کلاس های خالی 
از دانشجو روشن است. پس می توان همچون کنترل هوشمند برای چاه 
کشاورزی، کنترل هوشمند برای مصرف برق در مجموعه های اداری، 
وزارت خانه ها و همه مراکز دولتی و عمومی تعبیه کرد.حاجی دلیگانی 
در پایان گفت: برای جلوگیری از خاموشی در واحدهای صنعتی بزرگ 
هم باید خودشان شرایطی فراهم کنند که برق مورد نیازشان در پیک 

مصرف تامین شود.

حاجی دلیگانی: باید رویه قطعی 
برق در صنایع اصلاح شود

یک عضو کمیسیون عمران مجلس:
نظام مهندسی باید بتواند 
در برابر تخلفات احتمالی 

شهرداری ها بایستد

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

همکاری مجلس و مجمع تشخیص مصلحت نظام در تدوین 
سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه محور مورد تاکید روسای 
مجلس و مجمع در نشستی مشترک بود. به گزارش ایسنا به 
نقل از مرکز رسانه و روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، پس از جلسه فوق العاده دیروز  صحن مجمع با دستور 
کار بررسی سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه، محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی با آیت الله آملی لاریجانی 
دیدار و گفتگو کرد.در این دیدار، طرفین درباره سیاست های 
کلی برنامه هفتم توسعه بحث و تبادل نظر کردند و با تاکید 
بر همکاری مجلس و مجمع در تدوین سیاست های کلی ابراز 
امیدواری کردند که متنی دقیق و کارشناسی شده برای تقدیم 
به رهبر معظم انقلاب و ارائه به دولت برای تنظیم لایحه برنامه 
لی  هفتم، تدوین شود و همینطور همکاری های هیئت عا

نظارت و مجلس ادامه یابد.

در دیدار رئیس مجلس با آملی لاریجانی مطرح شد
تاکید بر همکاری مجلس و مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در تدوین 

سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه

سـفیر پیشـین ایـران در عـراق تاکیـد کـرد: روابط 
ایـران و اقلیم کردسـتان در چارچوب قانون اساسـی 

عراق بایـد رابطـه تکاملی باشـد نـه رابطـه تقابلی.
به گزارش ایسـنا، حسـن دانایی فر در نشست" ایران 
و اقلیـم کردسـتان عـراق، از چالش ها تـا فرصت ها" 
که بـا همـکاری انجمن ایرانـی مطالعات غرب آسـیا 
در خانه اندیشـمندان علوم انسـانی برگزار شده بود، 
بـا اشـاره بـه سـیر روابـط ایـران  و اقلیم کردسـتان 
عـراق اظهـار کـرد: ایـران در مقاطع مختلـف تلاش 
کـرده دو جریـان عمـده کـردی در منطقـه اقلیـم 
کردسـتان عراق را بـه یک نقطـه تعـادل و همکاری 

برسـاند.
او بـا بیـان ایـن کـه در مقطعـی بـر اسـاس  روابـط 
فرهنگـی، اقتصادی ، سیاسـی روابـط ایـران و اقلیم 
کردسـتان به اوج خود رسـیده بود و کمترین مشکل 
ناامنـی در مرزهـای طرفیـن  وجـود داشـت گفـت: 
ایـران اصـرار دارد کـه کوچکتریـن ناامنی بـه اقلیم 
نـرود و اجـازه ندهد کـه ناامنـی هـا در ایـن منطقه 

افزایـش پیـدا کند.
سـفیر پیشـین ایـران در عـراق گفـت: امـا بـه مرور 
حکومـت اقلیـم و حکومـت مرکـزی در عـراق بـه 
خاطر موضـوع داعش و حملـه این گروه تروریسـتی 
به عراق دچار مشـکل شـد و در پی ایـن اتفاق برخی 
تحلیل هـای نادرسـت در بیـن رهبـران کردسـتان 

ایجاد شـد.
او همچنیـن بـا بیـان ایـن کـه فقـدان آقـای جلال 
طالبانـی و درگذشـت ایشـان نیـز باعـث شـد کـه 
برخی واگرایی هـا ، یا تشـکیک ها و ابهاماتـی ایجاد 
شـود افزود: بعضـا این تصـور اشـتباه در بیـن برخی 
سـران اقلیم ایجاد شـد که اراده  در ایران وجود دارد 
که می خواهـد اقلیـم  ادامه ندهـد در حالـی که اگر 
حمایت های ایـران در طـول این سـالها نبـود اقلیم 

دچار مشـکلات زیـادی می شـد.
او بـا بیـان ایـن کـه برخـی از تصـورات نیـز وجـود 
دارد کـه اقلیم مـی خواهـد ناامنی بـه ایـران منتقل 
کنـد که البتـه برخـی از قرائـن و رفتارها نیـز در این 
زمینه وجـود دارد که به ایـن ذهنیت دامـن می زند 
تصریـح کـرد: در مجمـوع روابط کنونـی ما بـا اقلیم 
کردسـتان در چارچوب قانون اساسـی عـراق روابط 
خوبـی اسـت و قطعـا می توانـد بهتـر از ایـن باشـد. 
اقلیم کردسـتان، فرصتی برای توسـعه روابـط ایران 
و عراق در چارچوب قانون اساسـی این کشـور اسـت 
و ما باید برخـی از موضوعاتـی که وجـود دارد را حل 

کنیم و روابـط ایران و اقلیـم می تواند رابطـه تکاملی 
باشـد نه رابطـه تقابلی.

به گزارش ایسـنا، در ادامـه این برنامه حسـن دانایی 
فر در واکنش بـه صحبت های محمـد صدیق احمد، 
دیپلمات ارشد سـابق اقلیم  کردسـتان در تهران که 
معتقد بود ایران نـگاه امنیتی به منطقـه اقلیم دارد و 
این نگاه امنیتی باعث ایجاد مشـکلاتی  در روابط دو 
کشـور شـده و ذهنیت مردم اقلیم نسـبت به ایران را 
منفی کرده اسـت اظهـار کرد:  مـا در تنهـا جایی که 
در عراق موفـق نشـدیم مـدارس خـود را راه اندازی 
کنیم یـا مجوز دانشـگاه را بگیریـم در منطقـه اقلیم 
بـود. ایـن تصـور در برخـی از مقامـات اقلیم بـود که 

آنجا مـی خواهد مکانی برای توسـعه باشـد.
دانایی فر بـا انتقاد از سـخنان مطرح شـده از سـوی 
ایـن دیپلمـات اسـبق اقلیـم در تهـران خاطرنشـان 
کـرد: وقتی شـهروند عـادی در ارومیـه وام می گیرد 
و برای یک مرکـز  اقتصادی از اربیل مجـوز می گیرد 
ولی بعد از مدتی مـی بیند مقامات امنیتـی اربیل به 
آن مرکز مـی رونـد و آن مرکـز را می بندند بـه بهانه 
هـای امنیتـی در حالی که این شـهروند عـادی هیچ 
ارتباطی بـا مسـائل امنیتی نـدارد باید گفـت که در 
برخی از سـطوح اجرایـی در داخـل اقلیـم نگاههای 

امنیتی وجـود دارد.
او بـا تاکید بـر این کـه در بخشـی از سـطوح اجرایی 

منطقـه اقلیم نـگاه امنیتی نسـبت به روابط بـا ایران 
حاکم اسـت افزود:  چـرا بایـد دسـتگاههای امنیتی 
در آنجـا توافقـات صـورت گرفتـه در بیـن طرفین را 
وتو کننـد. زمانی کـه ما مـی خواهیـم در آن منطقه 
ترانزیت کنیم مشـکلی بـرای دیگر کشـورها در این 
زمینه وجـود نـدارد ولـی ایـن موضـوع بـرای ایران 

ممنـوع می شـود.
دانایی فـر در بخشـی دیگـر از صحبت هـای خـود 

اشـاره کـرد کـه نخسـتین ارتباطـش بـا رهبـران 
اقلیـم کردسـتان بـه سـال ۱۳۶۱ و در حیـن جنگ 
تحمیلـی صـدام علیه ایـران بـاز می گـردد در زمانی 
که رزمنـدگان ایرانـی و کُـرد عراقی دوشـادوش هم 

در یک سـنگر علیـه رژیـم بعـث مبـارزه می کردند.
او سـپس با اشـاره به روابـط بسـیار نزدیک ایـران با  
کردهـا و از جمله رهبـران کرد چـه از بعـد فکری و 
چـه از بعـد عاطفـی افـزود: بهتریـن خاطـره ای که 
از شـهید باکـری مـن تـا بـه حـال شـنیدم از آقای 
مسـعود بارزانـی نقـل شـده اسـت، ایشـان گفته اند 
در یکـی از عملیات هـای مشـترک نیروهـای کرد و 
رزمنـدگان ایرانی که در زمسـتان بود، شـب هنگام 

موقـع اسـتراحت نیروهـای ایرانـی کـه مجهزتـر 
بودنـد هـر یـک در کیسـه خـواب خـود خوابیدند و 
نیروهـای پیشـمرگ اما بـا همـان لباس هـا و نهایتا 
پتو. دو سه سـاعت که گذشـت آقای باکری آمدند و 
وضع را دیدنـد، با صدای بلنـد همه را بیـدار کردند، 
گفت خب تـا این سـاعت نیروهای ایرانی در کیسـه 
خـواب خوابیدنـد، از ایـن لحظـه هـر نفـر کیسـه 
خواب خـود را به یـک پیشـمرگ کرد بدهـد و حالا 
نوبـت آنهاسـت که کمـی بهتـر در این شـب سـرد 

اسـتراحت کننـد.
 سـفیر پیشـین ایران در عراق همچنین در پاسـخ به 
سـوالی گفـت: طبـق آمارهـای اقتصادی بیشـترین 
روابـط اقتصادی را با چیـن داریم و عراق کشـور دوم 
اسـت، اما اگـر نفـت و مشـتقات نفتـی را از روابط با 
چین حـذف کنیـم، در ایـن صـورت در می یابیم که 
بیشـترین روابط اقتصادی ما با کشـور عراق اسـت و 
در ایـن بین ۶۰ درصد ایـن روابط با اقلیم کردسـتان 
عـراق و ۴۰ درصـد بـا دیگر نقـاط عـراق اسـت و به 
عبارتـی دیگـر اقلیـم کردسـتان مهمترین شـریک 

تجـاری -بازرگانی ما اسـت.
دانایی فر افـزود: اما ظرفیـت این روابط حتی بسـیار 
بیشـتر از ایـن ارقـام نیـز می تواند شـود که ایـن امر 

مسـتلزم اراده بیشـتر طرفین است.

اقلیم کردستان، فرصتی برای توسعه روابط ایران و عراق است
سفیر پیشین ایران در عراق:

سنا
  ای

س:
عک

رئیس مؤسسه تنظیم و نشــر آثار امام خمینی )ره( 
گفت: امام)ره( نماد و پرچــم دار دینداری، هویت 

انقلاب اسلامی و آینده کشور است.
به گزارش خبرنگار سیاســی ایرنا، حجت الاســلام 
سیدحســن خمینی روز یکشــنبه در جلسه ستاد 
مرکزی بزرگداشت سی و ســومین سالگرد ارتحال 
بنیان گــذار جمهوری اســلامی در حــرم حضرت 
امام خمینی)ره( با تســلیت به خانواده های حادثه 
ســاختمان متروپل آبادان گفت:  این حادثه نشانگر 
ضعف هایی است که باید نسبت به رفع این مشکلات 

اقدام شود تا نقطه پایانی این حوادث باشد.
رئیس مؤسسه تنظیم و نشــر آثار امام خمینی )ره( 
با اشــاره به مشــکلات معیشــتی مردم گفت: این 
مشکلات ناشــی از ضعف ساختارهاست و باید همه 
مردم و مســئولان در این زمینه همــکاری کنند تا 

مشکلات برطرف شود.
سیدحســن خمینــی بــا اشــاره بــه ویژگی های 
شــخصیتی حضرت امام راحــل عنــوان کرد: در 
زندگی حضرت امام نکاتــی وجود دارد که می تواند 
زندگی ها را دگرگون کنــد و تغییر دهد و این نکات 

نیاز به شناخت ظرفیت های وجودی امام دارد.
او با طرح سوالی درباره علت برگزاری سالانه مراسم 
بزرگداشــت، خاطرنشــان کرد: امام به ما احتیاج 
ندارد بلکه ما به امام احتیــاج داریم، بنابراین وقتی 
در این مراسم نام سید الشــهدا را تکرار می کنیم ما 

هم از این ذکر بهره می بریم.
رئیس مؤسسه تنظیم و نشــر آثار امام خمینی )ره( 
با بیان اینکه ســخن گفتن در خصوص حضرت امام 
بسیار ســخت و دشوار اســت، عنوان کرد: شناخت 
شــخصیت حضرت امام برای بعضی ها سخت است، 

باید ظرفیت وجود امام و شــرایط کنونی کشــور را 
شــناخت و باید بدانیم چه انقلاب عظیمی در کشور 
به وجود آمد. چرا که انقلاب اســلامی ایران انفجار 
نور بود و نور انقلاب اســلامی در جهان گســترده 

شده است. 
ســید حســن خمینی با بیان اینکه نباید امام)ره( 
فراموش شــود، افــزود: گرفتار تحلیــل های پوچ 
نشــویم. رهبر معظم انقلاب هم تاکید بر شــناخت 
واقعی امــام راحل را داشــتند. امام راحــل نماد و 
پرچم دینداری، هویــت انقلاب اســلامی و آینده 

کشور است.
او مراســم بزرگداشــت ارتحــال حضــرت امــام 
خمینی)ره( را مظهر وحدت کشــور و عظمت ملت 
ایران دانست و گفت: مراســم ارتحال حضرت امام 
خمینی باید به عنوان نماد شــکوه و مظهر آسایش، 

رفاه و امنیت کشور باشد.
رئیس مؤسسه تنظیم و نشــر آثار امام خمینی )ره( 
با بیان اینکه مســئولان،  وظیفه برقــراری امنیت و 
آسایش مردم را دارند، تصریح کرد: گاهی دشمنان، 
نظــم و امنیــت مراســم ارتحال را هــدف گذاری 

می کنند تا شکوه اصلی مراسم تخریب شود.
او خاطرنشان کرد: نباید در مراسم ارتحال اسراف و 
زیاد روی کنیم، چرا که مردم با مشکلات معیشتی 
رو به رو هستند. بلکه باید نشــان دهیم هنوز پیرو 
دیدگاه ها و اندیشــه های حضرت امام خمینی )ره( 

. هستیم

در جلسه ستاد مرکزی بزرگداشت سی و سومین سالگرد ارتحال امام)ره( :

سید حسن خمینی: امام راحل نماد هویت انقلاب اسلامی است
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

۱۲۴۰ پیاپــی  شــماره  پنجــم     ســال      ۱۴۰۱ مــاه  خــرداد   ۰۹ دوشــنبه   

برگزاری رویداد »استارت آپ دِی« و 
آئین گشایش مرکز رشد پویش در 

کرمان

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

ممنوعیت حمل مسافر در وانت بار های کرمان
وانت بار ها در استان کرمان مجاز به حمل مسافر نیستند.

رئیس پلیس راه شمال استان کرمان با اشاره به جان باختن سرنشینان 
عقب خودرو های وانت در تصادفات از برخورد قاطعانه ماموران این پلیس با 

وانت هایی که در قسمت بار خود اقدام به حمل مسافر کنند خبر داد.
سرهنگ رضایی گفت:افزایش تقاضای استفاده از وانت برای حمل و نقل اقلام 
گوناگون به دلایلی نظیر سرعت بارگیری و تخلیه، امکان حمل بار اضافه خارج 
از ظرفیت مندرج در کارت خودرو، استفاده از اتاق بار خارج از ابعاد استاندارد 
و مهم تر از همه خلاء مقررات لازم الاجرا جهت کنترل جابجایی بار توسط 
اینگونه وسایل نقلیه باعث افزایش میزان تردد وانت بار ها در راه ها و بالا رفتن 
میزان تصادفات آن ها شده است. او افزود: وانت بار ها توانایی حمل و نقل 
کالا هایی را دارند که از نظر ابعاد، وزن و ارتفاع، متناسب با توان و مانور حرکتی 
وانت ها در جاده ها باشند. رئیس پلیس راه شمال کرمان گفت:رانندگان وانت 
بار ها به هیچ عنوان مجاز به حمل مسافر نیستند، و در صورت مشاهده توسط 

ماموران به شدت با رانندگان متخلف برخورد قانونی خواهد شد.

رئیس پارک علم و فناوری استان کرمان گفت: رویداد »استارت آپ 
دِی« و آئین گشایش مرکز رشد پویش در دانشگاه تحصیلات تکمیلی 

صنعتی کرمان برگزار می شود.
زگان( بوم سا کوسیستم ) با هدف توسعه ا محمدرضا سپهوند گفت:
فناوری کرمان رویداد »استارت آپ دِی« همراه با آیین گشایش مرکز 
رشد پویش در دانشگاه تحصیلات تکمیلی صنعتی و فناوری پیشرفته 

ماهان کرمان برگزار می شود.
د نند برای ثبت نام و حضور در رویدا و می گوید:علاقه مندان می توا  ا
 »استارت آپ دِی«، مشخصات خود شامل: نام و نام خانوادگی، ایده و
.ارسال کنند kermanstp۱@gmail.com رشته را به نشانی

ن تا  ستان کرمان علاقه مندا وری ا به گفته رئیس پارک علم و فنا
دوشنبه ۱۶ خردادماه فرصت دارند تا در رویداد استارت آپ دِی ثبت 

نام کنند.
ئین گشایش مرکز رشد پویش پارک علم و فناوری استان  آ و گفت: ا
د  ه تحصیلات تکمیلی صنعتی و فناوری پیشرفته و رویدا نشگا در دا
استارت آپ دِی ۹ صبح سه شنبه ۱۷ خردادماه در مرکز همایش های 
نتهای بزرگراه هفت باغ علوی  دانشگاه تحصیلات تکمیلی صنعتی در ا

برگزار می شود.
رزنده  یز ا یده های برتر با اهدای جوا ز صاحبان ا سپهوند می گوید: ا
قدردانی می شود و برای تحقق ایده ها در مرکز رشد پویش در دانشگاه 

تحصیلات تکمیلی صنعتی و فناوری پیشرفته استقرار خواهند یافت.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی کرمان:
تعزیه جزو فرهنگ آیینی کشور است

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی کرمان با اشاره به قدمت تعزیه در استان کرمان گفت: 
تعزیه خوانی جزئی از فرهنگ آئینی کشور محسوب می شود.

محمدرضا علیزاده در نهمین سوگواره ملی تعزیه در روستای ده زیار گفت:استان کرمان 
از جمله مراکز قدیمی تعزیه خوانی در کشور محسوب می شود و روستای ده زیار نیز 
با چندین سال قدمت در برگزاری این سوگواره نقش مؤثری ایفا کرده است. او عنوان 
کرد:هنر آیینی تعزیه و فعالیت های مذهبی به روستای ده زیار هویت مذهبی و دینی داده 
است و این روستا در حال تبدیل شدن به یک قطب ملی در زمینه تعزیه است. علیزاده 
افزود: برگزاری این سوگواره نشان از همت والا و دلدادگی مردم این روستا در زمینه 
فرهنگ اهل بیت )ع( دارد ارتقا زیر ساختهای روستای ده زیار می تواند در آینده بسیار 

مؤثر باشد.
او به حضور مردم از مناطق مختلف کشور در روستای ده زیار اشاره کرد و گفت: برگزاری 

این رویداد نتیجه همدلی و انسجام مردم است.

نمایشگاه مبل کهنوج دچار حریق شد
ه مبلمان کهنوج دچار حریق شد که  نمایشگا

با حضور آتش نشاني کهنوج آتش مهار شد.
در حادثه آتش سوزي که در نیمه شب شنبه 
ه مبلمان کهنوج روي  یشگا د در نما ۷ خردا
داد چند غرفه دچار حریق شدند که با حضور 
ني  ء حریق آتش نشا طفا تي ا تیم هاي عملیا
غرفه ها  یر  سا به  آتش  گسترش  ز  ا کهنوج، 

جلوگیري و آتش مهار شد.
ین  ا در  کهنوج  ر  شهردا محمودي  مجید 
خصوص گفت: کارشناسی اولیه نشان مي دهد 
برق،  سیم های  لی  تصا ا آتش سوزی  علت 
رد بودن و عمل نکردن فیوزهای  ندا ستا غیرا

برق بوده است.

عکس نوشت

استان  دام  امور  مدیر کل پشتیبانی 
مازاد  گوشتی  مرغ  گفت:  کرمان 
برمصرف به صورت منجمد در استان 
کرمان توسط اداره کل پشتیبانی امور 

دام خریداری می شود.
ز اجرای طرح   مسعودی گفت: پس ا
نه ها  مردمی سازی نظام پرداخت یارا
د تولید گوشت مرغ در استان  با مازا
مواجه بودیم که براساس نرخ مصوب 
ز تولید  ر ریال ا هر کیلوگرم ۵۲۰ هزا
کنندگان )اتحادیه، مرغ داران( خریداری 

شد.
به گفته او در حمایت از تولید کنندگان 
و به دلیل تراکم بالای مرغ زنده در 
واحد های تولیدی این اداره کل اقدام به 
خرید گوشت مرغ مازاد تولیدی دراستان 
کرده و به منظور حمایت از تولید داخل 
ر تولید با قیمت هر کیلو گرم  و استمرا
مرغ مازاد ۵۲۰ هزار ریال در اوزان یک 
کیلو ۲۰۰ تا ۲ کیلو ۲۰۰ کیلوگرم اقدام 

شده است.
خرید  بتدای  ا ز  ا می گوید:  مسعودی 
تاکنون حدود ۱۰۰ تن مرغ خریداری 

شده است.

سرپرست مدیریت جهاد کشاورزی بردسیر گفت: 
در هفته جهاد کشاورزی، ۲ طرح آب و خاک، یک 
طرح گلخانه و یک طرح صنایع تبدیلی در بردسیر 

به بهره برداری می رسد.
حیدرآبادی گفت: در هفته جهاد کشاورزی، ۲ طرح 
آب و خاک، یک طرح گلخانه و یک طرح صنایع 
تبدیلی و تکمیلی در شهرستان بردسیر با هزینه 
کرد هزار و ۵۰ میلیارد ریال که ۹۸ میلیارد ریال آن 

از اعتبارات دولتی است، به بهره برداری می رسد.
او می گوید:در هفته جهاد کشاورزی سد خاکی 
ده نذری با ظرفیت آبگیری یک و نیم میلیون 
مترمکعب به بهره برداری می رسد که این طرح 
با هزینه کرد اعتبار دولتی ۹۵ میلیارد ریال اجرا 

شده است.

سرپرست مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان 
بردسیر گفت: همچنین یک باب کانال انتقال آب 
به طول هزار و ۲۰۰ متر در این هفته به بهره برداری 
می رسد که این طرح با هزینه کرد اعتبار دولتی ۲ 

هزار و ۵۰۰ میلیون ریال اجرا شده است.
به گفته او همچنین یک واحد کارخانه خوراک 
آبزیان با ظرفیت تولید سالانه ۲۰۰ تن غذای 
کنسانتره، به بهره برداری می رسد که این طرح 
با هزینه ۹۰۰ میلیارد ریال اجرا شده و پس از 

بهره برداری ۲۵ شغل در منطقه ایجاد می کند.
گلخانه  واحد  یک  همچنین  می گوید:  او 
هیدروپونیک در سطح ۳ هزار مترمربع افتتاح 
می شود که این طرح با هزینه کرد ۵۵ میلیارد ریال 

احداث شده است.

مدیرکل استاندارد استان کرمان از تعلیق دو پروانه 
کاربرد علامت استاندارد اجباری و ابطال یک پرونده 
خبر داد. اسماعیل عاقلی،اعلام کرد:پروانه کاربرد 
علامت استاندارد اجباری بلوک سقفی پلی استایرن 
واحد تولیدی عباس رحیم آبادی به دلیل عدم حضور 
مدیر کنترل کیفیت و غیبت های مکرر در زمان تولید و 
همچنین عدم توجه به تذکرات بازرسی و اخطار تعلیق 
شد. مدیر کل استاندارد   استان کرمان افزود:همچنین 

پروانه کاربرد علامت استاندارد اجباری بلوک سقفی پلی 
استایرن واحد تولیدی ایمان لاهوتی به دلیل عدم حضور 
مدیر کنترل کیفیت و غیبت های مکرر در زمان تولید و 
همچنین عدم توجه به تذکرات بازرسی و اخطار تعلیق 
شد. او همچنین از ابطال پروانه کاربرد علامت استاندارد 
اجباری ماست طعم دار واحد تولیدی شرکت کشت و 
صنعت هامون به دلیل عدم انطباق با استانداردهای ملی 

و عدم پیگیری واحد و رفع نقص آن خبر داد.

مرضیه قاضی زاده   /   روز گذشته دادستان و شهردار کرمان به همراه رییس سازمان نظام 
مهندسی ساختمان استان،سرپرست سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری، 
شهردار منطقه پنج کرمان و تعدادی از مدیران شهری و استانی، به دلیل به وجود آمدن 
تعدادی شکاف در سازه مجتمع تجاری »ستاره کرمان« و بیم خطرساز بودن این ساختمان 
برای شهروندان، از این مجتمع بازدید کردند دادستان کرمان در این بازدید با اشاره به دغدغۀ 
شهروندان درخصوص سازه این مجتمع گفت: امروز با مسئولان متولی و کارشناسان به این 
مجتمع آمدیم تا از نزدیک ساختمان را بررسی کنیم و نظرات کارشناسان را بشنویم. دادخدا 
سالاری افزود:فعلاً چون اظهارنظر اولیه کارشناسان، مبنی بر عدم وجود اشکال در سازه 
است، فعالیت مجتمع ادامه پیدا می کند، اما چون جان مردم در مخاطره است، کارشناسان 
باید نظر قطعی ادامۀ فعالیت یا عدم فعالیت این مجتمع را هرچه سریع تر ارائه دهند. او تاکید 
کرد:باید تا ۴۸ ساعت آینده،وضعیت مخاطره آمیز بودن این سازه تعیین تکلیف و اعلام شود؛ 

اگرچه بررسی همه جانبۀ مشکلات این ساختمان، به زمان بیشتری نیاز دارد.
اختصاص قاضی ویژه برای بررسی وضعیت

 ساختمان های عمومی خطرساز
دادستان کرمان با اشاره به دغدغۀ شهردار کرمان مبنی بر مخاطره آمیزبودن تعدادی از 
ساختمان های عمومی شهر کرمان گفت: در این خصوص، قاضی ویژه ای برای نظارت و 
بررسی پرونده و روند این گونه اماکن اختصاص داده ایم تا با قید اولویت این مجتمع، سایر 
ساختمان های عمومی مخاطره آمیز را نیز با استفاده از نظرات کارشناسان و متولیان، بررسی 

و تعیین تکلیف کند.
ضرورت تعیین تکلیف ساختمان های عمومی خطرساز در کرمان

شهردار کرمان نیز در حاشیۀ این بازدید تصریح کرد: حدود هشت ساختمان عمومی 
مخاطره آمیز در شهر کرمان وجود دارد که باید حتماً بررسی و تعیین تکلیف شوند. سعید 
شعرباف در خصوص مجتمع تجاری »ستاره کرمان« و عدم نظارت سازمان نظام مهندسی 
ساختمان بر ساخت این مجتمع نیز گفت: این مجتمع ازجمله ساختمان های مشارکتی 
است که نظارت بر ساخت توسط شهرداری انجام شده است. او در عین حال بیان کرد: البته 
قانون در برخی مواقع اجازه داده دستگاه هایی مثل شهرداری که بخش نظارت فنی دارند، 
خودشان بر ساخت وسازها نظارت کنند؛ اگرچه قطعاً بهتر و مطلوب تر است که مهندس ناظر 
سازمان نظام مهندسی ساختمان هم در این پروژه ها حضور و نظارت داشته باشد. شهردار 
کرمان با بیان اینکه درخصوص وضعیت مجتمع تجاری »ستاره کرمان« باید اساتید حوزۀ 
سازه و عمران نظر دهند، تأکید کرد: اما این مجتمع از لحاظ ایمنی و آتش نشانی نیز نواقصی 

دارد که باید برطرف شود.
شکاف ها ناشی از یک نشست اولیه در اثر آب های سطحی است

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان کرمان نیز در این خصوص گفت: پس از 
بررسی کارشناسی و دقیق نقشه های این سازه، می توانیم به طور قطعی اظهار نظر کنیم.

عباس طوفان افزود:اما براساس بررسی اولیه، شکاف ها ناشی از یک نشست اولیه در اثر 
آب های سطحی است. او ادامه داد: نظر نهایی را پس از بررسی دقیق سازه و نقشه ها اعلام 
خواهیم کرد. مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کرمان نیز در این 
بازدید گفت: این مجتمع از نظر ایمنی، موارد و اشکالاتی دارد که باید رفع شود. ابراهیم بابایی 
افزود: متاسفانه به لحاظ اعلام حریق و تجهیزات، امکانات و تاسیسات اطفای حریق، در این 
ساختمان و پارکینگ آن کمبودها و مشکلاتی وجود دارد که این نواقص باید برطرف شود.

بوئینگ در محاصره شن
هرسـاله وزش تندبادهـا موجـب برخاسـتن 
شـن های روان در مناطـق جنوبـی و جنـوب 
شـرقی اسـتان کرمان می شـود، پدیده ای که به 
زیرسـاخت های شـهری و جاده ای خسارت های 
فراوانـی وارد مـی کنـد. اهالی روسـتای محروم 
بوئینـگ در جنوب اسـتان کرمان به ایـن طوفان 
های شـدید بـاد شـمال مـی گوینـد. بـه گفته 
مسـئولان محلی خاک ماسـه بادی و رس منطقه 
جازموریـان با انـدک نسـیمی جابجا میشـود و 
پدیده خیـزش گردو غبـار را شـکل میدهد. این 
پدیـده امسـال شـدت بیشـتری گرفتـه طوری 
که اطـراف خانه های روسـتایی را شـن و ماسـه 
فراگرفته اسـت و زندگی را برای اهالی روسـتای 
۶2۰ خانـواری بوئینـگ با مشـکل مواجـه کرده 

اسـت./ایرنا

سنا
: ای

بع
من

پشتیبانی امور دام استان کرمان:

مرغ مازاد استان 
ذخیره سازی شد

بهره برداری از ۴ طرح کشاورزی در بردسیر

دو تعلیق و یک ابطال پروانه کاربرد علامت استاندارد 
اجباری در کرمان صادر شد

بازدید دادستان مرکز استان و شهردار کرمان از پاساژ ستاره
وضعیت پاساژ ستاره تا ۴۸ساعت آینده

 اعلام می شود

خبر

مدیرعامل شرکت تعاونی گسترش مسکن 
مهر در رفسنجان گفت: امسال امیدوار هستیم 
با تزریق منابع مالی به میزان ۵۰ میلیارد ریال 
از منابع دولتی بیش از ۱۷۰ واحد تکمیل و تا 

پایان سال جاری به مردم تحویل داده شود.
محمدحسین جلالی در جریان نشست 
خبری و بازدید خبرنگاران از روند تکمیل 
پروژه مسکن مهر در رفسنجان اظهار کرد: در 
سال ۸۶ شرکت تعاونی گسترش مسکن مهر 
در رفسنجان به ثبت رسید و متقاضیان زیادی 
جهت ساخت مسکن های مهر ثبت نام کردند 

و آورده شخصی خود را تحویل شرکت دادند.
او افزود: در فاز نخست ۲۳۰ مسکن در سال 
۸۸ با حضور رئیس جمهور وقت دولت نهم 
افتتاح و کلید خانه ها تحویل مردم شد و در فاز 

دوّم که شروع به ساخت کردیم، قرار بود ۲۶۱ 
واحد مسکن مهر احداث و تحویل مردم شود 
که از این تعداد ۷۶ واحد ساخته و طی ۵ سال 
قبل به متقاضیان واگذار شد امّا به دلیل تغییر در 
کابینه دولت های یازدهم و دوازدهم، مشکلاتی 
در روند ساخت منازل نه تنها در رفسنجان که 
در سراسر کشور برای مسکن مهر به وجود آمد. 
مدیرعامل شرکت تعاونی گسترش مسکن 
مهر در رفسنجان تصریح کرد: مسدود شدن 
حساب شرکت های مسکن مهر در سراسر 
کشور، عدم حمایت های دولت وقت از لحاظ 
سرمایه گذاری نقدی به پروژه های مسکن 
مهر و افزایش تورم و افزایش قیمت مصالح 
ساختمانی، کارگر و امتیاز انرِژی های آب، برق 
و گاز از جمله دلایل نزولی شدن روند تکمیل 

و ساخت مسکن های مهر بود. جلالی تأکید 
کرد:در ساخت مسکن های مهر در رفسنجان 
سطح کیفیت مصالح ساختمانی و مقاوم 
سازی در اولویت کار قرار دارد و در این زمینه 
از بهترین طراحان کشور کمک گرفته می شود. 
او خاطرنشان کرد:به کارگیری بهترین مصالح 
ساختمانی، تهیه میلگرد از کارخانه ذوب آهن 
اصفهان، انجام آزمایش خاک توسط شرکت 
های تحت قرارداد وزارت راه و شهرسازی، 
کیفیت سازه های فلزی و غیره از جمله موارد 
مهمی است که در ساخت مسکن های مهر در 

رفسنجان رعایت می شود.
 جلالی عنوان کرد: در سال های ابتدایی، 
تعاونی مسکن مهر گسترش در رفسنجان 
درکشور به دلیل احداث فاز اوّل مسکن مهر، 

محوطه سازی زیبا و مقاوم سازی رتبه برتر 
کشور را به دست آورد امّا وقتی دولت تغییر 
کرد تکمیل واحدها عملا میسر نشد و حالت 
تعطیلی به خود گرفت. مدیرعامل تعاونی 
گسترش مسکن مهر در رفسنجان با اشاره به 
اینکه ساخت مسکن مهر در کشور در دولت 
های نهم و دهم مورد حمایت دولت قرار می 
گرفت و هر هفته کارگروه رفع موانع مسکن مهر 
در رفسنجان برگزار می شد تصریح کرد: نگه 
دولت دهم به توسعه و گسترش مسکن مهر بود 
و علاوه بر حمایت، مشکلات در حوزه دارایی، 
بیمه و غیره توسط تمام مسئولان رفع می شد. 
جلالی بیان کرد: در دولت قبل نگاه به مسکن 
مهر منفی بود، روند پرداخت پول از سوی دولت 
به حساب مسکن های مهر در کشور متفاوت 
و سختگیرانه بود و طی ۸ سال گذشته از این 

لحاظ عقب افتادیم.

دلایل تاخیر در بهره برداری از مساکن مهر رفسنجان

کتاب وداع با اسلحه
نویسنده: ارنست همینگوی

مترجم: مجید امینی
ناشر: انتشارات سفیر قلم

کتاب وداع با اسلحه نوشته ی ارنست همینگوی که یکی از 
بهترین  به  می شود  محسوب  تاریخ  رمان های  پرفروش ترین 
زمان جنگ جهانی  در  را  اثر  خالق  نسل  درد  ممکن  شکل 
اول بیان می کند. وداع با اسلحه فقط یک رمان جنگی نیست 

بلکه داستانی عاشقانه  و پرشور نیز روایت می شود.
این کتاب یکی از درخشان ترین رمان های مربوط به جنگ 
جهانی اول است که براساس تجربه های نویسنده  نوشته شده 

است.

فراخوان رقابت بین المللی 
عکاسی خیابانی لنزکالچر 

 LensCulture Street
2۰22 منتشر شد.

مهلت: ۱ تیر ۱۴۰۱
*جایزه عکس خیابانی لنزکالچر، یک رقابت بین المللی است که 
توسط مجله LensCulture برگزار می شود. اگر خلاقانه لحظات 
غریب و شگفت  انگیز زندگی را شکار می کنید، ما علاقمندیم کارهای 
شما را ببینیم. ممکن است با دوربین آنالوگ خود در شهری همیشه 
بیدار عکاسی کنید و یا با گوشی همراه خود زندگی روزمره افراد را در 
شهر کوچک خود به تصویر می کشید. هر ابزاری که در دست دارید 
و هر جا که هستید، ما می خواهیم نگرش خاص شما را در عکاسی 

خیابانی ببینیم، به هر صورتی که شما تعریفش کنید.
* چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

*شرکت در این رقابت برای کلیه عکاسان بالای ۱۸ سال آزاد است.
لینک ها و دانلود ها:

وبسایت رقابت بین المللی عکاسی خیابانی لنزکالچر 
LensCulture Street

کتاب

فراخوان 


